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سرمقاله 

مساله ارزش گذاری در بازار سرمایه
::دکتر سعید اسلامي بیدگلي  ::

 
ارزش گــذاری دارایی ها از مهم ترین موضوعات بازارهای مالی اســت. 
معامله گران بازارها به طور مداوم سرگرم مساله ارزش گذاری دارایی مورد 
معامله هســتند؛ خواه با روش های آکادمیک و تئوریک ارزش گذاری 
آشــنایی داشته باشند و آنها را به کار گیرند یا نه... در تحلیل روندهای 
کلان نیز گاهی حتی حرکت های شارپی )تندوتیز( قیمت ها در بازارهای 
مالی )از جمله آغاز روند صعودی قیمت های بازار سرمایه در سال ۱۳۹۸( 
به تغییر ارزش شرکت ها در اثر تغییر متغیرهای کلیدی ارزش گذاری 
ربط داده می شوند.  )در آن دوران در ابتدا رشد قیمت ارز و تغییر ارزش 

جایگزینی شرکت ها بحث بسیاری از محافل بورسی بود(.
در این یادداشت کوتاه قصد نداریم روش های ارزش گذاری را مورد بررسی 
و مطالعه قرار دهیم، چه خوانندگان می توانند به کتاب ها و محتواهای در 
د ســترس بسیاری مراجعه کنند و این بحث مفصل علمی و اجرایی را 
فراگیرند. نکته قابل توجه در این نوشتار، برخی از چالش های اساسی 
این موضوع در بازار ســرمایه ایران اســت که آن هم به صورت خلاصه 
و تیتروار مورد اشاره قرار گرفته اســت. فعالان بازار سرمایه در ایران و 
همچنین نهادهای مالی و ارکان بازار به طور مرتب با روش های مختلف 
ارزش گذاری سروکار دارند. از گزارش های ارزش گذاری شرکت ها گرفته 
تا تحلیل شرکت ها و صنایع و اسناد مربوط به عرضه های عمومی اولیه و 

افزایش سرمایه ها و ... 
ادامه در صفحه 2
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در نشست قرارگاه پیشگیری و مقابلههمزمان با آغاز دهه فجر؛
 با جرایم خاص استان مطرح شد

کاهش ۳۰ درصدی سرقت 
به عنف در البرز

8

در این شماره می خوانید:

2    پیش بینی افزایش دمای البرز
3    مدیران خلاق؛ ضامن اثربخشی و کارآیی    

   »هشت پا« آماده نمایش شد

    کنسرو ماهی 15 درصد ارزان شد 
 

    ماه سخت آبی- اناری ها
   وقتی خبرهای سرما، داغ می شود
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نتایج انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در البرز اعلام شد

» عباسی و حدادی«
در بهارستان ماندند
»ردایی و فلاح تفتی« خبرگانی شدند

فروش میلیاردی سینما
 محقق شد

بازتاب پیروزی علی اکبری مقابل 
حریفی که با کارت قرمز بازنده شد!

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: وقتی در فصول اول سال اعداد فروش را 
می گفتیم برخی فکر می کردند شــوخی است، حالا اواسط اسفند هستیم و 
فروش میلیاردی سینما محقق شد. حالا دیگر سینمای ۱۴۰۲ ایران اعداد و 
ارقام ثبت شده و ماندگاری دارد، آماری که شاید خوش بین ترین کارشناسان 
حوزه سینما در ابتدای سال نمی توانستند پیش بینی کنند، با این حالی در 
حدود ۳۵۲ روزی که از سال گذشت، سینما رکورد جذب مخاطب را در ۲۳ 

سال اخیر شکست؛ یعنی بیش از ۲۷ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر ....

مبارزات سازمان »وان چمپیون شیب« حواشی زیادی داشت که مهمترین 
آن را می توان اعتراض رئیس این ســازمان به کارت قرمز حریف فایتر ایرانی 
اختصاص داد که همین کارت او را بازنده مبارزه کرد.  رویداد صد و شصت و 
ششم ســازمان »وان« با عنوان »Qatar« v,c :۱66 ONE روز جمعه در 
ورزشگاه ۱۵ هزار نفری »لوسیل آرنا« شهر دوحه برگزار شد که حواشی خاص 
خود را داشت. یکی از مهمترین مبارزات این رقابت ها را »‘آناتولی مالاخین« 

برابر »دی ریدر« هلندی برگزار کرد تا با ثبت رکوردی...
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تشریح برنامه های هفته درختکاری
 مراکز سیار توزیع نهال رایگان مشخص شد

3

تجلیل از ققنوس های 
بازنشسته

در آئین رونمایی از 
ناوگان آتش نشانی 

کرج

قانون جوانی 
جمعیت  نیازمند 

بازنگری است

4

نحوه ارائه تسهیلات اشتغالزایی به جوانان 
توسط وزارت ورزش و جوانان

سخنگوی شورای نگهبان گفت، کسانی که از روند 
انتخابات شکایت دارند می توانند تا ۱۷ اسفند ماه 
برای شورای نگهبان مستندات خود را ارسال کنند.

به گزارش پیام آشنا، هادی طحان نظیف عضو 
حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان گفت: کسانی 
که به هر دلیلی شکایتی از روند انتخابات دارند می 

توانند با ارائه مستندات و با ذکر مشخصاتی که در 
تبصره ۲ ماده ۸6  انتخابات آماده است تا ۱۷ اسفند 

ماه برای شورای نگهبان ارسال کنند.
وی افزود: نامزدها از طریق سامانه داوطلب این موارد 
را می توانند برای ما ارسال کنند و عموم مردم هم 
از طریق سامانه مردم ناظر می توانند شکایت را برای 

ما ارسال کنند.

سخنگوی شورای نگهبان:

مهلت ارسال شکایت از روند انتخابات
تا ۱۷ اسفند است
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مساله ارزش گذاری
 در بازار سرمایه

ادامه از صفحه 1
.... به همین منظور گزارش های رســمی و غیررسمی و بحث های 
علمی و غیرعلمی بســیاری در نهادهای مالی و گروه های بورسی 
ارائه و طرح می شــود. طبیعی است که نمی توان در مورد همه این 
گزارش ها و بحث ها اظهارنظر کرد. واقعیت این است که برخی نکات 
به قدری مهم و البته مغفول هســتند که طرح آنها ضروری به نظر 
می رسد و البته نیاز است که کارشناسان و پژوهشگران درباره آن به 

بحث بپردازند و برخی از معایب را مرتفع کنند.
یکی از نکات مهم در گزارش ها، روشن نبودن مبانی ارزش گذاری 
و مفروضات آن )یا اشــتباهات فاحش و محرز در این گزارش ها و 
مباحث( است. واقعیت این است که با مروری کوتاه بر متون مربوطه 
متوجه می شویم که ارزش یک دارایی مالی یک عدد قطعی روشن 
نیســت و براساس مفروضات و داده ها، روش مورد استفاده و حتی 
هــدف تهیه کننده گزارش قابل تغییر اســت. درک همین نکات 
ساده نشان می دهد که هنگام نگارش، ارائه و مطالعه یک گزارش 
ارزش یابی آگاهــی از هدف ارزش گذاری، مبانــی ارزش، مدل )یا 
مدل هــای( ارزش گذاری )و علت انتخــاب آنها( مفروضات مدل و 
تحلیل حساسیت نتایج به دست آمده بسیار حیاتی است و بدون این 

آگاهی اسناد ارزش یابی حتی می تواند گمراه کننده باشد.
گزارش های ارزش یابی شــامل پیش بینی های متعــدد در مورد 
متغیرهاست. برای استفاده از این گزارش ها لازم است که به منابع 
استفاده شده دقت کنیم و میزان صحت این پیش بینی ها را مدنظر 
قرار دهیم. همچنین در بسیاری از مدل ها )مثل مدل های تنزیلی( به 
متغیرهای کلیدی مانند نرخ بهره بدون ریسک نیاز است. در فضای 
آماری ایران توجه به این موضوع که در تخمین این متغیرها از چه 
منابعی استفاده شده، اهمیت کلیدی دارد. برای همین متغیر نرخ 
بدون ریســک در ایران از ۱۸درصد )نرخ سپرده بانکی برای منابع 
خرد( تا ۳۳ درصد و بیشتر )نرخ ترجیحی سپرده ها یا نرخ های اوراق 
بدهی در بازار( مورد استفاده قرار می گیرد. ناگفته پیداست که چنین 
دامنه ای چقدر بر نتیجه عددی مدل ها تاثیرگذار است. در محاسبه 
برخی از متغیرهای مورد استفاده در مدل ها نیز ملاحظاتی وجود 

دارد.
برای مثال بتای شــرکت ها چگونه محاسبه می شــود؟ چه دوره 
زمانی برای محاســبه بتا مدنظر قرار گرفته است؟ و ...در بسیاری از 
مدل های ارزش گذاری مقایسه با شرکت های مشابه یا شرکت های 
فعال در صنعت صورت می گیرد. این همان نقطه ای است که باعث 
وقوع خطاهای بسیاری می شود. آیا شرکت های انتخاب شده واقعا 
خصوصیاتی شبیه شرکت هدف دارند؟ آیا خود مجموعه شرکت های 
انتخاب شده دارای مشخصات مشابه هستند؟ آیا متغیر یا متغیرهای 
انتخاب شده به طور روشــن و صحیح اندازه گیری شده اند؟ و سوال 
بسیار اساسی که اتفاقا در بسیاری از گزارش ها پاسخ درستی ندارد 

اینکه این متغیرها را چگونه برای شرکت هدف تعدیل می کنید؟
در گزارش های ارزش گذاری از مدل ها و روش های مختلفی استفاده 
می شود. در نهایت استفاده از این گزارش ها به این منوط است که 
تهیه کننده گزارش )یا استفاده کننده از آن( چه وزن و ارزشی برای هر 
یک از این مدل ها قائل است. این البته به نوع دارایی که ارزش گذاری 
شده، هدف استفاده کننده گزارش، دقت هر یک  از مدل ها و ...  مربوط 
است. همین نکته بســیاری اوقات مورد توجه قرار نمی گیرد و در 
بسیاری از گزارش ها از نتایج مدل ها میانگین گیری می شود )هزار 

علامت تعجب!(
مفاهیــم ارزش گذاری در بازارهای مالی ایران از پایه های حقوقی و 
قوانین مقرراتی درست و محکمی هم برخوردار نیستند. بسیاری از 
اصطلاحاتی که توسط نهادهای قانون گذار و ناظر استفاده می شوند 
و مبنای گزارش های رسمی هستند اصلا پایه و اساس علمی ندارند 
یا به اشــتباه استفاده می شوند. مطالب بالا )که بسیار خلاصه بود( 
و برخی نکات دیگر دلایلی اســت برای اینکه استفاده کننده از این 
گزارش هــا و بحث ها خود باید درک درســتی از مفاهیم )حداقل 
اولیه( و کاستی های مدل ها، پیش بینی ها و قوانین و مقررات داشته 
باشد تا بتواند از این مباحث استفاده کند. در نهایت باید بدانیم که 
مدل ها و گزارش های ارزش گذاری برای شما تصمیم نمی گیرند، بلکه 

اطلاعات، ابزار و درکی برای تصمیم گیری به شما می دهند.
دکتر سعید اسلامي بیدگلي 
 تحلیلگر ارشد بورس و استاد دانشگاه
Alborz.payam@gmail.com

دستور ویژه رئیسی به وزیر کشور 
درباره سیل سیستان و بلوچستان

رئیس دولت سیزدهم دستور ویژه ای را خطاب به وزیر کشور درباره 
سیل سیستان و بلوچستان صادر کرد.

به گزارش پیام آشنا، رئیس جمهور طی دستوری، وزیر کشور را 
مأمور کرد در صدر هیأتی به استان سیستان و بلوچستان سفر کرده 
و ضمن سرکشی به مناطق سیل زده و نظارت بر عملکرد دستگاه های 
امدادرسان، جهت تسریع در رفع نیازمندی های مردم منطقه و جبران 
آسیب های وارده به زیرساخت های مواصلاتی دستورات لازم را صادر 

کند.
ســید ابراهیم رئیسی که در ســفر به الجزایر به منظور شرکت در 
هفتمین نشست سران کشــورهای صاردکننده گاز به سر می برد، 
طی دســتوری وزیر کشور را مامور کرد با سفر به استان سیستان و 
بلوچستان، ضمن سرکشی به مناطق سیل زده و نظارت بر عملکرد 
دستگاه های امدادرسان، جهت تسریع در رفع نیازمندی های مردم 
منطقه و جبران آســیب های وارده به زیرســاخت های مواصلاتی 

دستورات لازم را صادر کند.
بارش سیل آسای باران در هفته گذشته باعث ایجاد سیل در برخی 
مناطق سیستان و بلوچستان شده است.  به گفته استاندار سیستان و 
بلوچستان، به دلیل این سیل راه های ارتباطی برخی از روستاها در این 
استان زیر آب رفته و باعث قطع ارتباط میان این روستاها شده است.

همچنین مدیرعامل جمعیت هلال احمر سیستان و بلوچستان از 
امدادرسانی به چهار هزار و ۵۷۸ نفر در حادثه آبگرفتگی جنوب این 
استان در چند روز اخیر خبر داده است. بر اثر بارش های شدید باران 
در جنوب سیستان و بلوچستان و آسیب دیدن برخی شهرستان ها، 
۵۱6 نیروی عملیاتی در قالب ۹۱ تیم به مناطق حادثه دیده نیکشهر، 

کنارک و چابهار اعزام شده اند.

قالیباف: پیام حضور مردم در 
انتخابات حمایت از انقلاب اسلامی 

است
رئیس مجلس شورای اسلامی با صدور پیامی ضمن قدردانی از مردم 
برای حضور در انتخابات ۱۱ اسفند گفت: مردم ما با حمیت و ایثاری 
مثال زدنی و بر اســاس باوری که به اصل نظام اسلامی دارند، وارد 
عرصه انتخابات شدند و پیامی بزرگ به داخل و خارج صادر کردند که 

حامی این انقلاب الهی هستند.

به گزارش پیام آشنا، متن پیام محمدباقر قالیباف به شرح زیر است:
»وظیفه خودم می دانم که از مردم عزیز و مسئولیت پذیر ایران اسلامی 
خاضعانه تشکر کنم که با مشارکت گسترده خود در انتخابات، باعث 
حفظ  قدرت بازدارندگی کشــور عزیزمان ایران در برابر فشــارهای 

سیاسی، اقتصادی و چه بسا نظامی دشمنان  شدند.
ارزش این حضور آن هنگام روشــن می شــود که توجه کنیم این 
مشارکت در عین فشارهای اقتصادی و انواع شیوه های جنگ شناختی 

دشمن برای کاهش مشارکت  بوده است.
مردم عزیز ما با حمیت و ایثاری مثال زدنی و بر اساس باوری که به 
اصل نظام اسلامی دارند،  وارد عرصه انتخابات شدند و پیامی بزرگ به 
داخل و خارج صادر کردند که حامی این انقلاب الهی هستند. وظیفه 
ما مسئولان در برابر این وظیفه شناسی، مسئولیت پذیری بیشتر برای 

حل مشکلات مردم است. «

در ریاض؛ سفرای ایران و عربستان 
دیدار و گفت وگو کردند

سفیر جمهوری اسلامی ایران در عربستان و سفیر عربستان در ایران با 
یکدیگر دیدار و گفت وگو کردند.

به گزارش پیام آشنا، »علیرضا عنایتی« سفیر جمهوری اسلامی 
ایران در عربســتان و »عبدالله العنزی« سفیر عربستان در ایران با 

یکدیگر دیدار و گفت وگو کردند.
العنزی در این خصوص نوشــت: »خوشحالم که میزبان علی رضا 
عنایتی سفیر جمهوری اسلامی ایران در پادشاهی عربستان سعودی 
در دفتر خود بودم. در این دیدار بسیاری از موضوعات مورد توجه روابط 

دو کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت.«

برخی چهره هایی که از راهیابی 
به مجلس دوازدهم بازماندند

دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره 
خبرگان رهبری روز گذشته پایان یافت و با آغاز شمارش آرا به طور 
رســمی و غیر رسمی حکایت دارد که برخی از چهره های شناخته 
شــده ادوار قبل از راهیابی به مجلس آینده بازماندند و از دور رقابت 

خارج شدند.

به گزارش پیام آشنا، محمدباقر نوبخت دبیرکل حزب اعتدال و 
توسعه با سابقه ۴ دوره نمایندگی مجلس از حوزه انتخابیه رشت و 
خمام، رئیس ســازمان برنامه و بودجه در دولت یازدهم و دوازدهم ، 
در این دوره، از حوزه انتخابیه تهران ثبت نام کرده و تأیید صلاحیت 
شده بود .اما در فاصله ۲۱ روز مانده به برگزاری انتخابات تصمیم به 
تغییر حوزه انتخابیه اش به شهر رشت و خمام گرفت، چراکه شانس 
خود را برای رأی آوردن از این حوزه بیشتر می دید. با وجود حمایت 
علی لاریجانی از نوبخت با انتشار نماهنگی در فضای مجازی، نوبخت 

نتوانست رای مردم رشت را به دست بیاورد.
»محمد رضا باهنر« نماینده دوره های دوم، سوم، چهارم، پنجم، هفتم 
و هشتم و نهم  با ۲۸ سال نمایندگی در مجلس، ابتدا از حوزه انتخابیه 
تهران نامزد شده بود و بعد به کرمان تغییر حوزه داد، نتوانست آرای 

مردم کرمان را جلب کند.
»محمدرضا پور ابراهیمی« نماینده مردم کرمان در مجالس نهم، دهم، 

یازدهم نیز از راهیابی به مجلس دوازدهم بازماند.
»علی اصغر عنابستانی« نماینده دوره یازدهم مجلس و نامزد حوزه 
سبزوار بود که نامش با سیلی زدن به یک سرباز راهنمایی و رانندگی 

بر سر زبان ها افتاده بود نیز به مجلس دوازدهم راه نیافت
علاوه بر این »حسن نوروزی« که سابقه حضور در دوره های هشتم، 
دهم و یازدهم مجلس شورای اسلامی را در کارنامه دارد، از راهیابی به 
مجلس دوازدهم بازماند و حسن قشقاوی، سخنگوی اسبق وزارت امور 

خارجه، از حوزه رباط  کریم و بهارستان راهی مجلس شد.
»محمدحسین رنجبران« مجری اسبق صداوسیما هم که کاندیدای 
مجلس از ساوجبلاغ شده بود، نتوانست آرای لازم را برای رسیدن به 

بهارستان کسب کند.
»ولی اسماعیلی« نماینده حوزه انتخابیه گرمی در مجالس هشتم و 
یازدهم مجلس شورای اسلامی و نایب رئیس کمیسیون اجتماعی 
مجلس فعلی از راه یابی به مجلس دوازدهم جا ماند و محمد خوش 
سیما درنخستین دوره حضور خود در انتخابات مجلس با آرای بالای 

مردمی به خانه ملت راه یافت.

اخبار سراسری سرمقاله

پیام آشنا- روز جمعه البرز شاهد حماسه مردمی بود 
که همواره با همه مشکلات و سختی ها پای نظام و 
کشورشان ایستاده اند. البرزی ها هم مانند دیگر هم 
وطنان خود در سراسر کشور روز ۱۱ اسفند ماه ۱۴۰۲ 
با حضور پای صندوق های رای بدخواهان ایران اسلامی 

را نا امید کردند. 

زمان برگزاری دور دوم انتخابات مجلس اعلام 
خواهد شد  

مرتضی ولی پوری شنبه ۱۲ اسفند ۱۴۰۲ نتایج نهایی 
انتخابات در حوزه کرج، فردیس و اشــتهارد را اعلام 
کرد و گفت: بر این اســاس طبق آمار نهایی انتخابات 
از مجموع ۳۴۱هزار و ۵۱۸ رای از آراء صحیح صندوق 
ها، علیرضا عباسي با ۱۰۸ هزار و ۲۴۱ رأی به عنوان 
نمایندگان مردم حوزه انتخابیه فوق به مجلس راه یافت.

وی با اشــاره به کسب ۵۵ هزار و ۲۳ رای توسط علی 
شــیرین زاد و ۴۰ هزار و ۲۳6 رای توســط مصطفی 

سعیدی سیرایی در مرحله نخست رای گیری افزود: 
مرحله دوم براســاس مــاده ۱۰ قانون انتخابات برای 

دومین  کرسی حوزه انتخابیه کرج، فردیس و اشتهارد 
ظرف یک ماه پس از اعلام نتیجه مرحله اول و تایید 
صحت انتخابات توسط شورای محترم نگهبان تعیین و 

اعلام خواهد شد. 
وی ادامه داد: در حوزه انتخابیه ســاوجبلاغ، نظرآباد، 
چهارباغ و طالقان نیز علی حدادی با کسب ۲۴۹۰۱ 
رأی به عنوان نماینده این حوزه راهی دوازدهمین دوره 

مجلس شورای اسلامی شد.

»ردایی و فلاح تفتی« راهی خبرگان شدند
رییس ستاد انتخابات همچنین با اشاره به انتخابات 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری بیان کرد: آیت 
الله حســین ردایی و آیت الله محمدرضا فلاح تفتی 
موفق به کســب ارا جهت حضور در ششــمین دوره 

مجلس خبرگان رهبری شدند.

رئیس کل دادگستری البرز از کاهش ۳۰ درصدی 
سرقت به عنف طی سال جاری دراین استان خبر 

داد.

به گزارش پیام آشنا، "حسین فاضلی هریکندی 
" در هفتمین نشست قرارگاه پیشگیری و مقابله با 
جرایم خاص استان البرز اظهارکرد: بر این اساس در 
مقایسه ۱۰ ماهه امسال با مدت مشابه سال قبل، 
شاهد هستیم که آمار وقوع سرقت به عنف در استان 
۳۰ درصد کاهش داشته و به ترتیب در حوزه های 
قضایی فردیس، کرج، نظرآباد و ساوجبلاغ آمار ۴۲ 
، ۲۸، ۲۴ و ۱۳ درصدی کاهش سرقت ثبت شده 

است.
وی اضافه کــرد: با اقدامات انجام شــده و اعمال 
سیاست های مصوب قرارگاه پیشگیری و مقابله با 
جرایم، در حوزه سرقت شاهد کاهش ۱۷ درصدی 
وقوع هستیم که در سرقت های عادی کاهش ۱۷ 

درصدی را در سال جاری در مقایسه با مدت مشابه 
سال قبل داشتیم.

فاضلی هریکندی در بخش دیگری از سخنان خود 
در خصوص استفاده از سلاح گرم در سرقت ها، به 
اقدامات سخت گیرانه دادگستری کل استان البرز 
اشاره کرد و با تاکید بر اینکه قاچاق، خرید، حمل، 

نگهداری و یا اســتفاده از ســلاح گرم، به صورت 
ویژه در دستگاه قضایی استان مورد رسیدگی قرار 
می گیرد تصریح کرد: تمام متهمان در پرونده های 
مرتبط با سلاح گرم، از ابتدا تحت قرار تامین از نوع 
بازداشت موقت هستند و اتهام آن ها در شعب ویژه 
تعیین شده در دادسرا،دادگاه های بدوی و تجدیدنظر 

استان مورد رسیدگی قرار می گیرد.
وی گفت: در راستای اجرای سیاست های کاهش 
وقوع سرقت از اعطای مرخصی به زندانیان جرایم 
ســرقت در ایام نوروز خودداری شود و محکومان 

جرایم سرقت از نهادهای ارفاقی بهره مند نشوند.
رئیس کل دادگســتری البرز با اشاره به آمار صدور 
قرارهای تامین شدید در جرایم خاص در مقایسه 
با سایر جرایم از بدو تشکیل قرارگاه، یادآورشد: این 
داده ها نشــان می دهد که در جرایم خاص استان 
البرز، صدور قرارهای تامین شدید شامل بازداشت 
موقت چهار برابر و وثیقه دو برابر بیشــتر از میزان 
صدور این نوع قرارهای تامین در سایر جرایم بوده 
است؛ باید توجه داشت که اگر صدور قرار بازداشت 
موقت و وثیقه متناسب در این جرایم به نسبت سایر 
قرارهای تامین کیفری بیشتر باشد نشان دهنده این 
است که سیاســت های قرارگاه به درستی در حال 

اعمال است.

انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
و مجلس خبرگان رهبری جمعه ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ 
برگزار شد. انتخاباتی که نسبت به ادوار قبل، چند 

نقطه قوت داشت.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، یکی از نقاط 
قوتی که در انتخابات ۱۴۰۲ وجود داشت برگزاری 
انتخابات با کم ترین مشکل بود که از دلایل اصلی 
آن ایــن بود که برای اولیــن بار احراز هویت تماما 

الکترونیکی انجام شد.
در دوره های گذشــته فرآیند احراز هویت یکی از 
دلایل طولانی شدن روند رای گیری بود اما برگزاری 
انتخابات الکترونیک و احراز هویت برخط این مشکل 
را در ایــن دوره حل کرد. با وجود اینکه این اتفاق 
برای اولین بــار صورت می گرفت، کم ترین قطعی 
سیستم ها و آسان بودن شناســایی از نکات قابل 

ملاحظه برگزاری انتخابات بود.
از طرفی در بســیاری از ادوار انتخابات به خصوص 
در سال های اخیر، حاشیه های زیادی توسط برخی 
نامزدها یا طرفدارانشان ایجاد می شد اما هم قانون 
جدید انتخابات که حــد و حدود تبلیغات را برای 
کاندیداها و طرفدارانشان مشخص کرده و هم کنترل 
درست نهادهای نظارتی از عوامل اصلی این موضوع 

بود.
ضمن اینکه نحوه تبلیغات به خصوص در رسانه ها و 

صداوسیما نسبت به ادوار گذشته تفاوت چشمگیری 
داشــت. با وجود اینکه انتقاداتی نســبت به قانون 
انتخابات در تبلیغات به خصــوص مدت زمان آن 
وجود دارد که در فرصت مناسب باید به آن پرداخت، 
اما فراهم شدن زمینه تبلیغات رایگان برای کاندیداها 
در رسانه ها و ایجاد شبکه های تلویزیونی در سراسر 
کشور از عواملی بود که فرصت برابری را برا نامزده 

ایجاد کرد.
به خصوص برای کاندیداهای کمتر شناخته شده 
و کســانی که بودجه خاصی برای هزینه تبلیغاتی 
نداشتند این روش بسیار مناسب بود. ضمن اینکه 
هر دوره بــا چاپ تبلیغات کاغذی علاوه بر هزینه 
بیهوده، اسراف زیادی صورت می گرفت که در این 
دوره با روش جدید این میزان هم به مقدار زیادی 

کاهش یافت.
شــبکه های اجتماعی و ایجاد بســتر مناسب در 

پلتفرم های داخلی هــم از موضوعات قابل توجه 
تبلیغات در این دوره بود.

از سوی دیگر بر اساس گزارش ها، مجریان و ناظران 
انتخابات از وزارت کشور و شورای نگهبان کم ترین 
تخلفات را داشــته اند و شــکایت خاصی از سوب 

نامزدها در این زمینه ثبت نشده است.
همچنین با وجود اینکه در بیشــتر ادوار انتخابات 
با امنیت کامل برگزار می شــد، اما در این دوره به 
خصوص با حوادث یک سال اخیر برخی شائبه هایی 
را درباره امنیت در روز انتخابات مطرح می کردند اما 
در این زمینه هم انتخابات ۱۴۰۲ بدون هیچ مشکل 

امنیتی برگزار شد.
اینها تنهــا چند نکته قوت دربــاره روند برگزاری 
انتخابات ۱۴۰۲ بود که نیاز به بررسی بیشتر دارد. 
البته مانند هر فرآیندی، نقاط ضعفی هم وجود دارد 

که باید آسیب شناسی و برطرف شود.

مردم ولایتمدار استان البرز بار دیگر با حضور پرشور 
و وحدت آفریــن خود در پاي صنــدوق هاي رأي 
مهمترین رویداد سیاسي اسفندماه ۱۴۰۲ را رقم زدند.

به گزارش پیام آشنا، مردم شهید پرور و انقلابي 
ایران کوچک )البرز سرفراز ( در حمایت از ارزشهاي 
انقلاب و پاسداشــت خون شهدا و تبعیت از فرمان 
حضرت آیــت الله خامنه اي مقــام معظم رهبري 
)مدظله العالي( با حضور حماســي و پرشور در پاي 
صندوق هاي رأي بار دیگر ثابت کردند که همیشه در 

میدان دفاع از میهن و یگان نظام جمهوري اسلامي و 
ایران عزیز همیشه حاضر و آماده اند.

لذا ضمن تشــکر از تک تک آحاد فرهیخته، بصیر و 
ولایتمدار البرز ، احزاب ، گروهها و اصناف، تشکل هاي 
مردمي و همه اقشار به جهت حضور موثر ، بموقع و 
هوشمندانه و کلیه عوامل اجرایي و دست اندرکاران 
برگزاري انتخابات بر اساس ۴ مولفه مشارکت ، رقابت 
، ســلامت و امنیت مورد تاکید مقام معظم رهبري 
)مدظله العالي( و همچنین از پوشش خبري مناسب 
اصحاب رســانه و خبرگزاري ها که تابلوي زیبایي از 

اتحاد ، همدلي، مشــارکت ، همیاري و انسجام براي 
ساختن ایران قوي ترسیم نمودند قدرداني و دست 

همه عزیزان را به گرمي مي فشارم.
امید است با شکل گیري مجلس شوراي اسلامي و 
خبرگان رهبري بعنوان پشتوانه انقلاب شکوهمند 
اســلامي و مردم عزیزمان بتوانند به وظایف قانوني 
خودشان در راستاي پیشــرفت و سازندگي میهن 

اسلامي عمل کنند.
مجتبي عبداللهي 
استاندار البرز

در بخش تجربه فناوری نخســتین نمایشگاه 
صنعــت هوایــی پیــام، بازدیدکننــدگان با 
جدیدترین و به روزترین فناوری های روز دنیا، 
آشــنا و از طریق شبیه ســازها، پرواز را تجربه 

خواهند کرد.

به گزارش پیام آشــنا، در این بخش که به 

نام technology experience یا تجربه 
تکنولوژی نامگذاری شــده اســت، این امکان 
فراهم شــده تا بازدیدکننــدگان، جدیدترین 
و بــه روزتریــن فناوری هــای روز دنیا مانند 
تکنولوژی هــای مبتنی بر هــوش مصنوعی، 
واقعیت افزوده، واقعیت مجازی، شبیه ساز پرواز 
و ربات ها را از نزدیک مشاهده و استفاده از آنها 

را تجربه نمایند.
نمایشگاه صنعت هوایی پیام از ۱6 تا ۱۹ اسفند 
۱۴۰۲ در فرودگاه بین المللی پیام از ساعت ۱۰ 
تا ۱۸ برگزار خواهد شد، علاقمندان برای حضور 
و بازدید از این نمایشگاه می بایست با مراجعه به 
 www.payamairshow.com سایت 

نسبت به ثبت نام اقدام نمایند.

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک 
گفت: پس از مذاکرات و پیگیری های متوالی، اولین ضمانت 

نامه تأمین مالی جمعی در صندوق صادر شد.

به گزارش پیام آشنا، محمدحسین مقیسه درباره صدور 
اولین ضمانت نامه تأمیــن مالی جمعی گفت: از آنجا که 
صنایع تولیدی کشور طی سال های اخیر با مشکلات مالی 
بسیاری رو به رو شده اند؛ »صندوق ضمانت سرمایه گذاری 

صنایع کوچک« به دنبال راه هایی است تا بتواند با استفاده 
از روش های نوین تأمین مالی قدمی در راستای حمایت از 
صنایع تولیدی کوچک بردارد. مدیرعامل صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک خاطرنشان کرد: صندوق 
ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک از سال گذشته، به 
واسطه سیاست انقباضی بانک ها در ارائه تسهیلات و رسالت 
خــود در کمک به صنایع کوچک در تأمین مالی طرح ها، 
اقدام به مطالعات کارشناسی و مذاکره با فعالان بازار سرمایه 

به ویژه »سکوهای تأمین مالی جمعی« و همچنین فرابورس 
کرده اســت. پس از آن جنبه های مختلف این نوع تأمین 
مالی و ریسک های آن مورد بررسی قرار گرفت و در نهایت 
ضمانت نامه جدیدی با عنــوان »ضمانت نامه تأمین مالی 
جمعی« که شباهت زیادی با ضمانت نامه اعتباری سنتی 

صندوق دارد، طراحی شد.
وی تصریــح کرد: با کمک این نــوع ضمانت نامه، صنایع 
کوچک می توانند برای سرمایه در گردش مورد نیاز خود، 

اقدام به تأمین مالی از طریق سکوهای تأمین مالی جمعی 
به پشتوانه ضمانت نامه های صندوق کنند. بر اساس اعلام 
صندوق ضمانت ســرمایه گذاری صنایع کوچک، مقیسه 
گفت: طبق گزارش »اتحادیه صندوق های ضمانت بنگاه های 
کوچک و متوسط دنیا« )AECM(، یک صندوق ضمانت 
در بلژیک این نوع ضمانت نامه را صادر می کند و صندوق 
ضمانت ســرمایه گذاری صنایع کوچک در این حوزه جز 

صندوق های پیشگام در منطقه خاورمیانه است.

نتایج انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در البرز اعلام شد

» عباسی و حدادی« در بهارستان ماندند
»ردایی و فلاح تفتی« خبرگانی شدند

در نشست قرارگاه پیشگیری و مقابله با جرایم خاص استان مطرح شد

کاهش ۳۰ درصدی سرقت به عنف در البرز

نقاط قوت انتخابات ۱۴۰۲

استاندار البرز:

مردم همواره در میدان دفاع از کشور حاضر هستند

پرواز را در نخستین نمایشگاه صنعت هوایی پیام تجربه کنید

اولین »ضمانت نامه تامین مالی جمعی« صادر شد

احداث گالری های پیش ساخته 
در محور کرج - چالوس

رئیس اداره نگهداری ابنیه فنی راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
البرز از احداث گالری های پیش ســاخته در نقاط ریزشی محدوده 

خوزنکلا در محور کرج - چالوس خبر داد.

به گزارش پیام آشــنا، کاظــم ناظری از احــداث گالری های 
پیش ساخته در محور کرج - چالوس خبر داد و مطرح کرد: این پروژه 
در نقاط مستعد ریزش سنگ در محدوده خوزنکلا در حال اجراست.
وی با اشاره به اینکه این پروژه با اعتباری بالغ بر ۳۹ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان در حال اجراست، افزود: اجرای این پروژه از مهر سال 

جاری آغاز شده است و به مدت هشت ماه ادامه دارد. 
به گفته ناظری، حاشــیه امن راه ها و جاده ها و اصلاح مسیرهای 
پرخطر نقش به ســزایی در تردد ایمن و کاهش خسارات جانی و 
مالی سوانح دارد. رئیس اداره نگهداری ابنیه فنی راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان البرز افزود: این امر با اجرای پروژه های متعدد 
ارتقای ایمنی راه ها از سوی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 

البرز دنبال می شود.

پیش بینی افزایش دمای البرز
مدیرکل هواشناســی البرز گفت: طی سه روز آینده شاهد افزایش 
نســبی دما در اکثر مناطق استان هستیم به طوری که میانگین 
بیشینه دما به ۱۰ درجه بالای صفر و کمینه آن نیز به یک درجه 

زیر صفر می رسد.

به گزارش پیام آشنا، آرش بهاروند احمدی اظهار کرد: بررسی 
نقشــه های پیش یابی هواشناسی نشان می دهد وضعیت صاف تا 
قسمتی ابری است و در برخی ساعات شاهد یخبندان و غبار محلی 

به ویژه در ارتفاعات تا دو روز آینده ادامه دارد. 
وی توضیح داد: طی این مدت شــاهد افزایش نسبی دما در اکثر 
مناطق استان هستیم به طوری که میانگین بیشینه دما به ۱۰ درجه 
بالای صفر و کمینه آن نیز به یک درجه زیر صفر می رسد. بهاروند 
احمدی اضافه کرد: البته این وضعیت در ارتفاعات متفاوت است و 
میانگین کمینه دما در مناطق کوهستانی استان در برخی ساعات به 
۱۲ درجه زیر صفر می رسد. مدیرکل هواشناسی البرز تصریح کرد: 
طی دو روز آینده میانگین سرعت وزش باد هم بین ۵ تا ۸ متر در 

ثانیه متغیر است.

اخبار البرز
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خانی نژاد- خبرنگار زمان؛ رونمایی از تجهیزات 
و ادوات آتش نشــانی کرج با تجلیل از ققنوس های 

بازنشسته این سازمان برگزار شد.
آئیــن رونمایی از تجهیزات و ناوگان آتش نشــانی 
شهرداری کرج که با حضور اعضای شورای اسلامی 
شهر کرج، شهردار و معاونین به همراه رئیس سازمان 
آتش نشــانی کرج در سالن باشگاه میلاد جهانشهر 
برگزار شد، از بازنشسته های این حوزه نیز تجلیل به 

عمل آمد.

مسعود محمدی، رئیس شورای اسلامی شهر کرج 
گفت: تحولاتی خوبی را برای سال ۱۴۰۳ به منظور 
تهیه تجهیزات لازم بودجه خوبی از طرف شــورای 
اسلامی شهر کرج با تصویب مصوبه جهت حمایت از 

این سازمان شاهد هستیم.
رئیس شورای اسلامی شهر کرج در آئین رونمایی از 
تجهیزات و ناوگان آتش نشانی که با حضور خبرنگاران 
برگزار شد، با بیان اینکه تجهیز ناوگان آتش نشانی 
دغدغه شورای اسلامی شهر کرج است، افزود: شورای 
شهر هم در بحث معیشت پرســنل سازمان آتش 
نشانی و هم در بحث تجهیزات و ادوات آتش نشانی 

برنامه ریزی و اقدامات مطلوبی داشته است.
محمدی گفت: برنامه ما برای سال آینده تهیه نردبان  
برای ســازمان آتش نشانی است که امیدوارم قبل از 
اتمام این دوره شورا شاهد بهره برداری از آن ها باشیم.

این مسئول از همکاران فعال در سازمان آتش نشانی 
و تمامی پیشکسوتان و بازنشستگانی که جهت حفظ 
جان و مال شهروندان تلاش کرده اند، تقدیر و قدردانی 

کرد.

اختصاص 400 میلیارد تومان اعتبار برای خرید 
4 دستگاه نردبان آتش نشانی

مهرداد کیانی، شهردار کرج نیز درادامه ابراز امیدواری 
کرد: سال آتی سال تحول در حوزه ناوگان آتش نشانی 

باشد.
کیانی گفت: جهت خرید ۴ دستگاه نردبان که یکی 
از اولویت های این سازمان است ۴۰۰ میلیارد تومان 
در نظر گرفته شده است که یکی از نیازها و اولویت 
های اساسی در حوزه ایمنی و خدمات به شهروندان 

کرجی است.

شهردار کرج افزود:بسیاری از شاخص های مهم 
در توسعه شــهر کرج با جمعیت بالا به نیاز این 
کلانشهر رشــد نکرده و برای تحقق این امر باید 

تلاش کرد.
کیانی گفت: اگرچه ما به استانداردهای متناسب با 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی دست یافتیم اما این 
استانداردها مورد نظر شهرداری و شورا نیست و قطعا 
حق مردم و شهروندان این شهر بیش از این امکانات 

است.
شهردار کرج خاطر نشان کرد: آتش نشانان قشری از 
جامعه اند که امکان نجات جان یک انسان را دارند و 
نجات جان یک انسان نجات بشر است. از این رو شأن 
و جایگاه این افراد از اهمیتی بســزا برخوردار بوده و 
ما قدردان تلاش های نیروهای خدوم و جان بر کف 

حوزه آتش نشانی هستیم.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 
شــهرداری کرج از برگزاری جلسه و تصویب سند 
توسعه و بازآفرینی محله سهرابیه به عنوان هفتمین 
سند توسعه محله در یکی از محلات کم برخوردار و 
هدف شهر کرج، در سی و چهارمین جلسه ستاد باز 
آفرینی استان البرز در سالن جلسات شهدای دولت 

واقع در استانداری البرز خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، مهدی فیروزبخت با بیان 
اینکه سند توسعه محلات یکی از مهمترین اسناد 
در راستای شناسایی معضلات و چالشهای موجود در 

محلات و ارائه راهکارهای برون رفت از این مشکلات 
با همراهی همه نهادهای متولی و مشــارکت خود 
شهروندان است، عنوان کرد که اسناد توسعه محله 
می تواند موجبات ارائه الگوهایی به منظور تخصیص 
اعتبــارات بودجه محله محور مبتنی بر بعُد عینی و 
ذهنی را ایجاد نماید. این اسناد پس از استقرار دفاتر 
خدمات توسعه )تسهیل گری( در این محلات تهیه و 
تدوین شده و به منظور اجرا و ابلاغ به همه ذینفعان، 
نیازمند بررسی و تصویب ستاد باز آفرینی شهرستان 

و استان است.
وی افزود فرآیند تهیه این اسناد از طریق حوزه معاونت 

بهسازی و نوسازی سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری کرج و مشاورین ذیصلاح با طی 6 
مرحله شامل ورود و شناخت به محله، اعتمادسازی 
و بسترسازی، شناسایی افراد معتمد و آگاهی رسانی 
لازم، تحلیل شاخص ها، به کارگیری ظرفیتهای محله 
و ارتقــاء آن و برنامه ریزی و طراحی پروژه های مورد 
نیاز در محله صورت گرفته اســت که خروجی آن 
در قالب سند توسعه محله به عنوان سند بالادستی 
و مصوب با هدف بهبود کیفیت کالبدی، اجتماعی و 

زیست محیطی محله مورد نظر ارائه شده است.
این مســئول تصریح کرد که بر همین اســاس در 

آخرین جلسه ســتاد باز آفرینی استان البرز در ماه 
گذشته، سند توســعه محله سهرابیه با وسعت ۷۰ 
هکتار، که پیش از این در کارگروه های اداره کل راه 
و شهرسازی مورد تأیید قرار گرفته بود، مطرح و به 

تصویب رسید.
فیروزبخت همچنین با اشاره به نقش تاثیرگذار دفاتر 
تسهیلگری در تهیه اسناد مذکور اظهار امیدواری کرد 
که با تصویب سند توسعه محله سهرابیه و برنامه ریزی 
به منظور اجرای آن توســط نهادها و دستگاه های 
متولی شاهد بهبود کیفیت زندگی در محله مذکور 

باشیم.

گام دوم دوره های آموزشی و مشاوره 
روان در مراکــز و فرهنگســراهای 
کرج  شــهرداری  فرهنگی  سازمان 

برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا،  این طرح که در گام 
اول مورد توجه و رضایت شهروندان و مراجعین 
قرار گرفته بود، بر اســاس نیاز و درخواســت 
مناطق مختلف، مجددا برنامه ریزی شــده و 

مقرر شــد از ابتدای اسفندماه ۱۴۰۲ خدمات 
رایگان مشاوره روان، در اختیار عموم قرار گیرد.
ایــن دوره هــای آموزشــی در مراکــز و 
فرهنگســراهای ســازمان فرهنگی برگزار 

می شــود که علاقه مندان به شرکت در این 
دوره ها می توانند به مراکز منتخب مراجعه و 
یا با شماره تماس فرهنگسراها تماس حاصل 

نمایند.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج گفت: مراسم جشن روز درختکاری روز سه شنبه ۱۵ 
اسفندماه ۱۴۰۲ ساعت ۱۰:۳۰ به صورت عمومی در محل 

بوستان بزرگ باغستان مجاور باغ شهدا برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا عاقلی از اجرای ویژه برنامه 
های هفته درختکاری در تمامی مناطق دهگانه کرج خبر 
داد و گفت: در طول ایام این هفته در تمامی مناطق ۱۰گانه 
شهرداری کرج مراسم جشن درختکاری و توزیع رایگان نهال 

انجام می شود.
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج محل برگزاری جشن متمرکز روز درختکاری امسال 
را دهکده تفریحی گردشگری باغستان معرفی کرد و گفت: 

مراسم جشن روز درختکاری روز سه شنبه  ۱۵ اسفندماه 
۱۴۰۲ ســاعت ۱۰:۳۰ به صورت عمومی در محل بوستان 

بزرگ باغستان مجاور باغ شهدا برگزار می شود.
این مســئول با بیان اینکه توزیع نهال رایگان همه روزه در 
هفته درختکاری از روبروی سازمان سیما منظر کرج)پارک 
ایران زمین( انجام میشود توضیح داد: در هفته درختکاری 
هر یک از مناطق۱۰گانه یک روز میزبان جشن و توزیع نهال 
رایگان بین شهروندان خواهند بود و شهروندان می توانند بر 
اســاس جدول اطلاع رسانی شده از ایستگاه ها و غرفه های 
سیار منتخب در سطح مناطق ده گانه نهال رایگان دریافت 

کنند.
وی با تأکید بر اینکه حفظ و نگهداری درخت از کاشت آن 
مهم تر است، اضافه کرد: با حضور کارشناسان فضای سبز در 

مراکز توزیع نهال، ارائه مشاوره رایگان و بروشورهای آموزشی 
به مردم برای انتخاب گونه مناســب نهال و شکل و نحوه 

کاشت و نگهداری نیز صورت می گیرد.
عاقلی با تاکید بر ضرورت و اهمیت صیانت از محیط زیست و 
تلاش برای گسترش فضای سبز در کلانشهر کرج، دستیابی 
به این مهم را نیازمند مشارکت همه دستگاههای اجرایی 
مرتبط دانست و افزود: مجموعه شهرداری کرج از مشارکت 
تشکل ها و سازمان های مردم نهاد و دوستدار محیط زیست 
برای همکاری و نقش آفرینی در این رویداد بزرگ استقبال 
می کند و در تمامی برنامه های امسال حضور دانش آموزان و 
موسسات فرهنگی و سازمانهای مردم نهاد پررنگ خواهد بود.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج توزیع نهال و داشتن اهتمام بر کاشت درخت و حفظ 

فضای سبز در تمام طول سال را برای داشتن شهری زیبا و 
سرســبز مهم ارزیابی کرد و گفت: این مهم یک هم افزایی 
و همــکاری جدی بین مردم و مســئولین را می طلبد که 

امیدواریم با مشارکت شهروندان محقق شود.

مدیر کل محیط زیســت شهرداری تهران بر ضرورت 
آسیب شناسی دســتورالعمل معرفی و کنترل منابع 

آلاینده محیط زیست تاکید کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، حلیاسادات 
حسینی در نخستین نشست بررسی و آسیب شناسی 
دســتورالعمل شناســایی و کنترل منابــع آلاینده 
محیط زیست شهر تهران که با حضور سعید بیگی 
- مدیرعامل شــرکت ساماندهی صنایع و مشاغل - 
و روســای محیط زیست و ســاماندهی مناطق ۲۲ 
گانه تشــکیل شــد، ضمن تبیین و تاکید بر مفاد 
دستورالعمل شناسایی واحدهای آلاینده گفت: طبق 
اسناد بالادستی وظیفه ذاتی اداره کل محیط زیست 
شهرداری تهران شناســایی و کنترل منابع آلاینده 
اســت که بی شــک همراهی و همــکاری دو حوزه 
خدماتی محیط زیست و ساماندهی می تواند کمک 

بزرگی به روند اجرای این دستورالعمل کند.
مدیرکل محیط زیســت شــهرداری تهران هدف از 
اجرای این دستورالعمل را نظارت و کنترل یکپارچه 
بر روند کاهش و رفع آلودگی منابع آلاینده، شناسایی 
چالش ها و موانع در اجرای صحیح و ارائه راهکارهای 

موثــر در جهت افزایــش راندمان کار در ســنوات 
آتی ذکــر کرد همچنین ضمن ابراز خوشــحالی از 
استفاده حداکثری از ظرفیت روسای محیط زیست 
و ســاماندهی خواســت تا به صورت مستمر نهایت 

همکاری را با یکدیگر داشته باشند.
وی همچنین به لزوم ایجاد سامانه اشاره کرد و گفت: 
با توجه به اینکه عوارض آلایندگی به صورت فصلی به 
شهرداری تعلق می گیرد، ضروری است گزارش های 
اصناف و واحدهای خدماتی آلاینده به موقع ارائه شود. 
در آینده نزدیک با راه اندازی این ســامانه و بارگذاری 
اطلاعات در ســامانه محیط زیست شهر تهران، زمان 
رسیدگی به مشکلات کوتاه تر و تســریع در این امر 
موجب افزایــش درآمدزایی برای شــهرداری تهران 

می شود.
در ادامه جلسه ســعید بیگی - مدیر عامل شرکت 
ساماندهی صنایع و مشاغل شهرداری تهران - ضمن 
ابراز خرســندی از برگزاری مستمر چنین جلساتی 

گفت: تهیه بسته مطالعاتی از قوانین و مقررات موجود 
برای استفاده از ظرفیت های همه واحدهای خدمات 

رسان لازم به نظر می رسد.
وی افزود: مســائل و مشــکلات محیط زیستی باید 
به درســتی تبیین شود و هر منطقه را باید با خودش 
مقایسه کرد تا اثر بخشی بیشتری داشته باشد. بازنگری 
دستورالعمل مورد نظر با توجه به موقعیت هر منطقه 
به صورت جداگانه می بایست انجام شود و همپوشانی 
از ظرفیت های استفاده نشده یکدیگر کمک بزرگی به 
بهبود روند حل مشکلات زیست محیطی خواهد کرد.

بــه گزارش روابط عمومی اداره کل محیط زیســت 
و توسعه پایدار شــهرداری تهران بیگی در پایان به 
اهمیت مکاتبات و تعاملات اداری اشاره کرد و گفت: 
در خصوص معضلات و مشکلات محیط زیستی بین 
واحدهای ذیربط در شهرداری با اصناف، راهکار اصلی 
حل مشــکلات، مکاتبات و تعاملات اداری مستمر 

است.

تجلیل از ققنوس های بازنشسته
در آئین رونمایی از ناوگان آتش نشانی کرج

رئیس سازمان عمران شهرداری کرج خبر داد؛
تصویب هفتمین سند توسعه و بازآفرینی در ستاد بازآفرینی استان البرز

ارائه خدمات رایگان مشاوره روانشناسی در فرهنگسراهای سطح شهر کرج

تشریح برنامه های هفته درختکاری
 مراکز سیار توزیع نهال رایگان مشخص شد

راه اندازی سامانه محیط زیست شهر تهران در آینده نزدیک

دنبال کردن موفقیت بدون دنبال 
کردن مقصود هم اشتباه است و 

هم خطرناک
سمیه  ولی

من آن چیزهایی که بر رویشان کار می کنیم و گام های 
بعدی دفترمــان را از منظر آن مقصود درونی ارزیابی 
می کنم، چــرا که فکر می کنم دنبال کردن موفقیت 
بدون دنبال کردن مقصود یک اشتباه است. به نظرم 
خطرناک هم هســت. من احساس می کنم نسل ما 
انگیزه  بسیاری برای موفقیت دارد و این مرا برای آینده  
معماری نگران می کند، چون اشتباهات بسیاری وجود 

دارد که باید درست شود.
مطمئناً همه  ما نیاز داریم بپنداریم که }به درستی{ 
دیده شده ایم. همه  ما نیاز داریم که فضای بیشتری 
را پوشــش دهیم و همه  ما نیــاز داریم که مطابق با 
تلاش هایمان پاداش بگیریم. اما من فکر می کنیم اگر 
داریم به موفقیت فکر می کنیم، فقط زمانی کوتاه را در 
نظر می گیریم و این یعنی داریم به موفقیت در طول 
زمان عمر خویش می اندیشیم و این نوع فکر کردن تا 
حدی سطحی است. این قول معروف را شنیده اید که 
»یک جامعه وقتی به بزرگی می رسد که مردمان پیر 
آن درخت هایی بکارند که بدانند هیچ گاه در سایه شان 
نخواهند نشســت«. )در گفت وگوی منتشر شده در 

وب سایت designboom، سال ۲۰۲۳(
منبع: گفتار

دیدگاه

همایش»برای نجات زاگرس« 
برگزار می شود

همایش »برای نجات زاگرس« توســط یکی از 
شرکت های عضو پارک ملی علوم و فناوری های 
نرم و صنایــع فرهنگی جهاددانشــگاهی ۱۵ 
اســفندماه در مرکز همایش هــای بین المللی 

دانشگاه علم و فرهنگ برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط همایش 
برای نجات زاگرس، این همایش فرصتی است 
برای طرح یک راهکار عملیاتی در جهت حفظ، 
نگهداری و احیای جنگل های سوخته همچنین 
زاگرس؛  جوان ســازی جنگل های کهنســال 
جنگل هایی که یک سوم مساحت  آن به دلایل 
طبیعی به ویژه دخالت های انسانی از بین رفته 

است.
در این همایش دکتر محمد درویش - کنشگر و 
فعال محیط زیست، بهزاد استقامت - متخصص 
مارکتینگ و فروش، ادوین قاســمی - مدرس 
نرم افزارهای طراحی گرافیک و علی شیردستیان  
-طراح گرافیک و منتور - ســخنرانی خواهند 

کرد.
در ایــن همایــش همچنین ۵۰۰ عــدد بذر 
بلوط در گلدان هایی به صورت نمادین توســط 
شرکت کنندگان کاشته خواهد شد تا به نام هر 
یک از این افراد، نهــال بلوطی با رعایت اصول 
درخت داری در خاک زاگرس کاشته شود. این 
راهکار از طریق کاشت هزاران نهال بلوط ادامه 

می یابد.
همایش برای نجات زاگرس با همکاری شرکت 
ایده پردازان نواندیش فــردا، پارک ملی علوم و 
فناوری های نرم و صنایع فرهنگی، دانشگاه علم 
و فرهنگ و انجمن مردم نهاد بلوط دالاهو برگزار 
می شود و ساز وکاری فراهم شده که دانشجویان 
گرافیــک،  رشــته های  دانش آموختــگان  و 
تصویرسازی و بازاریابی و فروش کسب مهارت 
کنند و ضمن ترویج فرهنگ حفاظت از محیط 

زیست، درآمدزایی نیز داشته باشند.
در این همایش همچنین از سامانه ای رونمایی 
خواهد شد که در قالب آن سازمان ها و شرکت ها 
خواهند توانســت بــدون اســتفاده از چاپ و 
کاغذ، کاتالوگ هوشمند و دیجیتال مورد نیاز 
کسب وکار خود را تهیه و عرضه کنند و همزمان 
با این کار، یک نهال بلوط را به نام خود در خاک 
زاگرس بکارند و شناسنامه  اختصاصی آن را در 
یک صفحه از کاتالوگ هوشمند دیجیتال بلوط 

دالاهو قرار دهند.
علاقه منــدان به این شــرکت در این همایش، 
برای کسب اطلاعات بیشتر، می توانند به سایت 
www.dpaper.co  مراجعــه کنند و یا با 

شماره تلفن ۰۲۱۲۸۴۲۱۴۱۰ تماس بگیرند.

محیط زیـــست

کسب و کار

مدیران خلاق
 ضامن اثربخشی و کارآیی

در هر سازمانی، تمام مشاغل، خصوصا مناصب مدیریتی، نیاز به ایفای 
نقش مخصوص به خود دارند و مدیران باید بتوانند نقش مربوطه را 
به خوبی »بازی« کنند. بنابراین، برای هر جایگاهی نقش مربوطه 
باید شناخته شــود تا مدیریت آن به خوبی انجام شود. از آنجا که 
مدیریت تقلیدپذیر نیســت، هر یک از این نقش   ها برای نوعی از 
مدیریت مناسب است و نمی توان و نباید آن را برای نقش مدیریتی 

دیگری تقلید کرد.
از ایــن منظر و از لحاظ تیــپ و خصلت   های مدیریتی، مدیران به 
چهار دسته )تیپ( متفاوت تقسیم می   شوند که هر کدام از آنها در 
رفتارهای مدیریتی، نوع نگرش، روش برخورد با مسائل، دغدغه   ها، 
سلیقه   های کاری، و تعریف اولویت   ها، سلیقه   های مخصوص به خود و 
حتی متضاد با دیگر تیپ   های مدیریتی را دارند. این تفاوت   ها هم در 
حالت مطلوب و هم در حالت سوءمدیریت، در هر کدام از تیپ   های 
مدیریتی متمایز هستند و به ترتیب اجرای نقش مدیریتی خود، از 

مرحله تولد سازمان ها به شرح زیر تقسیم می   شوند:
) Entrepreneur( E  ،۱-مدیران خلاق یا کارآفرین

) Producer( P،۲-  مدیران فعال یا اثربخش
)A )Administer ،۳-  مدیران نظم   دهنده یا اداری

) Integrator( I ،۴-  مدیران وحدت   بخش
این دســته   بندی، مدیران را از نظر نوع نگاه، نقش مناسب و مفید 
بودن آنها در دوره   های مختلف عمر سازمان و نیز جایگاه   های مختلف 
تعریف می کند. این در حالی اســت که به طور کلی، مدیران علاوه 
بر داشتن یک تیپ مدیریتی غالب، دارای ویژگی   ها و خصلت   های 
  PA تیپ دومی هم به شکل کم   رنگ   تر هستند. به طور مثال، مدیر
نمونه   ای اســت که خصلت P خصیصه اصلی و A خصلت ثانویه 
و کم   رنگ   تر اوســت.  لازم به ذکر اســت که در مواردی، یک مدیر 
حتــی به تنهایی می تواند هر چهار نقش را به خوبی ایفا کند.  این 
موضوع نشان از توان، ظرفیت و درک بالای مدیریتی چنین فردی 
دارد که توانسته در هر برهه تاریخی از عمر سازمان خود، ضرورت 
و نیاز اساسی آن مرحله با تیپ مدیریتی را به خوبی شناخته و آن 
را به خوبی ایفا کند.  البته هر چه سازمان ها بزرگ تر می   شوند، این 
موضوع مشکل   تر و حتی غیرممکن می شود.  این مطلب که در چند 
قسمت ادامه   دار تهیه شده، به ترتیب به شرح تیپ   های مدیریتی با  

جزئیات می   پردازد.

(E) 1- مدیران خلاق یا کارآفرین
خلاقیت به معنی به کار بردن توانایی   های ذهنی برای ایجاد یا خلق 
مفهومی جدید است و تداوم حیات سازمان به آن بستگی قابل توجهی 
دارد. به عبارت دیگر، خلاقیت یک توانایی فکری است که می تواند به 

یک اختراع یا ایجاد ایده   ای بکر در فرد خلاق منجر شود.
 کارآفرینی هم فرآیندی اســت که در آن فرد کارآفرین با ایده   های 
خلاقانه خود و نیز شناسایی فرصت   های جدید، به ایجاد کسب و کار 
و شرکت های نوآور و رشد یابنده   ای اقدام می کند که توام با پذیرش 
ریسک است و در نهایت به معرفی محصول یا خدمت جدیدی به 

جامعه منجر می شود.

مهارت   های خلاقیتی با ارزش های فکری زیر همراه است:
 ۱- شکستن عادت ها

 ۲- به تعویق انداختن ارزیابی و قضاوت ها
 ۳- درک پیچیدگی مسائل دشوار و درگیر شدن با آنها

 ۴- متفاوت دیدن مسائل و مشاهده امور به شیوه تازه   ای که قبلا به 
آنها توجه کافی نشده

 ۵-وسعت فکر و برقراری ارتباط میان ایده   های متفاوت که ارزش های 
فکری را تقویت می کند

 6- شکوفا کردن اعتماد به نفس همکاران
 ۷- انتصاب افراد خلاق در پست های نیازمند به تصمیمات سریع

 ۸- اجازه عملی کردن پروژه های آزمایشی برای افراد خلاق بدون 
ترس از عواقب آنها و ریسک پذیری حساب شده

 ۹- انعطاف   پذیر کردن سازمان.
 بر این اساس؛ آنها نه تنها خود افرادی مبتکر هستند، بلکه از نوآوری 
همکاران اســتقبال و حمایت می کنند و قادرند رابطه    نزدیک    تری 
با نوآوران داشــته باشند. بدین   ترتیب ایده   های آنان را به پروژه   های 
واقع   گرایانه بدل می کنند و در برانگیختن گروه و تسهیلِ خلاقیت 
جمعی موثرند. مدیران خلاق، معمولا با عنوان کارآفرین نیز شناخته 
می شــوند که ترجمه واژه Entrepreneur در زبان فرانسوی 

است و دارای این دو ویژگی  مهم هستند:
 ۱- داشتن اطلاعات عمومی نسبت به آینده

 ۲- قدرت و شهامت خطرپذیری. آنها مخاطره یک فعالیت اقتصادی 
را می پذیرند و دست به یک نوآوری می   زنند.

 آنها عموما نیرویی محرک برای نوآوری بخش های اســتراتژیک 
سازمان و دارای ویژگی های یک رهبر کارآمد مانند قدرت دید، تجربه 
و انگیزه تواناسازی هستند و به طور دائم در حال ترفیع ایده ها و توان 
خود در انجام امورند و خود را متعهد به ایجاد و حفظ روابط مناسبی 
با افراد خلاق می دانند.     ایده ها و افکار نوآورانه، آنها را معمولا از مرحله 

تفکر به مرحله عمل گرایی می رساند  
 و خلاقیــت فردی و جمعی کارکنــان را افزایش می دهد و بهبود 
می بخشد. معمولا آنها به راحتی از کنار مسائل و مشکلات اطراف 
خود نمی گذرند و حلال مشکلات هستند. خلاق   ها دارای صلاحیتی 
هســتند برای اندیشیدن به راه حل های تازه و مفید به منظور حل 
مشکلات. به عبارت دیگر، دارای درخشش یک اندیشه و به وجود 
آوردن نظر و ایده های نو در جنبه های فکری و نظری در فعالیت های 
ذهنی و طراحی هستند. از خصلت های آنان، داشتن تفکراتی برای 

یافتن چیزهای جدیدی است که هنوز به بازار نرسیده است.
 در حالت کلی، تعریف رایج در مورد افراد کارآفرین این اســت که 
کارآفرین فردی است که با تشخیص فرصت و تبدیل ایده و فکر جدید 
به یک کسب و کار و با بسیج منابع که توأم با مخاطره مالی، اجتماعی 

و حیثیتی است، محصول و خدمت جدید به بازار ارائه می کند.  
 نوع و مدل اندیشه و تفکر این مدیران، دائما و به طور عمیقی درگیر 
تجسم و ساده کردن و فرموله کردن مسائل برای حل آنها و استخراج 

مفاهیم جدید و تجزیه و تحلیل آنهاست.  
 آنها با شناخت واقعیت   ها، چیدمان مناسبی را در ذهن خود ساخته و به 
کمک اندیشه خلاقانه خود، نتایج، موارد و مفاهیم جدیدی را استخراج و  
 خلــق می کنند. در حالی که به علت تمایلی که به تحول دارند به 
نظر بعضی افراد، انسان های سرکشی هستند، ولی واقعیت این است 
آنها معمولا افراد با هوشی هستند. توان دیدن آنچه دیگران در آن 
برهه نمی توانند ببینند، بعضا باعث تصور سرکش بودن آنها می شود.  
 واقعیت مهم این است که در دنیای کسب و کار امروز، محصولات 
و خدمات به قدری پیچیده، پویا و در عین حال نامطمئن شده   اند 
که مجبوریم برای رشد، پیشرفت و حتی بقای سازمانمان هر لحظه 

درگیر حل مشکلات جدیدی باشیم.  
 بنابراین با وجود مدیر خلاق، آینده سازمان از نظر اثر بخشی )تحقق 
اهداف اولیه از ایجاد ســازمان( و کارآیی )سودده و اقتصادی بودن 
فعالیت های آن( تضمین می شود، چون با توجه به افق دید بلندمدتی 
که دارد و با اســتفاده از قدرت تخیل قوی خود آینده ســازمان را 
تشــخیص می دهد. بنابراین قادر است فرصت   ها را به خوبی شکار 
کرده و شرایط سازمان را با وضعیت های مختلف و بعضا متضاد به 

سرعت تطبیق داده و تحولات موردنیاز را عملی سازد.
 به طور کلی، این دسته از مدیران، از وضع موجود ناخشنودند و آگاهی 
کافی و تمایل همیشگی دارند که در وضع موجود تغییرات داده شود. 
معمولا پیشگام هستند و آنچه باعث پیروزی آنها می شود، شناخت 
به   موقع تغییرات محیطی و طراحی استراتژی   های مناسب در برخورد 

با این تغییرات است.
 به عبارت دیگر، نتیجه گرا هستند.  کارآفرینان افرادی هستند که 
با اســتفاده از مهارت   های خویش و با استفاده از فرصت ها و ایجاد 
ایده های جدید همیشه نیازمند موفقیتند و به قصد این موفقیت 
خود، تمایل دارند که انجام کارها با عالی   ترین استاندارد انجام شود. 
اســتقلال طلب و طالب کنترل بر سرنوشت خود هستند. معمولا 
اطلاعات عمومی وسیع و قدرت تجزیه و تحلیل انتقادی از مسائل را 
دارند و برای ایده ها و افکار خود نسبت به دیگران ارزش بیشتری قائل 

هستند و بقیه را از این جهت ضعیف   تر از خود می   پندارند.
مهندس احمد مرآتیان
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زنان و خانواده

دستیار ویژه شهردار تهران در امور زنان و خانواده با بیان 
اینکه هر شهروند یک موتور محرکه تحول و حرکت به 
سمت آینده اســت، گفت: کمک و تســهیلگری برای 

توانمندی های زنان در خانواده مدنظر است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، مریم اردبیلی در 
مراسم افتتاحیه دوره آکادمی رشد کسب و کارهای خانگی 
»کار تــو خونه مونه«، با بیان اینکه دور دوم کمپین »کار 
تو خونه مونه« را در یــک روز زیبای برفی پایتخت آغاز 
کرده   ایــم، اظهار کرد: داســتان »کار توی خونه  مونه« از 

آنجایی آغاز شد که احساس کردیم در یک فضای شهری 
سالم، پویا و زنده، هر امکان، مهارت، توانمندی و استعداد 
باید امکان شکوفایی داشته باشد؛ یعنی شهر ما، زمانی زنده 
و پویاســت که نسبت به همه این توانمندی ها، بازخورد 
مثبت داشته و اتمسفر پویا و سازنده ای را جهت تسهیل 

این امر، ایجاد کند.
وی ادامه داد: تا زمانی که خانه ها و خانواده های شهرمان، مولد 
نباشند، از انفعال خارج نشوند و دست به عاملیت و فعالیت 
نزنند، صرفاً یک شهر و شهروند مصرف گرا خواهیم داشت 

و »شهر زنده و  با نشاط« صرفاً یک شعار باقی خواهد ماند.

دســتیار ویژه شــهردار تهران در امور زنان و خانواده با 
بیان اینکه معتقدیم شهروندان به ویژه زنان در هر خانه، 
کارگاه کوچک و یا کسب و کار خرد خانگی و محلی که 
درگیر تولید شــوند، فرهنگ مولدگری در کل خانواده و 
سبک زندگی شأن نهادینه خواهد شد، تصریح کرد: هر 
شــهروند در واقع یک فرصت طلایی برای خود، خانواده 
و برای شهر و برای آینده کشورمان است که ما به عنوان 
مدیریت شهری باید با کمک و تسهیلگری این توانمندی ها 

را شکوفا کنیم.
اردبیلی خطاب به زنان شــرکت کننده در این دوره هم 

اظهار کرد: همه عزیزانی که در این جمع حضور دارند، در 
حوزه هایی از کسب و کار دارای توانمندی، مهارت و تجارب 
خوب هستند؛ پس وظیفه ما است که در هر پله ای که از 
این کسب و کار قرار دارید به شما کمک کنیم تا فعالیتتان 
توسعه یابد، افراد بیشتری را درگیر آن کسب و کار و یا ایده 

تولیدی کنید که این خیلی ارزشمند است.
مدیرکل امور زنان و خانواده شــهرداری تهران افزود: در 
کلانشــهری مثل تهران که درصد بالایــی از افراد صرفاً 
مصرف گرا هســتند، اینکه شما با یک انگیزه ارزشمند و 
توانمندی فوق العاده دور هم جمع شده اید تا با ایده هایتان 

در این فضای مصرف زده شهر، جوانه های پویا و مولدی 
را شکوفا کنید، اتفاق مبارک و فرصت مغتنمی است تا 
از تجربه، مهارت و توانمندی شــما برای توانمند کردن 

شهرمان بهره ببریم و استفاده کنیم.
وی با تاکید بر این موضوع که این حرکت، قطعاً منشأ خیر 
و برکت است خاطرنشان کرد: زنان، خانواده، شهروندان، 
ملت، جامعه و یا شــهری که به جای مصرف فرهنگی، 
اجتماعی ویا اقتصادی، دســت به تولید بزند، بزرگترین 
موتور محرکه تحول و حرکت به سمت آینده روشن برای 

آن جامعه خواهد بود. 

حمایت از کسب و کارهای خانگی با پویش »کار تو خونه مونه«
قطعنامه اجلاس تهران در مجمع 
جهانی محیط زیست تصویب شد

قطعنامه »مقابله با توفان های شــن و گرد و غبار« با ابتکار عمل 
جمهوری اســلامی ایران و پیشنهاد اجلاس تهران در ششمین 
مجمع جهانی محیط زیست ملل متحد در نایروبی کنیا تصویب 

شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی سازمان حفاظت 
محیط زیست، ششمین مجمع محیط زیست ملل متحد از ۷ تا 
۱۱ اسفند ماه سال جاری در مقر برنامه محیط زیست ملل متحد 
در شهر نایروبی کشور کنیا برگزار شد، این مجمع بالاترین مرجع 
سیاستگذاری در حوزه محیط زیست در سطح جهانی محسوب 

می شود.
در این نشست که با حضور بیش از ۱۸۰ کشور برگزار شد، رویکرد 
چندجانبه گرایی با پرداخت به محورهای اصلی از جمله تغییرات 
اقلیمی، از دست رفتن تنوع زیستی، آلاینده ها و پسماندها را در 
دســتور کار داشــت و در آن ۱۹ قطعنامه و دو تصمیم از سوی 

کشورهای مختلف به این نشست ارسال شد.
یک قطعنامه به پیشنهاد جمهوری اسلامی ایران و با عنوان مقابله 
با توفان های شن و گردوغبار به این نشست ارسال شده بود که در 
راستای عملی شدن مصوبات اجلاس تهران و تقویت دیپلماسی 

محیط زیستی دولت مردمی در شهریور ماه سالجاری بود.
قطعنامه ها موضوعات متعددی داشتند که در راستای محورهای 
مختلفی از جمله، اقتصاد گردشگری، کیفیت هوا، آفت کش های 
خطرناک، موافقت نامه های بین المللی، اصلاحات صندوق جهانی 

محیط زیست و مواردی از این قبیل بود.
علی ســلاجقه، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیســت در راس هیاتی بلند پایه متشکل از کارشناسانی 
از وزارت امور خارجه و ســازمان حفاظت محیط زیست در این 
اجلاس حضور داشــت و دیدارهای دو جانبه ای با نمایندگان و 
وزرای محیط زیست کشورهای چین، عربستان، کنیا، قطر، ترکیه، 

آذربایجان، عراق و ازبکستان داشت.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست همچنین در این مجمع 
جهانی با اینگر اندرسون، دبیر اجرایی برنامه محیط زیست ملل 
متحد دیدار و گفت و گو کرد. در این دیدارها رایزنی های سازنده ای 
در مورد مســائلی از جمله روابط با کشورهای همسایه در حوزه 
محیط زیســت، دغدغه های مشترک در حوزه محیط زیست و 

مسائل منطقه ای و جهانی مطرح شد.
امید می رود با تصویب قطعنامه تهران برنامه عملی این قطعنامه به 
سرعت به کشورها ابلاغ شود و قدم مثبتی برای حفاظت از محیط 

زیست جهانی و به ویژه محیط زیست منطقه برداشته شود.

محافظت داروی آسم در برابر 
واکنش شدید افراد مبتلا به آلرژی 

غذایی
تحقیقات جدید نشان می دهد داروی آسم Xolair که به طور قابل 
توجهی احتمال حملات شدید آسم را در بیماران کاهش می دهد، 

در برابر آلرژی های غذایی هم موثر است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مدیسن نت، داده های جدید نشان 
داد که تزریق متعدد Xolair در یک دوره چند هفته ای، شــدت 
بیماری و واکنش های آلرژیک را در برخی از بزرگسالان و کودکان 
یک ساله که به بادام زمینی و سایر مواد غذایی مانند شیر، تخم مرغ 
و گندم حساسیت دارند، کاهش می دهد. دکتر »شارون چینتراجا«، 
نویسنده ارشد این مطالعه از دانشگاه استنفورد، گفت: من هیجان زده 
هستم که ما یک درمان جدید امیدوار کننده برای بیماران آلرژیک به 
چند مواد غذایی یافتیم. این رویکرد جدید واکنش های بسیار خوبی 
را برای بسیاری از غذاهایی که باعث ایجاد آلرژی در آنها می شود، 
نشــان داد. دکتر »رابرت وود«، مدیر بخــش آلرژی و ایمونولوژی 
کودکان در دانشــکده پزشکی دانشگاه جانز هاپکینز در مریلند و 
سرپرســت این مطالعه، افزود: بیمارانی که تحت تأثیر آلرژی های 
غذایی قرار می گیرند، روزانه با خطر واکنش های تهدیدکننده جان 
بــه دلیل قرار گرفتن در معرض تصادفی این مواد خوراکی مواجه 
می شــوند. این مطالعه نشــان داد که Xolair می تواند لایه ای از 
محافظت را در برابر قرار گرفتن در معرض تصادفی آنها ایجاد کند. با 
گنجاندن چندین غذا در این مطالعه، محققان توانستند ثابت کنند 
که Xolair یک واکنش آلرژیک را کاهش می دهد، حتی اگر یک 
فرد چندین غذا را که به آنها حساسیت دارد، در یک زمان مصرف 
کند. هیچ درمانی برای آلرژی غذایی وجود ندارد و تنها درمان تأیید 
شده توسط سازمان غذا و دارو آمریکا، Palforzia است که یک 
ایمونوتراپی خوراکی برای آلرژی بادام زمینی در کودکان بین ۴ تا 
۱۷ ســال است. محققان خاطرنشان کردند که برای درک بیشتر 
اینکه چگونه Xolair می تواند به افراد مبتلا به آلرژی غذایی کمک 

کند، به تحقیقات بیشتری نیاز است.

چند توصیه برای خواب بهتر
 با مصرف لبنیات

بررسی ها بیانگر این است مصرف شیر و لبنیات بر کیفیت خواب 
اثر می گذارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت، با توجه به اینکه کمبود خواب با بسیاری از پیامدهای منفی 
سلامت جســمی و روانی مرتبط است؛ یک مسئله مهم در حوزه 

بهداشت عمومی به حساب می آید.
با توجه به اینکه کمبود خواب می تواند با پیامدهای منفی همراه باشد 
بسیاری از مردم به دنبال درمان های خانگی ساده برای بهبود کیفیت 
الگوی خواب هستند. خوردن یک لیوان شیر گرم قبل از خواب، جزو 
روش های سنتی برای خواب بهتر به حساب می آید. خوردن یک 
لیوان شــیر گرم قبل از خواب، سنتی است که در طول نسل های 
مختلف به منظور ایجاد آرامش، تسکین اضطراب و تسهیل خواب 

به کار گرفته شده است.
تریپتوفان یک »اسید آمینه« است که در غذاهای حاوی پروتئین 
وجود دارد و نقش مهمی در انتقال دهنده عصبی به سرتونین دارد. 
سروتونین، عامل تقویت خلق وخو است و سبب آرامش می شود و به 
عنوان پیش ساز در تولید هورمون ملاتونین عمل می کند. ملاتونین، 
به عنوان هورمون خواب معرفی شده و توسط مغز ترشح می شود و 

بدن را برای ورود به چرخه خواب آماده می کند.
بررسی ها بیانگر این است، مصرف شیر و لبنیات به طور کلی باعث 
بهبود کیفیت خواب و تاثیر مثبت بر ســلامت جسمی و روانی 
می شود. شیر و محصولات لبنی به میزان قابل توجهی تریپتوفان 
دارند و پیش ساز تولید ملاتونین است. پروتئین »لاکتالبومین« شیر، 

بیشترین میزان تریپتوفان در بین پروتئین های غذایی است.
هنگامی که غلظت گلوکز خون بالاست مقدار بیشتری از تریپتوفان 
از سد خونی مغزی عبور می کند و منجر به خواب بهتر می شود. به 
منظور خواب بهتر، شیر را با کمی عسل یا ماست حاوی چند تکه 

میوه شیرین مثل خرما ترکیب شود.

ارتباط مصرف موادغذایی
 فوق فرآوری شده با بروز 

بیماری های مختلف
نتایج یکی از بزرگترین بررســی های جهــان درباره غذاهای 
فرآوری شده، نشــان می دهد که مصرف غذای فوق فرآوری 
شــده )UPF( با بروز ۳۲ بیمــاری از جمله بیماری قلبی، 
سرطان، دیابت نوع ۲، ســلامت روان و مرگ زودرس رابطه 

مستقیم دارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از یورونیوز، براساس نتایج منتشر 
شده از یک پژوهش که در مجله تخصصی »BMJ« منتشر 
شده است، بروز برخی از بیماری ها با افزایش مصرف جهانی 
غذاهای فوق فرآوری شده مانند غلات، نوشیدنی های گازدار، 
غذاهای آماده و فست فود ارتباط دارد و رژیم های غذایی سرشار 

از غذاهای فوق فرآوری شده، می تواند بسیار خطرناک باشد.
متخصصان از دانشکده بهداشت عمومی جانز هاپکینز در ایالات 
متحده، دانشگاه سیدنی و دانشگاه سوربن در فرانسه در این 
پژوهش، نوع تغذیه حدود ۱۰ میلیون نفر را بررسی و تاکید 
کردند که لازم اســت که در سطح دنیا اقداماتی برای کاهش 

غذاهای فوق فرآوری شده انجام شود.
آنها معتقدند که ارتباط مستقیمی بین قرار گرفتن در معرض 
غذاهای فوق فرآوری شــده و ۳۲ پارامتر سلامتی که شامل 
مرگ و میر، سرطان و پیامدهای سلامت روانی، تنفسی، قلبی 

عروقی، گوارشی و متابولیک، یافت شده است.
غذاهای فوق فرآوری شده شامل کنسروها، تنقلات، نوشابه های 
گازدار، غلات شیرین و غذاهای آماده یا نیمه آماده که تحت 
فرآیندهای صنعتی متعددی قــرار می گیرند و اغلب حاوی 
رنگ های خوراکی، امولســیفایرها، طعم دهنده ها و ســایر 
افزودنی ها هستند. این محصولات معمولا دارای قند، چربی یا 

نمک زیاد هستند و ویتامین و فیبر کمی دارند.
هرچند مطالعات قبلی نیز نشان داده بود که محصولات فوق 
فرآوری شده برای ســلامت مضر هستند اما تا پیش از این 
بررسی جامعی صورت نگرفته و ارزیابی گسترده ای از شواهد 

در این زمینه ارائه نشده بود.
براساس این مطالعه مصرف بالای غذاهای فوق فرآوری شده 
با ۵۰ درصد افزایش خطر مرگ ناشــی از بیماری های قلبی 
عروقی، ۴۸ تا ۵۳ درصد بیشــتر خطر اضطراب و اختلالات 
روانی رایج و ۱۲ درصد بیشتر خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ مرتبط 
است. همچنین شواهدی مبنی بر ارتباط بین این محصولات 
با بیماری آسم، سلامت دستگاه گوارش، برخی سرطان ها و 
عوامل خطرساز متابولیک قلبی، مانند چربی خون بالا وجود 

دارد.
دکتر »کریس ون تولکن«، دانشیار دانشگاه کالج لندن و یکی 
از متخصصان برجسته در خصوص غذاهای فوق فرآوری شده، 
می گوید که یافته های این پژوهش »کاملاً مطابق« با »تعداد 
زیادی از مطالعات مســتقل« است که به وضوح رژیم غذایی 
سرشار از UPF را به چندین پیامد مخرب سلامت از جمله 

مرگ زودهنگام مرتبط می دانند.
او همچنین افــزود: ما می دانیم که این غذاهــا اغلب دارای 
چربی اشباع شده، نمک و شکر آزاد هستند و به بدن آسیب 
می رسانند. این محصولات خوراکی معمولا به گونه ای تبلیغ 

و به بازار عرضه می شوند که مصرف مازاد را افزایش می دهد.
به گفته متخصصان محصولات فوق فرآوری شده معمولا در 

جوامع محروم بیشتر به فروش می رسند.
محققانی از برزیل در یک مقاله علمی مرتبط می گویند که 
غذاهای فوق فرآوری شده »اغلب مواد ارزان قیمتی هستند 
که با دخالت مواد شیمیایی دستکاری می شوند« و »با استفاده 
از ترکیبی از طعم ها، رنگ ها، امولسیفایرها و سایر افزودنی ها 

خوش طعم و جذاب می شوند«.
در همین حال، یک مطالعه جداگانه که در مجله ســلامت 
عمومی »Lancet« منتشر شده است، نشان می دهد که اگر 
همه رستوران ها، فست فودها، کافه ها و غذاخوری ها کالری را 
در منوی غذایی خود قرار دهنــد، می توان از بیش از ۹۰۰۰ 
مرگ ناشی از بیماری های قلبی در دو دهه آینده در انگلیس 

جلوگیری کرد.

تازه های سلامت

گوناگون

مدیرکل دفتر طرح های ملی و فراگیر جوانان وزارت 
ورزش و جوانان با اشــاره به اینکه معاونت جوانان 
تســهیلاتی را در حوزه »اشتغال« ارائه می کند، در 

خصوص جزییات این وام ها توضیحاتی ارائه کرد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، مجتبی 
تاجیک با اشاره به ارائه تسهیلات اشتغال به جوانان با 
بیان اینکه سه دسته تسهیلات را در معاونت جوانان 
پیگیری می کنیم، اظهار کرد: یکی از این تسهیلات 
با مبالغ کم و تقریبا بدون سود است. البته مبالغ و 
تعداد آن کم است و بین ۱۰۰ تا ۳۰۰ میلیون تومان 

و متناسب با مشاغل و بوم هر استان است.
وی گفت: بیــش از نیمی از این وام ها به شــکل 
پرداخت غیرنقدی است و سعی می کنیم تجهیزات 

مورد نیاز برای آن شــغل پرداخت شــود که این 
موضوع از طریق دو بانک عامل رســالت و صندوق 
کارآفرینی امید قابل پرداخت است. این وام برای هر 
استان حدود ۴ میلیارد تومان است لذا تعداد زیادی 
از متقاضیان را در بر نمی گیرد، اما این وام مناسب با 
آن دسته از جوانانی است که به تازگی می خواهند 

کار خود را شروع کنند.
تاجیک در خصوص وام های دیگر نیز توضیح داد: دو 
وام دیگــر را هم در وزارت ورزش و جوانان پیگیری 
می کنیم که این کار با همکاری وزارت اقتصاد انجام 
می شود. مبالغ و درصد سود این وام ها بیشتر است 
که مناسب توسعه اشتغال اســت. رقم آنها با کار 

کارشناسی در هر استان، متفاوت است.
تاجیک با بیان اینکه در حال حاضر وام تبصره ۱۸ 

در مرحله تعیین بانک های عامل اســت، گفت: به 
طور عمده مراکز مشــاوره ای و باشگاه های ورزشی 
از مهمترین مصادیق گروه هایی هســتند که برای 
دریافت این وام اقدام و آن را از مسیر استان ها و ستاد 

وام تبصره ۱۸ و ۱6 کار را دنبال می کنند.
تاجیک در پاسخ به این سوال که جوانان برای دریافت 
این وام ها به کجا باید مراجعه کنند؟ اینطور توضیح 
داد: وام ها دارای زمان بندی است. به طور مثال وام 
بانک رسالت برای تسهیلات ارزان در مرحله تکمیل 
پرونده و رسیدگی کامل است. همچنین وام صندوق 
کارآفرینی در مرحله پرداخت و وام از محل تبصره 

۱۸ در مرحله تعیین صندوق عامل است.
وی ادامــه داد: مهم ترین مرجع رســیدگی به این 
موضوع ادارات کل ورزش و جوانان استانهاست  که 

افراد می توانند با مراجعه به سایت  وزارت ورزش و 
جوانان به آدرس msy.gov.ir  یا تماس تلفنی، 
از ابلاغ آیین نامه های مربوطه با مراجعه به سایت 
مذکور و درگاه های ادارات کل سراسر کشور مطلع 

شوند.

»معلم بلاگری ممنوع است، زیرا حریم خصوصی 
دانش آموز محترم است و باید توسط خانواده و 
نظام تعلیم و تربیت در مدرســه حفظ شود.« 
این را علی فرهادی، ســخنگوی وزارت آموزش  
و پرورش عنــوان کرده اســت. معلم بلاگری؛ 
پدیده ای که خیلی عمر زیادی از آن در کشــور 
نمی گذرد و فقط با دســت به دست شدن چند 

کلیپ وارد محیط آموزشی کشور شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آنلاین، 
از معلم آملــی و همخوانی یک آهنگ مبتذل 
گرفته تا همین چند روز پیش و انتشار یک ویدئو 
از تحقیر دانش آموز توسط معلم آن هم به این 
دلیل که چرا به مدیر مدرسه گفته معلم با تاخیر 
به کلاس درس آمده اســت! کودکان معصومی 
که شیطنت ها و اشتباهات لفظی و کلامی شان 
دستمایه ای برای برخی از معلمان شده تا با این 
کار، یک لایک و کامنت بیشتر در فضای مجازی و 
شبکه های اجتماعی نصیب شان شود. گویا وظیفه 
معلمان تغییر کرده و قرار است دانش آموزان با 
انواع و مدل های دیگری از آموزش، پرورش یابند. 
بارها هشدارهای مختلفی از پلیس فتا و مسئولان 
مختلف آموزش و پرورش مبنی بر حفظ حریم 
خصوصی دانش آموزان به معلــم بلاگرها داده 
شده است. اما به نظر می رسد گوش شان به این 
حرف ها و هشــدارها بدهکار نیست و به راحتی 
به خودشان اجازه می دهند که تلفن همراه شان 
را در کلاس درس روشــن و از دانش آموزان به 
عنوان بازیگرانی برای صفحات مجازی و شغل 
دیگرشان یعنی بلاگری، استفاده کنند. شاگردانی 
که کم سن و سال هستند و نمی توانند به معلم و 

آموزگارشان نه بگویند. 
  

معلم باید گچ به دست باشد!
موضوع معلم بلاگری فقط به انتشار کلیپ هایی 
از کلاس درس ختم نمی شــود و بعضا خیلی از 
این معلم ها گویا کلاس و مدرسه شــان را رها و 
دوره های جامعی از مدرسه بلاگری را در فضای 
مجازی و با ســرفصل های مختلــف راه اندازی 
کرده اند. البته پس از دوران کرونایی کشــور و 
برگزاری کلاس های درس در بســتر بر خط و 
آموزش مجازی، بازار معلم بلاگری به قدری داغ 
شــده که معلمان تصاویر و ویدئوهایی را بدون 
رضایت دانش آموزان در شبکه های اجتماعی شان 
به اشتراک می گذارند و هیچ یک از آنان هم نه 
بازخواست و نه از کار برکنار شد و حتی کسی هم 
در این زمینه پاسخگو نبود. در صورتی که چندی 
پیش مسعود بهرامی، مدیرکل آموزش و پرورش 
شهرستان های استان تهران به تسنیم گفته بود: 
»ضبط صــدا و تصویر افراد بدون اجازه و اطلاع 
آنها به لحاظ شرعی و قانونی تخلف است و اگر 
مطلع شویم معلمی در کلاس درس این اقدامات 
را انجام می دهد، حتما با آن برخورد می کنیم.« 
حرف هایی که شاید در حد شعار است چرا که 
هر روز به تعداد کلیپ های منتشر شده از کلاس 
درس افزوده می شود. به هر حال اگر داشتن تلفن 
همراه برای دانش آموزان ممنوع است، باید برای 
معلمان هم این منع به صورت قانونی ایجاد شود. 
ناظم های مدرســه باید به بعضی از معلم ها این 
نکته  ســاده را یادآوری کنند که حضور آنان در 
مدرسه به جهت تعلیم و تربیت است و به جای 
تلفن همراه باید همانند گذشته گچ به دست و با 

همان اقتدار معلمانه در کلاس راه بروند.
   

معلم بلاگری، تهدید یا فرصت؟
در روزهایی که شبکه های اجتماعی بخش زیادی 
از زندگی و وقت مردم مخصوصا دانش آموزان را به 
خود اختصاص می دهد، شاید معلم بلاگری علاوه 
بر تهدیداتش، فرصت ها و جذابیت های آموزشی 
را برای دانش آموزان فراهم کند. البته این موضوع 
نیازمند توجه و اجرای قوانین خاصی از ســوی 
برخی از نهادها از جمله وزارت آموزش و پرورش 
و شــورای عالی فضای مجازی اســت. محمد 
داوری، مشاور و کارشناس آموزش و پرورش هم 
با اشــاره به این موضوع که امکانات مجازی هم 
فرصت و هم کیفیت بســزایی را ایجاد می کند، 
می گوید: »پدیده معلم بلاگری، بین شیوه های 
تدریس معلمان رقابت ایجاد می کند و اگر نظام 
آموزش و پرورش کشور برنامه ای مدون برای به 
خدمت گرفتن آن طراحی کند، می توان به این 
مسأله به عنوان یک فرصت نگاه کرد. نسل جدید 
تصــوری از دنیای بدون اینترنت و موبایل ندارد 
و خود را با این فضا و ارتباطات فناورانه بیشــتر 
سازگار می بیند.« بدون شک زندگی دانش آموزان 
این نسل با فضای مجازی عجین شده است، پس 
بهتر است آنان را به مسیر درستی هدایت کنیم 
و با همین پدیده معلم بلاگری در جهت تعلیم 
و آموزش صحیح به آنان استفاده کنیم. معلمان 
به جای استفاده از تلفن همراه شان برای تمسخر 
شاگردان، از آن به جهت تولید محتوای آموزشی 
و متناســب با علایق دانش آموزان بهره گیرند. 
محمدرضا نیک نژاد، یکی دیگر از کارشناســان 
آموزش و پرورش نیز تقریبــا با داوری هم نظر 

اســت و می گوید: »این معلم ها با تولید چنین 
محتواهایی، یک روش آموزشی خاص را به سایر 
همکاران خود یاد می دهند که شاید با آن روش 
آشنا نبودند. این موضوع منجر به انگیزه مضاعف 
و ایجاد تغییر در روش های آموزشی دیگر معلمان 
می شود.« با این وجود اگر قرار است معلمان در 
چنین فضاهایی فعالیت داشته باشند، باید وزارت 
آموزش و پــرورش خیلی زود عزم خود را جزم 
کنــد و قوانینی را در این حــوزه برای معلمان 
تعریف کند تــا پیش از آن که حریم خصوصی 
کودکان بیش از این نقض شــود و آسیب های 
دیگر را برای آنان به همراه داشــته باشد از این 

موارد جلوگیری شود.

فعالیت معلم بلاگرها در دیگر کشورها
فعالیت معلمــان در فضای مجــازی در تمام 
کشــورهای دنیا تابع قوانین خاصی است و در 
صورت تخطی از این قوانین با معلم برخورد شده 
و حتی ممکن است تا مرز اخراج پیش برود. در 
آمریکا قانون حقوق آموزشــی خانواده و حریم 
خصوصی مدارس را از به اشتراک گذاشتن برخی 
از انواع اطلاعات در مورد دانش آموزان خود بدون 
رضایت کتبی منع می کند. در برخی موارد ارسال 
عکــس یا فیلم از دانش آمــوزان می تواند نقض 
FERPA تلقی شــود. معلمان در این کشور 
اجازه ندارند اســم و آدرس مدرسه را در صفحه 
خود عنوان کنند. آنها حتی اسم کامل خود را هم 
درمشخصات صفحه نمی نویسند.عنوان »معلم« 
برای آنها مسئولیتی می آورد که باعث می شود تا 
در مورد اظهار نظر درباره موضوعات مختلف در 

صفحات مجازی خود هم احتیاط کنند. 

نحوه ارائه تسهیلات اشتغالزایی به جوانان توسط وزارت ورزش و جوانان

سخنگوی وزارت آموزش  و پرورش از ممنوعیت معلم بلاگری خبر داد 

به حرمت حریم خصوصی دانش آموزان

مطالعات جدید نشان می دهد سیگار کشیدن مغز را 
کوچک می کند و خطر زوال عقل را افزایش می دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از یورونیوز، متخصصان 

آمریکایی با بررسی اسکن مغزی بیش از ۳۲ هزار نفر 
به این نتیجه رســیدند که سیگار کشیدن به صورت 
روزانــه باعث کاهش حجم مغز افراد می شــود. نتایج 
 Biological« این مطالعه که در مجله تخصصــی

 »Psychiatry: Global Open Science
منتشر شده است، نشان می دهد که سیگار به عنوان 
یک عامل خطرناک قابل اجتناب با کوچک شدن مغز 

ارتباط دارد و خطر زوال عقل را افزایش می دهد.
دانشمندان پیشتر می دانستند که بین سیگار کشیدن 
و حجم کمتر مغز رابطه ای وجود دارد، اما نمی دانستند 
کدام یک بر دیگری اثر می گذارد. متخصصان در این 
مطالعه برای پی بردن به این رابطه، ســابقه ســیگار 
کشــیدن، داده های ژنتیکی و اســکن مغزی افرادی 
را تجزیه و تحلیل کردند و به این نتیجه رســیدند که 
استعداد ژنتیکی فرد منجر به گرایش آن ها به سیگار 
کشیدن می شود و سیگار کشیدن باعث کاهش حجم 

مغز می شود.
پیش از این می دانستیم سیگار برای سلامت قلب و ریه 
مضر است اما این اولین بار است که دانشمندان متوجه 

اثرات منفی آن بر مغز شدند.
متخصصان در این تحقیقات متوجه شدند مغز افرادی 
که سال ها قبل سیگار را ترک کرده بودند کوچک تر از 

مغز افرادی است که هرگز سیگار نکشیده بودند.
با نتایج حاصل شده از این تحقیقات، ترک سیگار برای 

افراد سیگاری اهمیت بیشتری پیدا می کند.
این داده ها نشان می دهد که ترک سیگار مغز را به اندازه 
اولیه اش باز نمی گرداند اما ترک سیگار می تواند جلوی 

آسیب  رساندن بیشتر به مغز را بگیرد.

سیگار کشیدن مغز را کوچک می کند

دریچه

اهدای عضو، اهدای زندگی
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ثبت نــام از ناشــران خارجــی بــرای حضــور در 
سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران از روز 

شنبه ۱۲ اسفندماه آغاز شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی خانه 
کتاب و ادبیات ایران، ثبت نام از ناشران خارجی برای 
حضور در سی  و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران از روز شــنبه ۱۲ اسفندماه آغاز شد و تا ۳۱ 

فروردین  ماه ۱۴۰۳ ادامه خواهد داشت.
ناشــران خارجی متقاضی و نماینــدگان آنها برای 
حضور در این نمایشگاه می توانند با مراجعه به سامانه 
 register-int.tibf.ir یــا   /https://ketab.ir
آیین نامه مربوطه که در این دوره با توجه به اقتضائات 
موجود از نظر کیفی به روزرسانی شده است را مشاهده 

و نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
در این دوره فرایند انجام کار از زمان ثبت نام ناشران 

و معرفی و ارائه کتاب در غرفه ها برای عوامل اجرایی 
و ناشران تسهیل شده است. آیین نامه حضور ناشران 
خارجی در سی  و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران چند زیربخش دارد و شامل ارزیابی کتاب ها، 
آیین نامه گمرک، ویزا و گذرنامه ها و قوانین سالن ها 

است.
سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران از ۱۹ 

تا ۲۹ اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ برگزار خواهد شد.

جمعی از هنرمندان با حضــور در تالار وحدت، در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری 

شرکت کردند. 

به گزارش پیام آشــنا به نقل از جام جم آنلاین، 
روزجمعه همگام خیل مردم ایران  که در مهم ترین 
رویداد سیاسی اجتماعی کشور مشارکت کرده بودند، 
از ساعت ۸صبح جمع قابل توجهی از هنرمندان و 
مدیران فرهنگی در تالار وحدت پای صندوق های 
رأی حاضر شــدند. این در حالی بود که همزمان با 
حضور هنرمندان در فضای تالار وحدت، چند نفر 
از هنرمندان پیشکسوت خطاط و نقاش نیز در حال 
هنرنمایی بودند و قاســم افشار در فضای عمومی 
تــالار وحدت به اجرای برنامه  پرداخت. علاوه بر این 
خواننده، امید جهان قطعه »یامولا علی« و محمد 
حشمتی قطعه »ای ایران« را برای حاضران در تالار 

وحدت، اجرا کردند.
 

منتقد باشیم، پیشنهاد دهیم اما حضور هم 
داشته باشیم

یکی از چهره های مشــهوری که روزجمعه در تالار 
وحدت رأی خود را به صندوق انداخت محمدحسین 
لطیفی، کارگردان ســینما و از اعضای تیم داوری 
جشنواره فیلم فجر امسال بود. وی پس از انداختن 
رأی به صندوق، گفــت: رای باید آگاهانه و از روی 
شناخت باشد، نه این که صرفا نام عده ای را بنویسیم 
و راهی مجلس کنیــم.وی به ایرنا گفت: رأی دادن 
از روی عدم شــناخت، ظلمی بزرگ به کشور است 
و صرف این که فلانی نامــزد یا نامزدهایی را تایید 
کرده، نمی تواند ملاک درســتی برای رأی دادن به 
افراد باشد بلکه نامزدها به عنوان رجل سیاسی باید 
کارنامه داشته باشند. قرار نیست چشم و گوش بسته 
نام عده ای را در برگه های رأی بنویســیم. بلکه هر 
نامزدی باید بررسی و عملکردش مورد تایید باشد. هر 
فردی که به مجلس فرستاده می شود، نماینده این 
مردم است؛ لذا مردم باید آگاهانه نسبت به انتخاب 

نامزدهای خود اقدام کنند.
دیگر هنرمندی که رأی خود را به صندوق انداخت، 
مهران رجبی، بازیگر تلویزیون و سینما بود که گفت: 
امروز جمعه، اینجــا تالار وحدت محل گردهمایی 
همکاران هنرمندمان اســت؛ امــروز می خواهیم 
قلب های بیمار و ســرگردان را متوجه کنیم که در 
گذشــته اتفاقات قشــنگی بوده و الان هم هست. 
امیدواریم در آینده نزدیک اتفاقات قشنگ تری هم 
رخ بدهد. می خواهیم پرغرور و سرفراز کشور را به قله 
افتخار برسانیم. کمترین و ابتدایی ترین قدم همین 
رای دادن است. هر چه دشمنان می گویند، برعکس 

آن را انجام دهیم تا به مقصد برسیم.
جعفر دهقان از دیگر بازیگران پیشکسوت حاضر در 
تالار وحدت نیز گفت که قهر کردن با صندوق رای 

درست نیست.او درباره هنرمندانی که برای شرکت 
در انتخابات مردد هستند، گفت: هنرمندان باید در 
انتخابات حضور داشته باشند و برای داشتن کشوری 
خوب، قوی و حامی هنرمندان، باید پای صندوق رای 

حضور داشته باشیم.
کوروش زارعی از هنرمندان تئاتر نیز گفت: ناامیدی 
خوب نیست و انسان به امید زنده است. همه ما منتقد 
هستیم و ممکن است انتقاداتی به جامعه و کشور 
داشته باشــیم اما این نباید باعث شود که پا پس 
بگذاریم. منتقد باشیم، پیشنهاد دهیم اما حضور هم 

داشته باشیم.
فرهاد قائمیان هم تاکید کرد: حضور در انتخابات به 
معنی ایجاد امنیت برای کشور است. درخواست من 
به خصوص از رای اولی ها این است که رای دهند تا 
بگویند نسل جوان ما برای مطالبه گری آمده است.از 
جمله چهره های فرهنگی و هنری که روزجمعه در 
تالار وحدت رأی دادند، می توان به منوچهر صهبایی، 
حمیدرضا نوربخش، چنگیز حبیبیان، احمد نجفی، 
ایمان شمسایی، هوشنگ توکلی، قادر طهماسبی 
)فرید(، محســن افشانی، حسین پرستار، کیانوش 
گرامی، مسعود اطیابی، محسن علی اکبری، بهمن 
دان، محسن افشانی، امیرحسین سمیعی، حمید 
شاه آبادی، علی محمد مودب، میلاد عرفان پور، بهروز 
افخمی، جهانگیر الماســی، محمدحسین ایمانی 
خوشــخو، ســیدمحمد میرزمانی، داریوش یاری، 
امیرحسین شفیعی، محســن میرزاعلی، محسن 
مومنی شــریف، ناصر فیض، سیدمحمد هاشمی، 

تاجبخش فناییان، ناصر کریمی و ... اشاره کرد.
 

هنرمندان تجسمی پای کار
حضور در انتخابات مختص چهره های سینمایی و 
ادبی نبود و هنرمندان تجسمی نیز با صدور بیانیه ای 
حضور مردم در انتخابات را تجلی قدرت ملی و ضامن 

امنیت کشور دانسته، تأکید کردند همپای دیگر اقشار 
جامعه در انتخابات، مشارکت کرده اند. 

در بیانیه هنرمندان عرصه هنرهای تجسمی آمده 
اســت: تاریخ، گــواه متقنی بر این مدعاســت که 
هنرمندان سپهر هنرهای تجسمی کشور همواره 
در برهه های حساس تاریخی، دوشادوش مردم ، در 
مسیر حفظ و اعتلای آرمان ها و ارزش های دینی و 
ملی کوشیده اند و با آثار هنری خود، پیشتاز کنشگری 
در عرصه های مختلف فرهنگی، اجتماعی و سیاسی 
بوده اند.از جمله امضاکنندگان این بیانیه می توان به 
مسعود نجابتی، عبدالحمید قدیریان، محمدحسین 
عطارچیان، رضا بدرالسماء، علی اشرف صندوق آبادی، 
محمدعلی کشــاورز، مرتضی گودرزی دیباج، علی 
بحرینی، علیرضا ذاکری، حسن روح الامین و... اشاره 

کرد.
 

جامعه هنری، همپای دیگر  بخش های جامعه
محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی پس از رأی دادن در تالار وحدت و در جمع 
هنرمندان، تاکید کرد که شرکت کردن هنرمندان در 
انتخابات ۱۴۰۲، نمادی از حضور روشنفکران ایرانی 
برای تقویت وحدت جامعه است.وی گفت: از اصحاب 
فرهنگ هنری و رســانه تشکر می کنم که با وجود 
زمان کمی که برای هماهنگی جهت حضور در خانه 
خودشــان در تالار وحدت داشتند اما با این شور و 

شوق و علاقه و اشتیاق به صحنه آمدند.
 

اصحاب فرهنگ و رســانه همیشه پیشتاز 
حرکت های وحدت آفرین هستند

وزیر ارشــاد در پاســخ به پرسشــی درباره قهر یا 
ناراحتی برخی هنرمندان گفت: حضور امروز اهالی 
فرهنگ در تالار وحدت، برای این اســت که نشان 
دهیم جامعه هنری جدا از جامعه ایرانی نیســت، 

بلکه پیشگام همه حقیقت های جامعه است. امروز 
همه اصحاب هنر در شاخه ها این همگرایی را نشان 
می دهند. اگر قهر وگلــه ای هم وجود دارد، ممکن 
است به خاطرعملکردها باشد. طبیعتا برخی از آنها 
ممکن است درست باشد و برخی نادرست اما مسأله 
انتخابات مسأله عظمت مردم و ایران است. وزیر ارشاد 
پس از سخنرانی در جمع خبرنگاران، با هنرمندان به 

گفت وگو پرداخت.
مدیرعامل بنیاد ســینمایی فارابــی درباره نقش 
هنرمندان در ترغیب مردم برای شرکت در انتخابات 
و مشــارکت سیاســی، با اشــاره به این که حضور 
هنرمندان پای صندوق هــای رأی در تالار وحدت 
برای نخســتین  بار اتفاق افتاده اســت، گفت: این 
امر، ابتکار نویی بود تا هنرمندان حضور سیاسی و 
اجتماعی و فرهنگی خود را به صورت متمرکز نشان 
دهند. او افزود: انتخابات نماد قدرت ملی و نماد امنیت 
ملی اســت و قطعا حضور هنرمندان در این عرصه 
سرنوشت ساز می تواند الگویی باشد تا نشان  دهند آنها 
درکنار وهمراه مردم هستند وهم این که هنرمندان 
نسبت به تعیین سهم سیاسی، فرهنگی، اجتماعی  و 

هنری شان دغدغه مند و سهیم هستند.
مجتبی امینی، دبیر چهل ودومین جشنواره فیلم فجر 
درباره حضور در انتخابات ۱۴۰۲ گفت: همه ایرانی ها 
موظف هستند از کشورشان مراقبت کنند. مراقبت 
به این معناســت که هر کس نقشی در نگهداری 
فرهنگ و خاک این وطن دارد و هیچ کس نمی تواند 
بگوید من تاثیرگذار نیستم.وی تاکید کرد: بالاترین 
سرمایه کشور امنیت آن است. حضور در انتخابات 
یعنی مراقبت از امنیت کشور؛ الحمدلله از صبح تا 
الان، حضور مردم در رسانه ها موضوع ملموسی است 
که همه پای کار آمده اند و مراقب کشور و وطن شان 
هستند. با توجه به شرایط سخت کشور، این حضور 
نشانگر آگاهی ملت است.امینی درباره انتظاراتی که 
از نمایندگان جدید مجلس شــورای اسلامی دارد، 
بیان کرد: آنها باید مراقب مردم باشند؛ باید مراقب 
اقتصاد، معیشت، امنیت و آرامش مردم باشند. وظیفه 
نمایندگان مراقبت از مردم در همه امور است. مردم 

در این زمینه متوقع هستند.
علیرضا فخاری استاندار تهران هم در جمع نمایندگان 
و هنرمندان مستقر در صندوق ویژه اصحاب فرهنگ 
و هنر ضمن قدردانی از حضور پرتعداد هنرمندان در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
گفت: بسیار خوشحالم که در جمع شما هنرمندان 
عزیز حضور پیدا کرده ام؛ هنرمندانی که امروز علاوه بر 
حضور در حماسه انتخابات با خلق آثاری که در سالن 
انتظار تالار وحدت خلق کردند، برای ایران اسلامی 

آثار ماندگاری را بر جای می گذارند.
او در پایان گفت: امیدواریم مجلس آینده با حضور 
هنرمندان، سهم و توجه بیشتری به عرصه فرهنگ و 

هنری داشته باشند.

آغاز ثبت نام ناشران خارجی در سی وپنجمین نمایشگاه کتاب تهران

حاشیه و متن حضور چهره های فرهنگی و هنری در تالار وحدت 

همصدا  با مردم

فرهنگ و هنر
کافه کتاب

فلسفه ای
 برای زندگی

نویسنده: ویلیام اروین
مترجم: محمود مقدسی

نشر گمان

پیام آشــنا: ویلیام بی. اروین در کتاب صوتی فلســفه ای 
برای زندگی، شــما را با مکتب فلسفی رواقی آشنا می کند و 
با بررسی آموزه ها و حکمت های آن، راهکارهایی برای انسان 
مدرن امروزی ارائه می دهد تا بتواند زندگی شاد، پر آرامش و 

معنادارتری داشته باشد. 

درباره کتاب فلسفه ای برای زندگی 
کتاب فلســفه ای برای زندگی برای اولین بار در سال ۲۰۰۸ 
منتشر شد. این کتاب با نام فرعی روش های کهن رواقی برای 
زندگی امروز نیز شناخته می شــود. شاید عنوان این کتاب 
خوانندگان را به اشتباه بیندازد و گمان کند با یک کتاب فلسفی 
با مفاهیم پیچیده روبه رو شده است. لازم به ذکر است که کتاب 
فلسفه ای برای زندگی زبانی ساده و صمیمی دارد و ترجمه ی 
آن بسیار روان است. علاوه برآن مطالب آن برای مخاطب کاملا 
قابل فهم و به دور از اصطلاحات تخصصی است. ویلیام اروین 
این اثر را با پژوهش های زیادی نوشته است و خودش نیز یکی 
از پیروان این فلسفه است. کتاب فلسفه ای برای زندگی از ۴ 
بخش اصلی تشکیل شده است. به عقیده نویسنده، انسان ها 
برای اینکه در زندگی احساس خوشبختی و شادی بکنند باید 
فلسفه ای برای زندگی خود داشته باشند و از آن پیروی کنند.

بخش اول کتاب بر علم فلسفه و تاثیرش بر زندگی انسان ها 
پرداخته است و از پیدایش مکتب رواقی می گوید. بخش دوم 
کتاب عقاید و باورهای این مکتب را در بستر روان شناختی مورد 
بررسی قرار می دهد و خود شامل ۵ قسمت است. بخش سوم 
کتاب به راهکارهای این مکتب برای پایان دادن به سختی های 
انسان اختصاص دارد. به اعتقاد بسیاری از آن ها، تعداد زیادی از 
مشکلات انسان به خاطر هوای نفسانی و زیاده خواهی است که 
با کنترل این احساسات می توان به بسیاری از این رنج ها پایان 
داد. نویسنده در بخش آخر، زندگی مدرن را با مکتب رواقی 
ترکیــب می کند و راه هایی برای پیدا کردن آرامش در دنیای 

امروزی ارائه می دهد.
عنوان اصلی و عنوان فرعی مشــخص اســت، که این کتاب 
تلاش می کند یک فلسفه برای زندگی براساس فلسفه رواقی را 
تقدیم ما کند. این فلسفه، فلسفه ای است که بنیانگذار آن زنون 
کیتیومی بود و نویسنده اعتقاد دارد در دنیای امروزی هم این 

فلسفه بسیار است.
اما نکته ای باید مورد توجه قرار داد این است که در اوایل کتاب 
نویسنده به این اشاره می کند که بهتر است در زندگی از یک 
فلســفه خاص پیروی کنیم. خیلی اهمیت ندارد که فلسفه 
زندگی ما حتما فلسفه رواقی باشد، چیزی که مهم است، این 
است که ما یک فلسفه داشته باشیم. چون بدون داشتن یک 

فلسفه خاص امکان دارد بد زندگی کنیم.
امکان دارد این کتاب زندگی هر خواننده ای را به شکل جدی 
تغییر دهد و یک انسجام فکری خاص به همراه داشته باشد. 
تقریبــا ذهن همه ما از کودکی با چیزهایــی که در زندگی 
می خواهیم پر شده است. کمتر کسی پیدا می شود که با توجه 
بــه آموزه های قبلی بداند از زندگی دقیقا چه می خواهد، این 
کتاب می تواند به هر کســی کمک کند تا بفهمند از زندگی 

چه می خواهد.
محمد یوسفی کتاب فلسفه ای برای زندگی را ترجمه کرده 
اســت. محمد یوســفی آثار گوناگونی را در حوزه فلسفه و 
روانشناســی کاربردی ترجمه کرده است. انتشارات ققنوس 
کتاب فلســفه ای برای زندگی را با ترجمه ی محمد یوسفی 

عرضه کرده و در اختیار علاقه مندان قرارداده است.

چرا باید کتاب فلسفه ای برای زندگی را مطالعه کنیم؟ 
کتاب فلسفه ای برای زندگی جزو کتاب های حجیم و بلند با 
موضوع در دسته ی کتاب های فلسفه ی رواقیان و خودیاری 
قرار دارد. تعداد صفحات نســخه ی چاپی کتاب ۳۳6 صفحه 
است که با مطالعه ی روزانه ۲۰ دقیقه می توانید این کتاب را 

در ۱6 روز بخوانید.

خواندن این کتاب را به چه کسی پیشنهاد می کنیم؟ 
این کتاب برای افرادی که وقت بیشــتری برای مطالعه دارند 
و می خواهند در زمینه ی فلسفه ی رواقیان و خودیاری زمان 
بیشتری را به مطالعه اختصاص دهند انتخاب مناسبی است. 
اگر به مسائل فلسفی علاقه مند هستید و می خواهید زندگی 
را از دریچه ای جدید ببینید، این کتاب به شــما پیشــنهاد 
می شود. کتاب فلسفه ای برای زندگی مناسب برای گروه سنی 

بزرگ سال است.

درباره ویلیام اروین 
ویلیام اروین از نویســندگان مطرح و استاد دانشگاه فلسفه 
در دانشــگاه رایت استیت واقع در اوهایو است. او بر روی آثار 
فیلسوفان بســیار مشهور و نامی و همچنین موضوع فلسفه 
خالص، تمرکز کرده است. اروین، برخلاف بقیه ی فیلسوفان، 
مخاطبان کتاب ها و مقالات خود را تنها بر روی فلاسفه قرار 
نداده است. او عقیده دارد که کاربرد فلسفه باید برای افرادی 
باشد که آگاهی کمی از اصل آن دارند و با استفاده از این دانش 

بتوانند در زندگی خود تغییرات بنیادینی ایجاد کنند. 
او در دانشــگاه ایالتی رایت رشته فلسفه را تدریس می کند و 
تاکنون هفت کتاب در زمینه تخصصی خود نگاشــته است. 
ویلیام بی. ایروین برای مجلات و رسانه های معتبری همچون 
وال استریت ژورنال، هافینگتون پســت، تایم، بی بی سی و... 

می نویسد. 

بخش هایی از کتاب فلسفه ای برای زندگی 
· ما معمولا کســی را خوشــبین می دانیم که نیمه پر لیوان 
را می بیند. این میزان از خوشــبینی، تازه اول کار فرد رواقی 
است. او بعد از نشان دادن خوشحالی اش از اینکه به جای یک 
لیوان نیمه خالی لیوانی نیمه پر دارد، از این هم که اصلا لیوانی 
دارد ابراز خرســندی می کند: ممکن بود لیوانش شکسته یا 
حتی دزدیده شده باشــد. اگر آن فرد رواقی دوآتشه ای باشد 
یک گام از این هم پیش تر می رود از اعجاب ظروف شیشه ای 
حرف می زند: ظروفی که ارزان و نسبتا مقاومند، طعم و بویی 
به محتوایشان نمی دهند و عجب معجزه ای! حتی می توانی 
تویشان را ببینی. شاید اینها کمی مسخره به نظر بیاید اما برای 
کسانی که توانایی لذت بردن را از دست نداده اند، جهان جای 

شگفت انگیزی است. 
· دلیل اصلی جستجوی ثروت، میل ما به شهرت است. به تعبیر 
دقیق تر، ما به دنبال ثروت می رویم چون فکر می کنیم چیزهایی 
که می توانیم با ثروتمان بخریم، تحسین دیگران و به تبع آن 

میزان قابل توجهی از شهرت را برای ما به ارمغان می آورد.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی گفت: وقتی در فصول 
اول سال اعداد فروش را می گفتیم برخی فکر می کردند 
شــوخی است، حالا اواســط اسفند هستیم و فروش 

میلیاردی سینما محقق شد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایرنــا، حالا دیگر 
ســینمای ۱۴۰۲ ایــران اعداد و ارقام ثبت شــده و 
مانــدگاری دارد، آمــاری که شــاید خوش بین ترین 
کارشناسان حوزه سینما در ابتدای سال نمی توانستند 
پیش بینی کنند، با این حالی در حدود ۳۵۲ روزی که 
از سال گذشت، سینما رکورد جذب مخاطب را در ۲۳ 
سال اخیر شکست؛ یعنی بیش از ۲۷ میلیون و ۵۰۰ 

هزار نفر به سینماها رفتند که از ابتدای دهه ۸۰ تاکنون 
چنین رقمی را تجربه نکرده بود این عدد در کنار فروش 
۱۲۰۰ میلیارد تومانی سینما یعنی حال سینمای ایران 

رو به بهبود است و در مسیر اوج گیری و رونق.

از افزایش فروش و رونق سینما خوشحالیم
محمدمهدی اســماعیلی درباره آمار فروش فیلم ها و 
ســینماها در سال ۱۴۰۲ گفت: وقتی در فصول اولیه 
ســال اعداد فروش را می گفتیــم و ماه های پیش رو 
پیش بینی می کردیم برخی فکر می کردند شــوخی 
است؛ الان در اواسط اسفند هستیم همه دیدند که آن 

اعداد محقق شد.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفت: امسال فروش 
۱۲۰۰ میلیارد تومانی سینما محقق شد، طبق آمار در 
آستانه ۳۰ میلیون مخاطب قرار داریم، آثار سینمایی 
بسیار پرفروش شدند. امیدواریم سال آینده پررونق تر 
باشد، هر چقدر بالاتر برود باعث خوشحالی ما می شود.

اســماعیلی درباره بیمه و مالیات موسسات و فعالان 
فرهنگی و هنری گفت: روز پنجشنبه -۱۰ اسفند- با 
رئیس جمهوری در خصوص بیمه و مالیات هنرمندان 
جلســه ای داشتیم، قرار شــد در این زمینه به زودی 
تفاهم نامه هایی میان سازمان تامین اجتماعی، وزارت 
تعــاون، کار و امور اجتماعــی و وزارت اقتصاد و امور 
دارایی منعقد شود تا همه مسائل مالیاتی و بیمه ای برای 

موسسات فرهنگی، هنری، قرآنی و اهالی نمایش و همه 
کسانی که دغدغه دارند در حد مطالبات به حقی آنها 

محقق شود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: گزارش 
کاملی درباره دستاوردهای هنر و سینما انتهای هفته 
بعد از جلسه دولت به خبرنگاران و اصحاب رسانه ارائه 

خواهم کرد.

عضو شــورای سیاست گذاری نمایشــگاه کتاب 
تهــران از تغییرات در آیین  نامه ناشــران خارجی 
سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
و ضابطه مند شدن حجم واردات کتاب خارجی به 

نمایشگاه خبر داد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از تسنیم، اسمعیل 
جانعلی پور -عضو شورای سیاست گذاری نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران،- با اشاره به آغاز ثبت نام 
ناشــران خارجی برای حضور در سی و پنجمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران از تغییرات در 

آیین نامه ناشران خارجی خبر داد.
وی افزود: در آیین نامه حضور ناشــران خارجی در 
نمایشگاه کتاب پیش رو،  ما کیفیت بخشی به حضور 

را مدنظر قرار دادیم،  تا به نوعی به جای ورود انبوه 
کتاب های بدون قاعده،  کتاب های مهم و با کیفیت 
وارد شــوند. اصلاحات آیین نامه بــرای بالا بردن 
کیفیت حضور انجام شده است تا ناشران متناسب 
با فضای غرفه کتاب های مفید تری را وارد کنند،  نه 
اینکه به صورت انبوه حجمی از کتاب های قدیمی و 

کمتر مهم را وارد نمایشگاه کنند.
جانعلی پور با اشاره به اینکه در سال های گذشته این 
حضور بی قاعده کتاب های ناشران خارجی روند کار 
را با مشکل مواجه می کرد،  گفت:  سال های گذشته 
غرفه هــای کوچک ما را در فضــای انبار و ارزیابی 
کتاب ها با مشــکل مواجه می کردنــد، تا جاییکه 
حجم بار کتابی که وارد می شد،  چندین برابر حجم 
غرفه بوده است. ما امسال متناسب با اندازه و متراژ 

درخواســتی مقدار کتابی که ناشر می تواند با خود 
بیاورد،  را اعلام خواهیم کرد.

وی با اشاره به دیگر تغییر آیین نامه ای برای حضور 
ناشــران خارجی در نمایشــگاه کتاب گفت: برای 
تخفیف نیز امســال تلاش کردیم تا بیشتر در کنار 
ناشران باشــیم،  در این راستا دتصمیم گرفته شد،  
برای کتاب های جدید و کتابهای تازه منتشــره ما 
از ناشــر تخفیف کمتری را توقع کردیم و مجموعه 
نمایشگاه تخفیف بیشتری را قائل شده است ، بنابراین 
ما از ناشران برای عرضه کتاب های ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۴ 
انتظار تخفیف ۱۵ درصد و وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی نیز تخفیف ۳۰ درصد را لحاظ خواهد کرد ،  
به این صــورت،  کتاب های خارجی ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۴ 
در نمایشگاه کتاب از تخفیف ۳۵ درصدی بهره مند 

خواهند شد.
 جانعلی پور در پاسخ به این پرسش که سال گذشته 
ناشران نسبت به عدم اعمال تخفیف ها در نمایشگاه 
فیزیکی انتقاد داشتند و به همین دلیل برخی از آن ها 
حضور نیافتند،  اما در همان روز نخســت نمایشگاه 
اعلام شــد که هــم در مجازی و هــم در فیزیکی 
تخفیف ها و بن کتاب ها اعمال خواهد شد،  امسال 
برنامه ریزی در این خصوص چگونه اســت؟ گفت: 
فعلا شرایط همان است.امسال ما در بخش ناشران 
خارجی نمایشگاه کتاب،  کار را با همکاری انجمن 
فرهنگی ناشران بین الملل که سال ها زحمت کار را 
کشیده اند، به صورت بسیار نزدیک و جلسات هفتگی 
پیش بردیم،  امیدوارم که این همفکری که با دوستان 

برای بخش ناشران خارجی مثمر ثمر باشد.

وزیر فرهنگ: 

فروش میلیاردی سینما محقق شد

واردات کتاب های خارجی برای نمایشگاه کتاب تهران سقف دار شد

سینمای ایران

»هشت پا« آماده نمایش شد
فیلم کوتاه »هشــت پا« به نویســندگی و کارگردانی عرفان  
پورمحمدی با اتمام فیلمبرداری در تهران و استانبول به زودی 

آماده ی نمایش می شود.

پا«  »هشت  به گزارش پیام آشنا، 
نام فیلم کوتاهی به کارگردانی عرفان  
پورمحمدی است که فیلم برداری آن 
در شهرهای تهران و استانبول به اتمام 
رسیده است و به زودی آماده ی نمایش 

می شود.
 ارسلان کاشی، محراب احمدی، مهگل فرخزاد، سحر طوافی، 
مدیا مختــاری، نیلوفر پورحســین، ماهان بصیری، حســن 
میسی، عطا محبوبی، امیرحسین کرمی، شیدا مقدری، سامان 
پورمحمدی، یاشار بشارت، سید محمد حسینی، سید محمد 
میرپور، بهزاد میسی و امیرحسین فتحی پور بازی گران این فیلم 

کوتاه است.
 سایر عوامل گروه سازنده ی فیلم هشت  پا عبارتند از: علیرضا 
شادپور مدیرفیلمبرداری، احمد شریفی دستیار فیلمبردار، علیرضا 
شادپور و مهدی کریمی. گروه فیلمبرداری در کشور ترکیه، امیر 
آقابیک جلوه های میدانی ، سید محمد میرپور دستیار کارگردان، 
پوریا فرامرزی و سعید کوهی صدابردار، بهاره اسدی طراح گریم، 
مهزاد زلفی گل و ســیامک شهبازیان دستیاران گریم، عرفان 
پورمحمدی طراح صحنه و لباس، علیرضا شادپور تدوین، مهشاد 
کفیلی مدیر تولید، سید علیرضا میرپور مدیر تدارکات، دانیال 

حمیدی موسیقی، سارا پوست پرداز عکاس.
 »هشت پا« به زودی برای پخش آماده خواهد شد.

هنر چه خبر

سینمای جهان

اعلام فراخوان ملی اولین 
دوره مسابقه نمایشنامه نویسی 

مهرآفرین
نخستین دوره نمایشنامه نویسی مهرآفرین توسط بنیاد هنرمندان 
مهرآفریــن و با همکاری اداره کل هنرهای نمایشــی و انجمن 

هنرهای نمایشی ایران برگزار می شود.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل 
از روابط عمومــی بنیــاد هنرمندان 
مهرآفرین، اولین دوره نمایشنامه نویسی 
شب های مهرآفرین در جهت حمایت 
و ایجاد بستر مناسب در راستای هنر 
ادبیات و نمایشنامه نویسی و بررسی 

آسیب های آن و ایجاد انگیزه ی لازم برای نویسندگان و پرهیز از 
روی آوردن صرف گروه های هنری به متون غربی برگزار می شود.
هیچ محدودیتی برای شــرکت در این فراخوان وجود ندارد و 
تمامی علاقه مندان می توانند در این فراخوان با عضویت در باشگاه 

هفت رخ، شرکت و آثار خود را ارائه کنند.
آثار ارائه شده نباید پیش از این چاپ و یا اجرا شده باشد موضوع 
متون نمایشــنامه ها نیز آزاد اســت و باید در چارچوب قوانین 
جمهوری اسلامی ایران و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باشند.

مهلت ارسال آثار تا ۳۰ خرداد ۱۴۰۳ است، آثار شرکت کننده 
توسط هیات داوران و استادان برجسته مورد ارزیابی و انتخاب 
قرار خواهد گرفت و نمایشــنامه های برتر جهت اجرا و شرکت 
در نمایشنامه خوانی های شب های مهرآفرین مورد حمایت قرار 

می گیرند.
به آثار منتخب و برترِ رتبه اول تا دهم جوایز نقدی تعلق خواهد 

گرفت.

زاویه دولان رئیس هیات 
داوران بخش نوعی نگاه 

جشنواره کن شد
جشــنواره فیلم کن ۲۰۲۴ زاویه دولان را به عنوان رئیس 

بخش نوعی نگاه خود معرفی کرد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از 
ورایتی، زاویه دولان فیلمساز کانادایی 
که با فیلم »مامان« در سال ۲۰۱۴ 
جایزه هیــات داوران کن را دریافت 
کرد، ریاســت هیات داوران بخش 
نوعی نگاه جشنواره فیلم کن ۲۰۲۴ 

را بر عهده گرفت.
او در بیانیه ای گفت: متواضع و خوشحالم که به عنوان رئیس 
هیات داوران بخش نوعی نگاه به کن بازمی گردم. حتی بیشتر 
از اینکه خودم فیلم بسازم، کشف آثار فیلمسازان با استعداد 
همیشه در قلب سفرهای شخصی و حرفه ای من جای داشته 
است. این فرصتی است مغتنم تا با اعضای هیات داوران بر 
جنبه اساسی هنر فیلم تمرکز کنم؛ داستان هایی که صادقانه 

گفته می شود.
دولان در ۱۹ ســالگی اولین فیلم بلند خود با عنوان »من 
مادرم را کشتم« را نوشت و کارگردانی، تهیه کنندگی و بازی 
در آن را نیــز انجام داد. دومین فیلم او »تپش قلب« در ۲۱ 
سالگی در بخش نوعی نگاه کن به نمایش درآمد و پس از 
آن »لارنس به هر حال« ۲ سال بعد در همین بخش دیده 
شد و بازیگر آن سوزان کلمنت جایزه بهترین بازیگر زن را 

کسب کرد.
او در ادامه فیلم های »تام در مزرعه« و »مامان« را کارگردانی 
کرد که اولین حضور او در بخش رقابتی جشــنواره کن را 
رقم زد. وی یکی از اعضای هیات داوران شصت و هشتمین 
جشــنواره کن بود که ریاســت آن را برادران کوئن برعهده 

داشتند.
دولان در ادامه فیلم »اینجا ته دنیاست« را ساخت که برنده 
جایزه بزرگ کن شد و پس از آن »مرگ و زندگی جان اف. 
دونوون« و »ماتیاس و ماکسیم« را که سال ۲۰۱۹ در بخش 

رقابتی به نمایش درآمد، به کارنامه هنری اش افزود.
پیش از این گرتا گرویگ به عنوان رئیس هیات داوران بخش 

اصلی جشنواره کن ۲۰۲۴ معرفی شد.
هفتاد و هفتمین جشــنواره فیلم کن از ۱۴ تا ۲۵ مه )۲۵ 

اردیبهشت تا ۵ خرداد ۱۴۰۳( برگزار می شود.
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اخبار کوتاه

الزامات اقتصادی کنترل تورم 
در بلندمدت )بخش آخر(

... به علت لحاظ نکردن تورم انتظاری در برنامه ها و تغییرات 
سطح دستمزدها و... تورم شروع به افزایش کرد و به میزان 
۱۲۲درصد در سال ۱۹۹۴ رسید. در این زمان برنامه ساختاری 
دوم برای مقابله با شرایط حادث را شروع کردند. این برنامه 
بلندمدت شکست  در  اما  بود،  موفق  کوتاه مدت  در  گرچه 
خورد. در سال ۱۹۹۹ ترکیه برنامه ساختاری دیگری را جهت 
تک رقمی کردن تورم تا سال ۲۰۱۳ در دستور کار قرار داد. در 
برنامه سال ۱۹۹۴، نرخ ارز و دستمزد را لنگر سیاست پولی قرار 
دادند، لیکن در برنامه سال ۱۹۹۹ نرخ ارز تنها ابزار سیاست 

پولی بود.
بحران سال ۲۰۰۱ ترکیه که در واقع عمیق ترین بحران این 
کشور بوده است نیز به علت نرخ ارز خزنده اتفاق افتاد. بعد از 
آن، برنامه ساختاری جدید دیگری برای قوی تر کردن اقتصاد 
ترکیه شروع به کار کرد. این برنامه مورد حمایت صندوق 
بین المللی پول نیز قرار گرفت. در این برنامه نظام نرخ ارز شناور 
و اصلاحات ساختاری تعیین شده بود. هدف این برنامه مبارزه با 
تورم به صورت جدی بود. در نتیجه اجرای برنامه مذکور، بانک 
مرکزی ترکیه در سال ۲۰۰۱ مستقل شد و از هرگونه دخالت 
در بازار ارز نیز اجتناب ورزید. رشد پایه پولی متناسب با اهداف 
تورمی و مسیر رشد تولید ناخالص داخلی تخمین زده شده به 
عنوان لنگر اقتصاد در نظر گرفته شده بود. این برنامه از سال 
۲۰۰۲ شروع شد و تا پایان سال ۲۰۰۵ ادامه داشت. با اجرای 
این برنامه تورم های دورقمی در سال ۲۰۰۲، به ۲۰درصد در 
سال ۲۰۰۴ و ۸درصد در سال ۲۰۰۵ کاهش یافت. در طول 
دوره قوی تر شدن اقتصاد در ترکیه )۲۰۰۵-۲۰۰۲( و با اجرای 
نظام نرخ ارز شناور و سیاست های مالی منعطف، بازارهای مالی 
وسیع تر شدند و بخش مالی کشور شکنندگی خود را از دست 
داد. در سال های ۲۰۰6، ۲۰۰۷ و ۲۰۰۸ نرخ تورم هدف ۵، ۴ و 
۴درصد تعیین شده بود. بانک مرکزی ترکیه نیز مسیر انحراف 
را پیش بینی می کرد.  در سال ۲۰۲۴، تورم در ترکیه پس از ۱۷ 
ماه افزایش به حدود ۸۵,۵درصد )عمدتا تورم خدمات هتل ها 
و رستوران ها مسبب این موضوع بودند( بالغ شد و به بالاترین 
حد در ۲۵ سال اخیر رسید که عمدتا به دلیل سیاست پولی 
غیرمتعارف رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه، با نرخ 
بهره پایین و بحران ارزی ناشی از آن در سال گذشته بود. برای 
کنترل این تورم، دولت ترکیه نرخ بهره را به ۴۵درصد رساند که 
تنها توانست میزان کمی از آن را کنترل کند. هرچند در کنار 
افزایش نرخ بهره، کنترل نرخ ارز و دستمزدها مجدد در دستور 

کار قرار گرفته است.
به گفته بسیاری از تحلیلگران اقتصادی کشور، عواملی همچون 
بحران ناشی از تحریم های بین المللی، بدهی کلان دولت به 
ناشی  بانک ها  بالای مطالبات غیرجاری  پیمانکاران، حجم 
از عوامل موجود مانند عدم استقلال بانک مرکزی، تعیین 
دستوری نرخ ارز و سود سپرده ها و تسهیلات، نبود مکانیزم 
بازار پولی کارآ و اثرگذار در تعیین نرخ ارز و نرخ سود، فقدان 
کارآیی نظام حکمرانی در حمایت از ورشکستگان، ضعف کاربرد 
ابزار پولی در سیاست های پولی، ضعف نظام پایش، نظارتی و 
برخورد مناسب در عملکرد بانک های خاطی و متخلف، تغییرات 
سریع و متعدد در ابلاغ ضوابط، مقررات و بخشنامه های صادره 
از سوی مقامات بالادستی، کمبود منابع در بانک ها به لحاظ 
عدم بازگشت بهنگام تسهیلات، افزایش تقاضای واحدهای 
متقاضی به لحاظ کمبود شدید نقدینگی، نبود مکانیزمی در 
تامین نیازهای آنی و فوری بانک ها توسط بانک مرکزی و 
تامین سرمایه در گردش واحدهای تولیدی به دلایل مختلف و 
نرخ بالای جریمه بانک مرکزی در اضافه برداشت بانک ها، نبود 
مکانیزمی برای تامین منابع موردنیاز آنی بانک ها با نرخ منطقی 
و بسیاری از این عوامل، نظام بانکی کشور را در حالت بحرانی 
قرار داده است. در این شرایط اتخاذ هر تصمیمی در تعیین نرخ 
سود بانک ها برگرفته از نرخ تورم کوتاه مدت و بدون در نظر 
گرفتن تورم انتظاری، آثار نامطلوب خود را به دنبال دارد. با 
تدوین هر سیاستی بدون اتکا به نرخ تورمی موردانتظار جامعه، 
وضعیت حادث بسیار کوتاه مدت خواهد بود و در آینده نزدیک 
نرخ تورم انتظاری با شتاب بیشتری در جهت صعودی ظاهر 

خواهد شد.
بنابراین اگرچه سیاست نرخ بهره در کوتاه مدت برای کنترل 
تورم شاید بتواند اندکی نقدینگی را جذب بانک ها آن هم 
و کاهش حاشیه سود  بانک ها  تمام شده  هزینه  افزایش  با 
واسطه گری بانک ها کرده و تورم را کنترل کند؛ اما همان طور 
که ملاحظه کردیم تورم صرفا زمانی در میان مدت و بلندمدت 
می تواند کنترل شود که سیستم نرخ ارز شناور، بانک مرکزی 
مستقل، مکانیزم نظارتی دقیق توسط بانک مرکزی و... برقرار 
باشد. به صورت نموداری نیز مطالب گفته شده قابل مرور است. 
همان طور که در دو نمودار براساس داده های بانک جهانی 
)برای کشور ایران از سال ۲۰۱۸ به بعد به علت نبود داده از 
نرخ بین بانکی تخمینی به عنوان نرخ سود استفاده شده است( 
ارتباط نرخ سود و تورم دیده می شود. در کشور ما عمدتا نرخ 
سود کمتر از تورم و در ترکیه عمدتا نرخ سود بیشتر از تورم 
است و رابطه بلندمدت فیشر برقرارتر است. به طور مثال در 
سال های ۲۰۰۰ به بعد در یک دوره کوتاه مدت در ترکیه نرخ 
بهره برای کنترل تورم زیاد شده و توانسته تورم را کنترل کند 
و سپس به مدت حدود ۲۰سال رابطه هموار مستقیم فیشر در 
خصوص ارتباط نرخ بهره و تورم پایین در ترکیه دیده می شود. 
این موضوع به دلیل برقراری سایر الزامات اقتصادی همانند 
سیستم ارز شناور، بانک مرکزی مستقل، مکانیزم نظارتی 
دقیق و... بوده است؛ در حالی که در کشور ما به دلیل اینکه تورم 
عمدتا بالاتر از نرخ بهره بوده و حتی دوره هایی که نرخ بهره 
زیاد شده تورم صرفا در کوتاه مدت کنترل شده و به دلیل نبود 
سایر الزامات اقتصادی در بلندمدت و میان مدت، تورم کنترل 

نشده است.

دکتر احسان صنیعی
 پژوهشگر بانکی و دکترای اقتصاد مالی
Alborz.payam@gmail.com

فرصت دریافت سود سهام عدالت 
متوفیان تمدید شد  

مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه 
از تمدید یک هفته ای برای دریافت سود سهام عدالت متوفیان در 

سال ۱۴۰۲ خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، محمد باغستانی اظهار کرد: وراث متوفیان 
سهام عدالت حداکثر تا روز ۱۷ اسفندماه جاری فرصت دارند تا با 
ثبت نام در سامانه میراث در فهرست دریافت کنندگان سود سهام 

عدالت سال ۱۴۰۲ قرار گیرند.
شعب  به  مراجعه  با  عدالت  سهام  متوفیان  وراث  افزود:  وی 
شرکت های »کارگزاری های منتخب یا بانک های ملی ایران، 
ملت، پارسیان و تجارت« می توانند فرایند ثبت نام خود را در 

سامانه میراث انجام دهند.
باغستانی در خصوص زمان واریز مرحله دوم سود سهام عدالت 
گفت: سازمان بورس و اوراق بهادار و شرکت سپرده گذاری مرکزی 
مکاتبات لازم را با شرکت های سرمایه پذیر سهام عدالت انجام 

داده تا شرایط برای واریز سود در روزهای پایانی سال مهیا شود.
مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی افزود: حدود یک میلیون 
سهامدار سهام عدالت همچنان با مشکل شماره شبای معتبر بانکی 
روبرو هستند که این افراد می توانند با ثبت نام و یا به روز رسانی 
اطلاعات خود در سامانه سجام )Sejam.ir( در فرایند دریافت 

سود قرار بگیرند.

آغاز واردات گوشت گرم 
گوسفندی و گوساله از آفریقای 

جنوبی 
گرم  گوشت  واردات  گفت:  جنوبی  آفریقای  در  ایران  سفیر 

گوسفندی و گوساله از آفریقای جنوبی به مقصد ایران آغاز شد.

به گزارش پیام آشنا، سفیر ایران در آفریقای جنوبی خبر داد، 
واردات گوشت گرم گوسفندی و گوساله از آفریقای جنوبی به 

مقصد ایران آغاز شده است.
وی عنوان کرده، ناظران بهداشتی و شرعی اعزامی از کشورمان بر 
تمام مراحل از پرورش تا کشتار دام ها در آفریقای جنوبی نظارت 

دارند.
افزایش واردات گوشت گرم گوسفند و گوساله از آفریقای جنوبی 
طی روزها و هفته های آینده، در تعادل بازار گوشت قرمز کشور 

تأثیر بسزایی دارد.

کنسرو ماهی ۱۵ درصد ارزان شد
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد 
کشاورزی گفت: با توجه به نزدیک شدن به ماه رمضان، قیمت 
کنسرو ماهی در بازار ۱۵ درصد و در میادین میوه و تره بار ۲۰ 

درصد کاهش می یابد.

به گزارش پیام آشنا، مسعود امرالهی مدیرکل دفتر بازرسی و 
نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی در خصوص 
کاهش قیمت کنسرو ماهی در بازار اظهار کرد: با توجه به در پیشرو 
بودن ماه رمضان و نیاز مردم به کنسرو ماهی، با هماهنگی صورت 
گرفته با انجمن صنایع کنسرو ایران و سازمان شیلات برای تأمین 
این محصول، مقرر شد تولیدکنندگان کنسرو ماهی را با ۱۵ درصد 

تخفیف به بازار عرضه کنند.
وی افزود: همچنین این محصول در سازمان میادین میوه و تره بار 

به دلیل عرضه مستقیم، با ۲۰ درصد تخفیف عرضه خواهد شد.

آزاد شدن ساخت واحد مسکونی 
در اراضی کشاورزی تکذیب شد

مدیرکل دفتر حفظ کاربری سازمان امور اراضی کشور با تکذیب 
خبرها و کلیپ های منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر آزاد 
شدن و امکان ساخت و ساز در اراضی کشاورزی بدون نیاز 
به اخذ مجوز، اعلام کرد: طبق ماده یک قانون حفظ کاربری، 
هرگونه ساخت و ساز در اراضی کشاورزی بدون اخذ مجوز 

ممنوع است.

به گزارش پیام آشنا، »محسن آشتیانی« افزود: مستند به رای 
شماره ۷۲۴ مورخ ۲۲ فروردین سال ۹۹ هیات عمومی دیوان 
عالی کشور، به هیچ وجه ساخت و ساز در اراضی کشاورزی آزاد 
نیست و مردم فریب افراد سوداگر را که با عنوان های وکیل یا 
کارشناس زمین به نشر اطلاعات نادرست در فضای مجازی 

می پردازند، نخورند.
مدیرکل دفتر حفظ کاربری سازمان امور اراضی کشور ادامه داد: 
در مفاد نظریه مشورتی شماره ۵۹۹۵.۷ مورخ ۲6 آذر ماه ۱۳۸۷ 
اداره کل حقوقی و اسناد قوه قضاییه نیز بر ممنوعیت هرگونه 
ساخت و ساز در اراضی کشاورزی در سطح ۵۰۰ مترمربع بدون 
اخذ مجوز تصریح و تاکید و در سال های ۱۳۸۹ این نظریه به 
سراسر کشور ابلاغ شده است؛ از این رو در موارد تخلف مطابق 

مواد ۳،۸ و ۱۰ قانون مزبور با مجرمان برخورد می شود.
وی گفت: مدتی است که افرادی با عنوان های وکیل و مشاور 
املاک در فضای مجازی به ویژه در اینستاگرام کلیپ هایی را در 
مورد آزاد شدن ساخت و ساز در اراضی کشاورزی با استناد به 
تبصره )۱( ماده ۲ قانون حفظ کاربری اراضی کشاورزی منتشر 

می کنند و قصد این افراد سودجویی است.
آشتیانی ضمن تکذیب این خبرها، خاطرنشان کرد: به موجب 
ماده یک قانون حفظ کاربری، تغییر کاربری اراضی کشاورزی 
به استثنای محدوده شهرها و شهرک ها ممنوع است، مگر در 
موارد تشخیص ضرورت که در کمیسیون تبصره )۱( ماده یک 

استان ها تعیین و تصویب می شود.
وی گفت: سوداگران در فضای مجازی، مستند به تبصره یک 
ماده ۲ قانون حفظ کاربری اعلام می دارند ساخت و ساز در 
اراضی کشاورزی آزاد شده است، در حالی که در ماده ۲ این 
قانون، به صراحت به اخذ عوارض از مواردی که کمیسیون 
تبصره یک ماده یک مجوز صادر می کند، تصریح شده و تبصره 
۱ ماده ماده ۲ قانون درج شده تغییر کاربری اراضی زراعی و 
باغ ها برای سکونت شخصی صاحبان زمین تا ۵۰۰ متر مربع 
فقط برای یک بار و احداث دامداری، مرغداری و غیره مشمول 
پرداخت عوارض موضوع قانون نخواهد بود. از این رو معافیت از 
عوارض به معنای عدم اخذ مجوز و آزاد شدن ساخت و ساز در 
اراضی کشاورزی نیست و در این کلیپ ها تفسیر نادرست از 

قانون به مردم ارایه می شود.

یادداشت

روند توسعه و نوسازی ناوگان با تحقق واردات 
اتوبوس بین شهری و تأمین بخشی از ناوگان 
مورد نیاز در حوزه اتوبوسی در آینده نزدیک آغاز 

و عملیاتی می شود.

اسدی  بنی  عباسعلی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان راهداری 

و حمل و نقل جاده ای، گفت: با توجه به این که 
عموم مردم خدمات گیرندگان در حوزه حمل و 
نقل مسافر هستند، از این رو توجه به موضوعاتی 
مانند رسیدگی و ارجاع تخلفات در حوزه حمل و 

نقل و مسافر اهمیتی پررنگ تر دارد.
وی بر ضرورت جلوگیری از جعل و صدور بارنامه ها 
و صورت وضعیت های صوری در حوزه حمل و 

نقل تأکید و عنوان کرد: در اغلب کشورها تردد 
ناوگان حمل و نقل عمومی از طریق سیستم های 
کنترل تردد مدیریت می شوند و امکان رصد آن ها 

از طریق سامانه ها وجود دارد.
به گفته معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان 
بودن  پایین  جاده ای،  نقل  و  حمل  و  راهداری 
مبالغ جرایم رانندگی در کشور ما یکی از عواملی 

است که در بروز تخلفات بازدارنده و کنترل کننده 
نیست.

در  تخلفات  به  رسیدگی  همچنین  بنی اسدی 
و  را کمرنگ خواند  نقل مسافر  و  حوزه حمل 
تصریح کرد: تعیین عوارض توشه بار از جمله 
در استان هایی که بستر کار فراهم است، قابلیت 

عملیاتی و اجرایی شدن دارد.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشور گفت: در حوزه 
نرخ بلیت هواپیما سازمان هواپیمایی کشوری تابع 
سیاست های مراجع ذی صلاح و تصمیم گیر است و 

با متخلفان و گران فروشان برخورد خواهد کرد.

یازرلو سخنگوی  به گزارش پیام آشنا، جعفر 
سازمان هواپیمایی گفت: پس از گذشت قریب به 
دوسال از تصویب افزایش ۳۰ درصدی نرخ ها در 
سال ۱۴۰۰، بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار، 
نرخ تمامی مسیرهای داخلی بر اساس جدول بهای 
کامل بلیت هواپیما در هر یک از مسیرهای داخلی 
به میزان ۲۹ درصد در خرداد ۱۴۰۲ افزایش یافت.

سخنگوی سازمان هواپیمایی در ادامه تاکید کرد: 
پس از طرح دعوی از سوی شرکت های هواپیمایی 
ابطال  به  رأی  دیوان،  اداری،  عدالت  دیوان  در 
مصوبه ستاد تنظیم بازار داد. متعاقب رأی صادره 
اداری، وزارت راه و  هیأت عمومی دیوان عدالت 
اداری  اعمال ماده ۹۱ دیوان عدالت  شهرسازی، 
به  که  کرد  درخواست  را  مجدد  رسیدگی  برای 
استناد آن، رئیس دیوان عدالت اداری در نامه ای 
به وزارت راه و شهرسازی موقوف الاجرا شدن رأی 

را صادر کرد.
ضمن  کشوری  هواپیمایی  سازمان  گفت:  وی 
اولویت قرار دادن بحث ایمنی و امنیت هوانوردی، 

در بحث قیمت به عنوان یکی از مؤلفه های تأثیر 
گذار در حوزه کسب و کار، تابع سیاستگذاری های 
نهادهای ذی صلاح در تعیین قیمت است لیکن 
نظر این سازمان تعیین نرخ بلیت در چارچوب 
شورای عالی هواپیمایی را و بر اساس آنالیز بهای 

تمام شده است.
کشوری  هواپیمایی  سازمان  کرد:  تصریح  یازرلو 
به  شدن  نزدیک  با  گذشته  سنوات  روال  طبق 
روزهای اوج سفرهای نوروزی، تقویت عرضه برای 
پاسخ به مازاد تقاضا، در دستور کار قرار دارد و بر 
همین اساس معاونت استاندارد سازمان جلسات 
فشرده ای با معاونان فنی و عملیاتی شرکت های 
هواپیمایی به منظور استفاده حداکثری از ناوگان 
هوایی شرکت های هواپیمایی برای پوشش تقاضا 

برگزار می شود.
امور  و  هوانوردی  معاونت  افزود:  مسؤول  این 
پروازهای  مجوز  صدور  بر  علاوه  نیز  بین الملل 
برنامه ای برای شرکت های هواپیمایی نسبت به 
صدور مجوز پروازهای فوق العاده با اولویت پروازهای 

داخلی اقدام کرده و به صورت مستمر نسبت به 
پایش و رصد شرکت های هواپیمایی و بازار فروش 
بلیت هواپیما برای پاسخ به مازاد تقاضا در تلاش 
حقوق  پاسداشت  منظور  به  همچنین  هستند. 
مسافر و مدیریت در لحظه و ساماندهی پروازهای 
نوروزی، مرکز مدیریت و کنترل پروازهای نوروزی 
با همکاری شرکت های هواپیمایی در محل سازمان 
هواپیمایی کشوری برای دومین سال متوالی برقرار 

خواهد شد.
پایان  در  کشور  هواپیمایی  سازمان  سخنگوی 
هواپیما  بلیت  نرخ  حوزه  در  کرد:  خاطرنشان 
سیاست های  تابع  کشوری  هواپیمایی  سازمان 
از  مراجع ذی صلاح و تصمیم گیر است و پس 
تعیین قیمت توسط مراجع ذی صلاح، این سازمان 
در چارچوب وظایف نظارتی خود بر رعایت نرخ های 
تعیین شده، طبق مکانیزم هایی که در قوانین و 
مقررات کشور تعریف شده با معرفی متخلفان به 
مراجع و نهادهای ذی صلاح به منظور برخورد در 

حوزه گران فروشی اقدام خواهد کرد.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس گفت: سهم مالیات 
در بودجه سالیانه از حدود ۳۰ درصد در سال ۱۴۰۰ 

به ۵۳ درصد در بودجه ۱۴۰۳ رسیده است.

به گزارش پیام آشنا، بابک نگاهداری در همایش 
کرد:  اظهار  کشور  مالیاتی  و  مالی  سیاست های 
به  سال ۱۴۰۰  از  بودجه  و جهت گیری  سوگیری 
سمت افزایش سهم مالیات بوده است؛ به طوری که 
سهم مالیات در بودجه سالیانه از حدود ۳۰ درصد در 
سال ۱۴۰۰ به ۴۳ درصد در سال ۱۴۰۲ و در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۳ به ۵۳ درصد رسیده است. لذا 

جهت گیری بودجه به سمت منابع پایدار است.
وی افزود: در برنامه هفتم به موضوع پایه های مالیاتی 
جدید تاکید شده است. بحث مالیات برعایدی سرمایه 
باعث  سفته بازی  است.  رفته  پیش  خوبی  جای  تا 

نوسانات شدید قیمت می شود و نیازهای مصرفی 
مردم را نیز دچار مشکل می کند. ما از تولیدکننده 

مالیات می گیریم اما از دلال اخذ نمی کنیم.
این  کرد:  بیان  مجلس  پژوهش های  مرکز  رئیس 
موضوع سبب تغییر جریان سرمایه به سمت بازارهای 
دلالی می شود که برخلاف تولید است. بنابراین هدف 
از این قانون تقویت تولید و مبارزه با سوداگری است. 
بر درآمد اشخاص حقیقی  مالیات  به  بعدی  بحث 
مربوط می شود. تلاش شده تا این مالیات را جایگزین 
قوانین و معافیت های پراکنده مالیاتی کنیم. در این 
قانون درآمدهای فرد تجمیع می شود و هزینه هایی 
مانند آموزش و سلامت از آن کم می شود و مابقی 

مشمول مالیات می شود.
به گفته نگاهداری، تاکید دیگری در برنامه هفتم روی 
جلوگیری از فرار مالیاتی شده است. هر چقدر که 

به سمت هوشمندسازی برویم در جلوگیری از فرار 
موفق تر خواهیم بود. رویکردهای سازمان امور مالیاتی 
هم در همین راستا است. موضوع دیگر تقویت بخش 
با تعریف پایه های  باید  تنظیم گری مالیات است. 
جدید و تغییر رویکرد نشان دهیم که مالیات ضد 
تولید نیست. به عنوان مثال با کاهش فرار مالیاتی 
توان ما برای کاهش نرخ مالیات بر تولید افزایش پیدا 

می کند.
وی تاکید کرد: قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مودیان یکی از مهم ترین زیر ساخت های کشور برای 
اجرای  حاصل  است.  مالیاتی  نظام  هوشمندسازی 
این سامانه شفافیت و حذف ممیز محوری است. 
قانونی دیگری نیز در حال جلو رفتن است که بحث 
فروشگاهی  پایانه های  در  مودیان  تکالیف  تسهیل 
است. معافیت صدور صورت حساب الکترونیکی برای 

مودیان کوچک در این قانون در نظر گرفته شد.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس گفت: برنامه ریزی 
باید به گونه ای باشد که همه معاملات مودیان در 
سامانه مودیان پوشش داده شود. بنابراین هدف اصلی 
توسعه صورتحساب های الکترونیک است. باید این 
نظارت صورت گیرد تا قانون مالیات بر درآمدهای 

اتفاقی با کمک سامانه مودیان اجرایی شود.

به  رسیدگی  زمان  کاهش  لزوم  بر  کار  وزیر  معاون 
پرونده های اختلافات کارگری تاکید کرد و گفت: با 
ایجاد سامانه جامع روابط کار زمان رسیدگی به پرونده ها 
در مراجع حل اختلاف کاهش کاهش پیدا کرده است.

به گزارش پیام آشنا، بی تردید موضوع سازش کارگر 
و کارفرما با توجه به نقش برقراری روابط حسنه میان 
کارگر و کارفرما در ادامه حیات کارگاه و افزایش کمیت 
و بهبود کیفیت تولید از اهمیت و حساسیت بسیاری 

برخوردار است.
برابر ماده ۱۵۷ قانون کار هرگونه اختلافات کارگری 

در گام نخست باید از طریق سازش حل و فصل شود 
و چنانچه سازش محقق نشد، از طریق ادارات کار یا 
مراجع حل اختلاف امکان رسیدگی به شکایات وجود 
برقراری  و  کار  قانون  ماده ۱۵۷  مجدد  احیای  دارد. 
کمیته های سازش درون کارگاهی اقدامی موثر در جهت 
حل مشکلات بنگاه ها،  کاهش دعاوی کارگر و کارفرما و 

پیگیری مطالبات نیروهای کار است.
وزارت کار از زمان استقرار دولت سیزدهم، در جهت 
کاهش دعاوی کارگری و کارفرمایی و کاهش زمان 
رسیدگی به شکایات کارگر و کارفرما اهتمام و تلاش 
بسیاری را صورت داده است؛ چنانچه در حوزه روابط 

کار کمیته هایی به منظور رسیدگی به دعاوی کارگران و 
کارفرمایان تشکیل شده که به اختلافات کارگر و کارفرما 
درباره معوقات مزدی، قراردادهای کار، سنوات، بیمه و 

سایر اختلافات قانون کار رسیدگی می کنند.
در همین راستا علی حسین رعیتی فرد - معاون روابط 
کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یکی از اهداف مهم 
حوزه روابط کار را اجرا صحیح قوانین و مقررات کار و 
حل و فصل اختلافات کارگری برای کاهش اختلافات 
عنوان کرده و با مطلوب ارزیابی کردن فضاهای کارگری 
در کشور می گوید: در حال حاضر تعطیلی و اعتصاب 
نشان می دهد  امر  این  و  ندارد  کارگری دیگر وجود 

اقدامات مهم و خوبی در رسیدگی به حقوق کارگر و 
کارفرما انجام شده است.

وی با اشاره به ضرورت توانمندسازی و آموزش شرکای 
اجتماعی در حوزه های کارگری از آمار ۸۰۰ هزار شاکی 
و متشاکی خبر می دهد که سالانه به هیات های حل 
اختلاف برای رسیدگی به مشکلات و اختلافات مراجعه 
می کنند. آنطور که رعیتی فرد گفته نظارت بر مشکلات 
جامعه کارگری و حل اختلاف، افزایش فرهنگ صلح و 
سازش هم باید افزایش و زمان رسیدگی به پرونده های 
اختلافات کارگری کاهش یابد، چنانچه در برخی از 

استان ها از ۴۰ روز به ۳۰ روز کاهش یافته است.

در همایش سیاست های مالی و مالیاتی کشور مطرح شد

سهم مالیات در بودجه به 53 درصد رسیده است

مدت زمان رسیدگی به پرونده های کارگری کاهش یافت

واردات اتوبوس در آینده نزدیک عملیاتی می شود

سازمان هواپیمایی برای نرخ گذاری بلیت تابع مراجع ذی صلاح است

جوینـدگان   عاطفه ) 32540099  026  روابط عمومی اداره کل بهزیستی البرز( 
اینجا بهشت کودکان است! شاید دیوارهای رنگارنگی دارد و کودکان لباس های شیک و اسباب بازیهای خوبی دارند و می خندند اما... 

آغوش مادر و دستان نوازشگر پدر را گم کرده اند. در عمق چشمان مربیان شیرخوارگاه بهزیستی استان البرز غم موج می زند و همیشه چشم 
انتظار ند ما در و پدر یکی از این کودکان شیرین زبان با دلتنگی به سراغ کوچولوهایشان بروند... برای آنها که از خانواده این کودکان 

اطلاعی در دست دارند.

فرزند بارانا در مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۱6 متولد و رها 
گردیده است و به علت نداشتن سرپرست موثر 
و حسب دستور مقام محترم قضایی در مورخ 

۱۴۰۲/۱۱/۲۳ از طریق اورژانس اجتماعی 
ساوجبلاغ در بهزیستی پذیرش گردیده است . 

این آگهی جهت شناسایی والدین و سایر بستگان 
طفل چاپ شده است در صورت اطلاع از 

خانواده وی با شماره ۰۲6-۳۲۵۱8۱88 تماس 
حاصل فرمایید.

فرزند آراز در مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۲ متولد و بد 
سرپرست می باشد و به علت نداشتن سرپرست 

موثر و حسب دستور مقام محترم قضایی در 
مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۵ از طریق اورژانس اجتماعی 
ساوجبلاغ در بهزیستی پذیرش گردیده است . 

این آگهی جهت شناسایی والدین و سایر بستگان 
طفل چاپ شده است در صورت اطلاع از 

خانواده وی با شماره ۰۲6-۳۲۵۱8۱88 تماس 
حاصل فرمایید.

فرزند طاها در مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۱ در بیمارستان 
کمالی متولد و بدسرپرست می باشد و به علت 

نداشتن سرپرست موثر و حسب دستور مقام محترم 
قضایی در مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۰۲ از طریق مددکار 
بیمارستان کمالی در بهزیستی پذیرش گردیده 

است . این آگهی جهت شناسایی والدین و سایر 
بستگان طفل چاپ شده است در صورت اطلاع 
از خانواده وی با شماره ۰۲6-۳۲۵۱8۱88 تماس 

حاصل فرمایید.

فرزند آریو در مورخ ۱۴۰۲/۰6/۰۵ متولد و 
رها گردیده است و به علت نداشتن سرپرست 
موثر و حسب دستور مقام محترم قضایی در 

مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۲۳ از طریق اورژانس اجتماعی 
فردیس در بهزیستی پذیرش گردیده است . این 

آگهی جهت شناسایی والدین و سایر بستگان 
طفل چاپ شده است در صورت اطلاع از 

خانواده وی با شماره ۰۲6-۳۲۵۱8۱88 تماس 
حاصل فرمایید.
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آزادی  گفت:  پیکان  باشگاه  مدیرعامل 
چون ورزشگاه بزرگ  کشور است امیدوارم 
امر توجه جدی درباره وضعیت  مسئولین 
و  مشکلات  هنوز  باشند.  داشته  آزادی 
دغدغه های آزادی تمام نشده اند و جا دارد 

تلاش مضاعفی صورت بگیرد.

مددی  احمدی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
درباره وضعیت باشگاه پیکان گفت: در حوزه 
در  حضورمان  داریم  خوبی  روند  قهرمانی 
پلی آف قطعی شده است. در حوزه فوتبال 
هم اگر داوری ها اذیت نکند، شرایطمان بهتر 

از این خواهد بود.
درباره  آزادی  ورزشگاه  پیشین  مدیرعامل 

وضعیت این ورزشگاه اظهار کرد: آن زمان 
داشتم  عهده  بر  را  آزادی  مسئولیت  که 
نامه نگاری های  و  داشتم  زیادی  دغدغه 
آزادی  وضعیت  درباره  مسئولان  با  زیادی 
انجام دادم که شرایط مناسبی از نظر برق، 
مشکلات  و  نداریم  زیرساخت ها  و  سکوها 
این  می کنم  تصور  البته  که  داریم  زیادی 
مشکلات هنوز به طور کامل مرتفع نشده 

است.
بزرگ   ورزشگاه  چون  آزادی  داد:  ادامه  او 
توجه  امر  مسئولین  امیدوارم  است  کشور 
جدی درباره وضعیت آزادی داشته باشند. 
تمام  آزادی  دغدغه های  و  مشکلات  هنوز 
نشده اند و جا دارد تلاش مضاعفی صورت 

بگیرد. آن زمان که من بودم بحث زیرساخت 
برق را شروع کردیم. بودجه آن مصوب شد، 
بحث موتورخانه های پنج سالن را و مرکزی 
را شروع کردیم اما برای سکوها اقدام نشد، 
کارهای زیرساختی زیادی در آزادی وجود 

دارد که باید به مرحله اجرا دربیاید.
من  که  زمان  آن  گفت:  پایان  در  مددی 
مشکل  آزادی  بازسازی  بحث  در  بودم 
بودجه وجود داشت ولی بعد شنیدم منابع 
مالی خوبی برای بازسازی آزادی تخصیص 
داده شد. امیدوارم مسئولین بودجه بهتری 
تخصیص بدهند تا ورزشگاهی که عمرش به 
مدت نیم قرن است و مردم خاطرات خوبی 

مردم از آن دارند زودتر بازسازی شود.

وزیر ورزش و جوانان از خلق حماسه ی اهالی ورزش 
مجلس  و  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  در 

خبرگان رهبری تقدیر کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از وزارت ورزش و 
جوانان،  وزیر ورزش و جوانان در پیامی از جامعه 
در  شعور  و  پرشور  برای حضور  جوانان  و  ورزش 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای 

اسلامی قدردانی کرد.

 در این پیام آمده است:
بسم الله الرحمن الرحیم

خداوند را شاکرم که یازدهم اسفندماه ۱۴۰۲ در 
قالب انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری که به منزله ی آزمونی بزرگ برای 

ملت شریف ایران محسوب می شد، جامعه ی ورزش 
تا  رساند  منصه ی ظهور  به  را  پرشکوهی  حضور 
همراهی و همگامی با ارزش های انقلاب اسلامی را 

باز هم به اثبات برساند.
آنچه در سالن شهید افراسیابی تهران و همچنین 
اقصی نقاط ایران اسلامی در پای صندوق های رای 
محقق شد، نقش آفرینی جامعه ی ورزش و جوانان 
بود که برای تعیین سرنوشت خود و کشور صادقانه 
و متعهدانه پای کار آمدند تا همراه با آحاد مختلف 
جامعه، حماسه ی عظیم مردم سالاری دینی را در 
قالب  انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس 

خبرگان رهبری به مرحله ی ظهور و بروز برسانند.
جامعه ی ورزش و جوانان ایران اسلامی بار دیگر 
وظیفه ی ملی خود را در قبال نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران عینیت بخشید تا زمینه ساز حرکت 

نظام  این  عالی  اهداف  تحقق  مسیر  در  منطقی 
مقدس باشند.

همچنین  ملی  رسانه ی  حماسه،  این  مسیر  در 
رسانه های نوشتاری و خبرگزاری ها نیز در ثبت و 
ضبط لحظات زیبای همراهی جامعه ی ورزش با 
آرمان های انقلاب اسلامی، حضور موثری داشته و 
انعکاس به موقع، متخصصانه و متعهدانه ای را محقق 
ساختند تا شکوه حضور ورزشی ها در تاریخ ثبت 

شود.
ورزشکاران،  شعور  و  پرشور  حضور  بین،  این  در 
قهرمانان، مربیان، داوران، پیشکسوتان، مدیران و 
جوانان  ورزشی  پرافتخار  جامعه ی  اهالی  همه ی 
ایران اسلامی که خالق حماسه ی ماندگار یازدهم 
اسفندماه ۱۴۰۲ بودند و در راه سربلندی کشور 
قدم های بزرگی را برداشتند، ارج می نهم و با تقدیر از 

تعهد و وظیفه شناسی این قشر، استمرار در سربلندی 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را از خداوند 

متعال طلب می کنم.

حواشی  شیب«  چمپیون  »وان  سازمان  مبارزات 
زیادی داشت که مهمترین آن را می توان اعتراض 
رئیس این سازمان به کارت قرمز حریف فایتر ایرانی 
اختصاص داد که همین کارت او را بازنده مبارزه کرد.

به گزارش پیام آشنا، رویداد صد و شصت و ششم 
 ONE ۱66: Qatar«« سازمان »وان« با عنوان
v,c روز جمعه در ورزشگاه ۱۵ هزار نفری »لوسیل 
آرنا« شهر دوحه برگزار شد که حواشی خاص خود 

را داشت.
یکی از مهمترین مبارزات این رقابت ها را »‘آناتولی 
کرد  برگزار  هلندی  ریدر«  »دی  برابر  مالاخین« 
قهرمان  نخستین  تاریخی  رکوردی  ثبت  با  تا 
MMA باشد که در سه کلاس وزنی سنگین وزن، 
نیمه سنگین وزن و میان وزن عنان قهرمانی را کسب 

کرده است.
اما مبارزه علی اکبری و حریف هندی، کانادایی هم 
حواشی را در پی داشت. »بولار« که توان مبارزه با 
علی اکبری را نداشت، مجبور به عقب نشینی شد و 
پس از دریافت دو کارت زرد، از »هرب دین« داور 

مبارزه کارت قرمز گرفت و بازنده میدان مبارزه را 
ترک کرد. کارتی که واکنش رئیس این سازمان را 

در پی داشت.
از  بعد  »چاتری سیتیوتونگ« در نشست خبری 
مقابل  بولار«  »آرجان  عملکرد   ۱66 وان  رویداد 
امیرعلی اکبری را غیرقابل قبول خواند. وی گفت: 
»این نوع مبارزه از »بولار« به هیچ وجه برایم قابل 
قبول نیست. ما هرگز در مسابقات اصلی وان از کارت 

قرمز و آن هم به خاطر عدم فعالیت استفاده نکردیم.
علی  »امیر  به  خطاب  نیز  مالاخین«  »آناتولی 
اکبری« گفت: من ۱۹ کیلوگرم برای این مبارزه کم 
کردم. سه ماه فرصت می خواهم تا استراحت کنم و 
به وزن ایده آل برسم. هر سه عنوان را حفظ خواهم 
کرد چرا که من بهترین هستم. مبارزه با علی اکبری 
برای من ساده است، یک بار او را شکست دادم و 
در مبارزه آینده چیزی تغییر نخواهد کرد. »بولار« 

اگر  رفت.  عقب  به  و  ترسید  فقط  نکرد،  مبارزه 
نمی تواند، به داخل قفس نیاید! تماشاچیان برای 

بلیط پول داده اند.
تنها قهرمان سه وزن در تاریخ این ورزش اضافه 
در  من  حریف  سرسخت ترین  ریدر«  »دی  کرد: 
تمام مبارزاتم بود. او امشب نشان داد که علاوه بر 
جوجیتسو، توانایی های دیگری دارد. ضربه او به سرم 

خطرناک بود.
در ادامه کنفرانس خبری »سیتیوتونگ« اعلام کرد: 
»شرکای خوبی در قطر داریم، به خاورمیانه آمدیم و 
قطعاً در اینجا خواهیم ماند. البته در ایالات متحده، 
ادامه  تایلند و دیگر کشورها همچون قبل  ژاپن، 
خواهیم داد. قدم به قدم پیش می رویم چرا که باور 

داریم بهترین در دنیا هستیم.
»مالاخین«  کرد:  اضافه  سیتیوتونگ«  »چاتری 
بهترین سنگین وزن روی کره خاکی است. هنوز 
تصمیمی برای مبارزه بعدی او و اینکه در چه وزنی 
است نگرفتم. در حال حاضر او به استراحت نیاز 
دارد. ما هم همینطور، روز سختی داشتیم. بزودی 

برنامه های آتی اعلام خواهد شد.«

پیام تقدیر وزارت ورزش از حماسه آفرینی جامعه ورزش در انتخابات

کری حریف برای فایتر ایرانی؛

بازتاب پیروزی علی اکبری مقابل حریفی که با کارت قرمز بازنده شد!

مددی: مشکلات ورزشگاه آزادی همچنان پابرجاست

لواندوفسکی بهتر از رونالدو و مسی!
 

آمار گلزنی ستاره لهستانی بارسلونا در ۱۰ سال اخیر بهتر از کریستیانو 
رونالدو و لیونل مسی بوده است.

به گزارش پیام آشنا، روزنامه دیلی میل در گزارشی به گلزنان برتر ۱۰ 
سال اخیر ۵ لیگ معتبر اروپایی پرداخت.

باوجود آن که کریستیانو رونالدو و لیونل مسی در یک دهه اخیر بیش تر 
جوایز فردی را به دست آورده اند اما در صدر این فهرست قرار ندارد.

در صدر فهرست گلزنان برتر ۱۰ سال اخیر ۵ لیگ معتبر اروپایی نام روبرت 
لواندوفسکی، مهاجم لهستانی بارسلونا قرار دارد که به لطف درخشش 
سال های گذشته در بایرن مونیخ آمار خیره کننده ای را از خود به جای 

گذاشته است.
لواندوفسکی در ۴۷۸ بازی که در ۱۰ سال اخیر با پیراهن بارسلونا و بایرن 

مونیخ به میدان رفته موفق به زدن ۴۰۷ گل شده است.
در رده دوم لیونل مسی وجود دارد که در ۴۵۸ بازی موفق به زدن ۳۷۷ 
گل شد. کریستیانو رونالدو در جایگاه سوم است که در ۴۰6 بازی موفق 

به زدن ۳۵۰ گل شد.
در رده چهارم و پنجم این فهرست به ترتیب هری کین و کیلیان ام باپه 

هستند که به ترتیب ۳۰۹ و ۲۷۱ گل در ۱۰ سال به ثمر رسانده اند.

جانشین مجیدی از عراق آمد
باشگاه اتحاد کلباء امارات یک مربی عراقی را سرمربی این تیم اعلام 

کرد.

به گزارش پیام آشنا، باشگاه اتحاد کلبا امارات فرهاد مجیدی سرمربی 
ایرانی اش را به دلیل کسب نتایج ضعیف برکنار کرد.

باشگاه اماراتی بعد از برکناری سرمربی سابق استقلال، غازی الشمری 
مربی عراقی الاصل را به عنوان سرمربی جدید تیم انتخاب کرد.

مجیدی در ۱۵ هفته فقط ۳ برد کسب کرد.

گزینه مورد علاقه گواردیولا
 برای جایگزینی ژاوی

گواردیولا گزینه مورد علاقه خود را به لاپورتا برای جایگزینی ژاوی 
اعلام کرده است.

به گزارش پیام آشنا، جدایی ژاوی از آبی اناری ها در پایان فصل 
قطعی است.

ژاوی چند روز قبل بعد از نتایج ناامید کننده ای که آبی اناری ها در فصل 
جاری کسب کردند اعلام کرد که در پایان فصل از تیم جدا خواهد شد.
گمانه زنی ها درباره جایگزین ژاوی بسیار بالا است و از چند گزینه به 

عنوان نامزدهای اصلی جایگزینی ژاوی سخن به میان می آید.
رادیو کاتالونیا اعلام کرد: لوئیس انریکه و میکل آرتتا از گزینه های مورد 
نظر لاپورتا هستند اما آوردن این دور مربی بسیار سخت  است چرا که 
هم با تیم های خود قرارداد دارند و هم رقم فسخ آن ها بالا است. خوان 
لاپورتا با گواردیولا تماس گرفته و از  این مربی سرشناس و کاربلد 
مشورت گرفته است. گزینه مورد علاقه و پیشنهادی گواردیولا برای 

هدایت بارسلونا دی زربی است.
دی زربی با برایتون نتایج درخشانی کسب کرده است و گواردیولا بارها 

به ستایش از این مربی ایتالیایی پرداخته است.
جذب این سرمربی برای آبی اناری ها راحت تر  است چرا که رقم فسخ 

قرارداد او تنها ۱۰ میلیون یورو است.

ماه سخت آبی- اناری ها
بارسلونا در ماه مارس جاری چند بازی مهم پیش رو دارد که نقش 

بزرگی در سرنوشت این تیم در فصل جاری دارند.

به گزارش پیام آشنا، بارسلونا در فصل جاری رقابت های لالیگا 
نتوانسته است که انتظارات را برآورده کند و با ۵۷ امتیاز در رده سوم 
جدول رده بندی لالیگا قرار دارد با این حال هنوز این تیم امید قهرمانی 

دارد.
شاگردان ژاوی در لیگ قهرمانان اروپا هم حضور دارند و خود را آماده 

دیدار برگشت برابر ناپولی در یک هشتم نهایی می کنند.
بارسلونا در ماه مارس کنونی چند بازی مهم پیش رو دارد که نقش 

بزرگی در سرنوشت تیم در فصل جاری دارد.

بازی های مهم بارسلونا در ماه مارس:
بارسلونا - اتلتیک بیلبائو ؛ ۳ مارس در هفته بیست و هفتم لالیگا
بارسلونا - رئال مایورکا؛ ۸ مارس در هفته بیست و هشتم لالیگا

بارسلونا - ناپولی؛ ۱۲ مارس در دور برگشت یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا

اتلتیکو مادرید - بارسلونا؛ ۱۷ مارس در هفته بیست و نهم لالیگا
بارسلونا - لاس پالماس؛ ۳۰ مارس در هفته سی ام لالیگا

توضیح انریکه درباره حرکت عجیب 
ام  باپه

سرمربی پاری سن ژرمن درباره تعویض ام باپه و واکنش عجیب این 
بازیکن بعد از تعویض توضیح داد.

به گزارش پیام آشنا، در حساس ترین بازی هفته بیست و چهارم 
رقابت های لیگ فرانسه، دو تیم موناکو و پاری سن ژرمن به مصاف هم 

رفتند که این بای برنده نداشت و با تساوی بدون گل به پایان رسید.
اتفاق عجیب این بازی، تعویض کردن ام باپه در بین دو نیمه بود. لوئیس 
انریکه برای دومین بازی پیاپی ام باپه را تعویض کرد و عجیب اینکه این 
بازیکن مصدوم نبود و عجیب تر از آن اینکه بعد از تعویض روی نیمکت 

ننشست و به سکوها رفت.
انریکه بعد از بازی در گفت وگویی که با RMC داشت از تصیمم خود 

درباره تعویض ام باپه دفاع کرد.
این سرمربی اسپانیایی گفت: من برای مدتی کافی در فوتبال بوده ام و 
می دانم که هر چیزی مهم است. دیر یا زود باید به بازی بدون ام باپه 
عادت کنیم. به دنبال بهترین گزینه برای تیم هستم. شاید تصمیم من 

اشتباه باشد اما براین باور هستم که بهترین تصمیم را گرفتم.
او درباره این سوال که آیا به دنبال تنبیه و مجازات ام باپه است؟ گفت: 
پاسخ من همان بود که گفتم. فلسفه من این است که بهترین تصمیم 
را برای تیم بگیرم. به دنبال جدل و جنجال نیستم. این تصمیمی بود که 
گرفتم و به آن باور دارم. من سرمربی حرفه ای هستم. به شما می گویم 
که مشکلی وجود ندارد و چنین تصمیمی را به سود تیم و باشگاه 

گرفتم.
انریکه درباره این سوال که چرا ام باپه روی نیمکت ننشست و به سکوها 
رفت، گفت: آنچه را رخ داد ندیدم. این بخشی از فوتبال است و تمرکز 

من روی بازی بود.

اخبار اخبار کوتاه

شمشیربازی ایران
 با یک پشتوانه ضعیف

شمشیربازی ایران در رده نوجوانان و جوانان موفق به گرفتن حتی یک 
مدال آسیایی نشد و فدراسیون باید به فکر قوی ترکردن پشتوانه هایش 

باشد.

به گزارش پیام آشنا، تیم ملی شمشیربازی نوجوانان و جوانان ایران 
موفق نشد در آسیا صاحب مدال شود و این نشان می دهد این رشته در 

بحث پشتوانه سازی ضعف دارد.
در این مسابقات برخی نفرات با هزینه فدراسیون و برخی دیگر با هزینه 
شخصی اعزام شدند اما هیچ کدام نتوانستند حتی به چند قدمی مدال 

برسند و دختران و پسران ایران حذف زودهنگامی از مسابقات داشتند.
یکی از شمشیربازان که در مسابقات حاضر بود نیز در فضای مجازی 
عنوان کرد:" برای بانوان فقط یک اردو تشکیل شد و بیشتر بچه ها با 
هزینه شخصی به مسابقات رفتند و با این شرایط انتقاد از ورزشکاران 

درست نیست."
پشتوانه نقش مهمی را در آینده این رشته دارد و فدراسیون باید برنامه 
قوی تری برای تیم های پایه خود داشته باشد. به نظر نمی رسد با برگزاری 
نهایتا دو، سه اردو بتوان کار خاصی انجام داد در غیر این صورت با همین  

چند اردو می توانستند مدال بگیرند. 
درست است که در سال المپیک هستیم و در حال حاضر تیم سابر 
بزرگسالان اولویت است اما نباید عملکرد ضعیف شمشیربازان در قهرمانی 
آسیا نادیده گرفته شود و فدراسیون حتما باید بررسی جدی داشته باشد. 
این نفرات قرار است آینده شمشیربازی ایران را بسازند و اگر به نقاط 
ضعفشان توجه نشود به نظر نمی رسد آینده خوبی در انتظار این رشته 

باشد.

ملی پوش  بدمینتون:
دبیر فدراسیون اجازه اعزام نداد!

عضو تیم ملی بدمینتون معتقد است در مسابقات بین المللی همواره 
ملی پوشان ایران به دلیل تجربه کم نتیجه را به حریف واگذار کردند. 
وی تاکید کرد که به دلیل نداشتن برنامه المپیک را از دست داده 

است.

به گزارش پیام آشنا، علی حیاتی در خصوص میزان آمادگی خود 
برای شرکت در مسابقات بدمینتون قهرمانی آسیا گفت: این رقابت ها 
در سال جدید و به میزبانی چین برگزار خواهد شد که اصلا مشخص 

نیست تیمی به این مسابقات اعزام شود یا خیر.
این ملی پوش ادامه داد: در کنار این یک رویداد دیگر هم در قزاقستان 
داریم که امتیاز خوبی در رنکینگ جهانی دارد ولی اعزام به این 
رقابت ها هم بعید به نظر می رسد. پس از پایان مسابقات جام فجر 
عملا تیم ملی تعطیل شده است و این بلاتکلفی به تیم ملی آسیب 

خواهد زد.
وی ادامه داد: شرایط اینگونه است که ورزشکاران اکثرا انفرادی و در 
شهرستان تمرین می کنند و فقط زمانی که نیاز باشد در یک مسابقه 
رسمی شرکت کنیم موقتا به اسم اردوی تیم ملی کنار هم جمع 
می شویم. دوست داشتم در جام فجر نتیجه خوبی بگیرم حتی در 
یک بازی مقابل رنک ۸۹ دنیا بودم و گیم اول را بردم اما چون همیشه 
تجربه رقبا از ما بیشتر است در نهایت این ما هستیم که به تجربه کم 

خودمان می بازیم.
عضو تیم ملی بدمینتون در ادامه گفت: هدفگذاری من حضور در 
بازی های المپیک پاریس بود اما نداشتن برنامه درست از سوی 
فدراسیون و از دست دادن چند رویداد برون مرزی باعث شد از 
المپیک جا بمانم. قرار بود در مسابقات بحرین شرکت کنم و حتی 
بلیت هم گرفته بودم اما دبیر فدراسیون اجازه سفر نداد. قرار بود فینال 
لیگ برتر برگزار شود و فدراسیون اصرار داشت که حتما در این بازی 
حضور داشته باشم البته نمیدانم این فشار از سوی فدراسیون بود و یا 
تیم آتش نشانی اما هرچه بود باعث شد من نتوانم در دو مسابقه برون 

مرزی شرکت کنم.
حیاتی در پایان خاطر نشان کرد: امسال به عنوان نماینده ایران در 
بخش مردان در بازی های آسیایی هانگژو حضور داشتم که تجربه 
بی نظیری بود. با بهترین های آسیا رقابت کردم که این شرایط برای 
ما کمتر پیش می آید چون اعزام های محدودی داریم. امیدوارم این 

تجربه ها بیشتر شود و بتوانیم روزی هم المپیک را تجربه کنیم.

سطح فنی قهرمانی آسیا بالا بود؛
ملی پوش دوومیدانی:تمرینات کم 

طلا را از من گرفت
عضو تیم ملی دوومیدانی ایران در مسابقات قهرمانی آسیا، گفت: 
فدراسیون هنوز پاداش های مسابقات داخل سالن را پرداخت نکرده 

اما بدون تردید این پاداش ها انگیزه ملی پوشان را دو چندان می کند.

به گزارش پیام آشنا، مسابقات دوومیدانی داخل سالن قهرمانی 
آسیا از ۲۸ تا ۳۰ بهمن به میزبانی تهران برگزار شد که در پایان تیم 
ملی زنان و مردان ایران با مجموع ۱6 مدال طلا، نقره و برنز)۹ مدال 

زنان و ۷ مدال مردان( چهارم شد.
در این دوره از مسابقات، تیم چین با ۸ طلا، 6 نقره و ۲ برنز قهرمان 
شد. ژاپن با ۴ طلا، ۴ نقره و یک برنز نایب قهرمان شد، تیم قزاقستان 
با ۴ طلا، ۲ نقره و 6 برنز بر سکوی سوم ایستاد و تیم ملی کشورمان با 

۳ طلا، 6 نقره و ۷ برنز به عنوان چهارمی بسنده کرد.
سیدامیر زمان پور درباره ارزیابی خود از رقابت های داخل سالن آسیا 
به میزبانی تهران گفت: با توجه به اینکه سال قبل از المپیک است 
استقبال خیلی خوبی شده بود. حدود ۲6 کشور در این مسابقات 
حضور داشتند و در برخی ماده ها نیز ورزشکاران صاحب نامی بودند 

که کیفیت رقابت ها را بالا برده بود.
وی با اشاره به اینکه دوست داشتم در این رقابت ها به مدال طلا 
برسم، ادامه داد: از عملکرد خودم راضی هستم. هر چند که دوست 
داشتم مقام نخست ماده ۳۰۰۰ متر را کسب کنم. تمرینات کم قبل 
از مسابقات باعث شد که طلا را از دست بدهم. این مسابقات داخل 
سالن بود و شرایط برای ما فراهم نبود که بتوانیم خیلی از تمریناتمان 
را در خود سالن انجام دهیم. همین موضوع به تنهایی بی تاثیر در 

عملکردم نبود.
عضو تیم ملی دوومیدانی کشورمان در ادامه گفت: هدفم حضور 
در المپیک پاریس است. البته فرصت خیلی کمی داریم که بتوانیم 
ورودی این بازیها را به دست بیاوریم. دوست دارم در ۱۵۰۰ و یا 
۵۰۰۰ متر در المپیک شرکت کنم اما همه چیز بستگی به مسابقاتی 

دارد که می توانم برای رسیدن به امتیاز در آنها شرکت کنم.
زمان پور در پاسخ به اینکه فدراسیون چه میزان پاداش برای مدال 
آوران مسابقات آسیایی در نظر گرفته است؟ عنوان کرد: فعلا که 
پاداشی دریافت نکردیم. البته فدراسیون قول داده است که پاداش 
خوبی را به مدال آوران خواهد داد اما هنوز رقم آن مشخص نشده 

است. قطعا دریافت این پاداش ها به ملی پوشان انگیزه می دهد.

ابلاغ اتهام 
آقای اکبر افشاری   –فرزند  علی محمد–شاغل در بیمارستان کمالی - کرج

نظر به اینکه پرونده شما در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات اداری دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی البرز به علت غیبت غیر موجه در دست بررسی میباشد و به علت عدم دسترسی به 
آدرس محل سکونت ، بدینوسیله به شما ابلاغ میگردد که از تاریخ نشرآگهی حداکثر به مدت ۱۰روز 
فرصت داده خواهد شد تا دفاعیه کتبی خودرا به همراه مدارک مورد استناد به دفتر هیات واقع در 
کرج - بلوار طالقانی شمالی بالاتر از میدان طالقانی شهرک اداری – دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی البرز -دفتر هیات رسیدگی به  تخلفات اداری کارمندان تسلیم نمائید . بدیهی است 
پس از انقضای مهلت تعیین شده و عدم مراجعه جهت تسلیم دفاعیه و مدارک مربوطه بر طبق ماده 

۱۸ آئین نامه قانون رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان اقدام خواهد شد .   
شناسه آگهی:۱6۷6۹۷۳

رییس هیات

رای قابل پژوهش 
خانم زهرا حاجی بیکی  فرزند غلامحسین  

با شماره پرسنلی 96۰۴88۴۱ 
  بدین وسیله به استناد ماده ۷۳ قانون آئین 
دادرسی مدنی، رای قابل پژوهش شماره 
۱۲۳۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۱۴ صادره از هیات 
بدوی رسیدگی به تخلفات اداری آموزش 
و پرورش استان البرز به شما ابلاغ میگردد.

 لازم است یک ماه پس از تاریخ انتشار این 
آگهی جهت دریافت رای به کارشناسی 
امور اداری محل خدمت خود مراجعه 
عدم  صورت  در  است  بدیهی  نمایید. 
مراجعه، اقدامات قانونی معمول خواهد 

شد.
شناسه آگهی: ۱6۷6۷۴۰

ابلاغ رای قابل پژوهش
خانم مریم مومنی زاهد  فرزند هاشم  به 

شماره پرسنلی ۲۰۴6999۱
بدین وسیله به استناد ماده ۷۳ قانون آئین 
دادرسی مدنی، رای قابل پژوهش شماره 
۱۵9۵  مورخ ۱۴۰۲/۰۳/۲۰ صادره از هیات 
بدوی رسیدگی به تخلفات اداری آموزش 
و پرورش استان البرز به شما ابلاغ میگردد.
لازم است یک ماه پس از تاریخ انتشار این 
آگهی جهت دریافت رای به کارشناسی 
امور اداری محل خدمت خود مراجعه 
عدم  صورت  در  است  بدیهی  نمایید. 
مراجعه، اقدامات قانونی معمول خواهد 

شد.
شناسه آگهی:۱6۷6۷۳۷

ابلاغ رای قابل پژوهش
آقای حسین حیدری روچی  فرزند کریم 

اله   به شماره پرسنلی 96۰۱9889
بدین وسیله به استناد ماده ۷۳ قانون آئین 
دادرسی مدنی، رای قابل پژوهش شماره 
۱۷۲۴ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ صادره از هیات 
بدوی رسیدگی به تخلفات اداری آموزش 
و پرورش استان البرز به شما ابلاغ میگردد.

لازم است یک ماه پس از تاریخ انتشار این 
آگهی جهت دریافت رای به کارشناسی 
امور اداری محل خدمت خود مراجعه 
عدم  صورت  در  است  بدیهی  نمایید. 
مراجعه، اقدامات قانونی معمول خواهد 

شد.
شناسه آگهی:۱6۷6۷۳۴

آگهی ابلاغ رأی :
در اجرای ماده ۷۳ قانون آیین دادرسی مدنی بدینوسیله به خانم آزاده شهبازی    فرزند کاظم صادره 

از کرج ابلاغ می گردد.
اداری کارمندان دانشگاه علوم  به تخلفات  اینکه پرونده شما در هیأت بدوی رسیدگی  به  نظر 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی البرز مورد بررسی قرار گرفته است و طی رأی قابل پژوهش 
شماره۴۴۰۲۰۳۲۲۱ مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۰۱   به » اخراج از دستگاه متبوع   »محکوم شده اید لازم 
است ظرف مدت یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی به نشانی: کرج- بلوار طالقانی شمالی بالاتر از میدان 
طالقانی شهرک اداری - هیأت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان جهت رویت رأی مذکور 
مراجعه نمایید. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر هیچگونه اعتراضی قابل قبول نخواهد بود و برابر 

صدور حکم مربوطه اقدام خواهد شد.  
شناسه آگهی:۱6۷6۷۴۳

رئیس هیأت
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غزلانه امروز با حافظ

شبِ ظلمت و بیابان، به کجا توان رسیـدن؟
مگر آن که شمعِ رویت به رَهَم چراغ دارد

من و شمعِ صبحگاهی سِزَد ار به هم بگِرییم
ُـراغ دارد کـه بسـوختیم و از مـا بــتِ ما فـ

غزل 117

اذان صبح   طلوع آفتاب   اذان ظهر   غروب آفتاب     اذان مغرب 

اوقات شرعی فردا افق کرج

  18:22         18:04        12:17       06:31       05:08

برگه

خواهی که جاودانت باشد 
تصرف اینجا

از خویشــتن جدا دار این 
شهوت و غضب را

اوحدی

مهم ترین روز های زندگی هر انســان، دو روز 
اســت: روزی که به دنیا می آیــد و روزی که 

دلیلش را بفهمد...
مارک تواین

مکث

وقتی خبرهای سرما، داغ می شود
حســاب کنید دی و بهمن گذشته باشــد، حسرت برف درست و 
حسابی روی دلتان مانده باشد و حتی در یکی دو روز از ۷۰ روزی که 
از زمستان گذشته، یخ زدن انگشتان دست و پا و سرخ شدن نوک 

دماغتان را تجربه نکرده باشید.

به گزارش پیام آشنا به نقل از قدس آنلاین، حالا زمستان ۱۳۵۰ 
را اگر درک نکرده باشــید، سرما و برف دی و بهمن۸6 و مشکلات 
بعدش را ممکن است یادتان باشد. آن زمان البته فضای مجازی و 
اینترنت امروزی نبود که از چند روز پیش، شما را هشدارباران کند و 
مثل پیام های دو سه روز اخیر توی شبکه های اجتماعی از سرمایی 
بگوید که قرار است در روزهای باقیمانده از اسفند۱۴۰۲، موجبات 
قندیل بستنمان را فراهم کند و لابد هزارجور مشکل مثل قطع گاز، 

آب و... روی سرمان آوار شود.

اهواز منفی 7 درجه
حســاب کنید دی و بهمن گذشته باشــد، حسرت برف درست و 
حسابی روی دلتان مانده باشد و حتی در یکی دو روز از ۷۰ روزی که 
از زمستان گذشته، یخ زدن انگشتان دست و پا و سرخ شدن نوک 

دماغتان را تجربه نکرده باشید.
آن وقت اول صبحی که برای چک کردن گوشیتان می روید، توی 
همه گروه ها و کانال ها و حتی پیام های خصوصی، چشمتان بیفتد به 
پیام های هشدار »سرمای بی سابقه«ای که در راه است و قرار است 
ایران را دربنوردد! اولِ کار هیجان زده و خوشحال می شوید و ممکن 
است به امید برف و زیبایی هایش که در راه است، ذوق زده هم شوید، 
اما چند ساعت بعد، هشدارهای مجازی که بیشتر می شوند، خیلی ها 
ممکن است پای نگرانی هایی مثل افت فشار یا قطع گاز، یخ زدگی 

لوله های آب، بسته شدن جاده ها و... جا بزنند و به دلشوره بیفتند.
البته حق هم دارند. آن ها هنوز موج سرمای کم سابقه ۱۷ سال پیش 
و دردسرهایش را فراموش نکرده اند. ضمن اینکه اغلب آن هایی که 
اخبار و شبه خبرهای مربوط به احتمال سرمای بی سابقه امسال را در 
شبکه های اجتماعی رصد می کنند، در همین شبکه ها درباره سه موج 
سرمای بی سابقه در ایران اطلاعات دارند. مثلاً می دانند سال ۱۳۴۲ 
ازجمله سال هایی است که در خیلی از شهرها، سرما و ماندگاری اش 
رکورد می شکند. به جز ارومیه، شهرکرد، تبریز و... که سرمای منفی 
۲۰ تا ۲۷ درجه را تجربه می کنند، زنجانی ها شاهد سرمای منفی 
۳۰ درجه هم هستند. جالب تر البته اهواز است که تابستان با ثبت 
۵6درجه رکورد گرما را شکســته است و در زمستان ۴۲، سرمای 

منفی ۷ درجه را هم می بیند!

تعطیلات زودگذر زمستانی
زمستان سال ۱۳۵۰ هم که به دلیل ثبت شدن در کتاب رکوردهای 
گینس به خاطر پرتلفات ترین بوران جهان معروف است. هر چند 
مرگ ۴هزار نفر به خاطر ســرما و رســیدن ارتفاع برف به ۸ متر 
اغراق آمیز به نظر می رســد، اما گزارش روزنامه های آن سال تأیید 
می کنند که زمستان۵۰، واقعاً از آن زمستان هایی بوده که هرچقدر 
هم برف دوست و اهل سرما باشید، آرزو نمی کنید تکرار شود. مدفون 
شدن ۱۲روستا در منطقه سمیرم، مرگ بیش از هزار نفر در ارتفاعات 
گیلان، مدفون شدن ۴۰خانوار در یکی از روستاهای کشور، مدفون 
شدن یک قطار بزرگ با تمام سرنشینانش و مدفون شدن ساکنان 
روستاهای کاکان و کمهر در نزدیکی یاسوج و روستای شکلاب در 
مرز ایران و ترکیه و... از جمله اطلاعاتی اســت که از آن زمان باقی 

مانده است.
سال ۱۳۷۴ را هم می شود جزو زمستان های خیلی خیلی سرد ایران 
به حساب آورد. آن قدر سرد که مسئولان آموزش و پرورش به فکر 
گنجاندن تعطیلات زمستانی در تقویم آموزشی افتادند و این کار را 
هم عملی کردند. منتها زد و چند سال متوالی زمستان ها مثل همین 
زمستان ۱۴۰۲ معتدل و کم بارش شد تا تعطیلات زمستانی لغو 
شود. تا ۱۲ سال بعد که زمستان۱۳۸6 و بارش های برف روی برفش، 
زمستان۱۳۵۰ را پیش چشم آن هایی که سن و سالی داشتند، آورد.
روزنامه ها در آن ســال نوشتند: »برف سنگین در ۲۲ استان کشور 
جاده ها و مسیرهای اصلی را مسدود کرد... بارش برف که از ۱۹ دی 
ماه آغاز شده بود تا روز ۱۹بهمن در شهرهای مختلف همچنان ادامه 
داشت... آن قدر برف روی برف بارید تا بعضی از شهرها دچار کمبود 
گاز و گرانی نان شدند... هر مترمربع برف روی سقف  خانه ها در گیلان 
به ۸۵کیلوگرم رسیده بود و کارشناسان پیش بینی می کردند اگر این 
وزن به ۱۰۰کیلو برسد، سقف ها فرومی ریزد... 6۰ هزار و ۷۴6 نفر که 

در برف مانده بودند، اسکان اضطراری داده شدند...«. 

در راه است؟
منتها در داغ شدن خبر و یا شایعه سرمای بی سابقه و در راه امسال، 
فقط این پیشینه تاریخی مقصر نیست. واقعیتش این است که سرما و 
بارش ها )نه چندان بی سابقه( یک هفته ای است در شهرهای مختلف 
شروع شده است. تأکیدهای بجا و گاه نابجای مسئولان شرکت گاز، 
هواشناسی و... هم هست که دائم از مصرف کمتر، احتمال افت فشار، 

ماندگاری سرما و غیره می گویند.
فــلان وزیر برای ترغیب بیشــتر مــردم به مصــرف کمتر، در 
صحبت هایش از اصطلاح »سرمای بی سابقه« استفاده می کند. در 
چنین شرایطی فرصت طلب های فضای مجازی هم که همیشه 
دست به شایعه شان خوب است، مثل ســال های قبل وارد ماجرا 
می شــوند تا شما اول صبح که گوشــیتان را برداشته اید، با موج 
هشدارهای سرمای بی سابقه روبه رو و بعد هم کم کم نگران شوید. 
این در حالی است که ســرماهای مثل امسال را اگر در اینترنت 
جست وجو کنید، خبرهای دو سه سال گذشته اش را پیدا می کنید 

و البته شایعاتی مثل شایعات امسال را!
خلاصه با توجه به همه این هایی که گفتیم، ســرما و یخبندان و 
مشکلات ریز و درشت هرساله ناشی از سرما توی راه است و خیلی از 
شهرها هم دارند تجربه اش می کنند. اما نه برف، نه سرما و موج های 
مختلفش بنا به گفته کارشناسان هواشناسی شباهتی به سرماها و 
بارش های سال۸6 یا ۵۰ ندارد. مشکلات و زبانم لال تلفاتی هم مثل 
آن سال ها نخواهد داشت. بارش برف هم که ادامه پیدا کند و سرما 
ماندگارتر شود، در نهایت فقط مدرسه ها تعطیل و دل دانش آموزان و 

بیشتر از آن، معلمان شاد می شود!

عضو کارگروه مســائل اجتماعی مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس شورای اسلامی خواستار بازنگری 
در قانــون جوانی جمعیت و رفع موارد بی عدالتی 
مندرج در این قانون نســبت به افراد مجرد شد و 
گفت: حاکمیت باید موظف به حمایت از دختران 

مجرد و تک سرپرست باشد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، حوزه دستیار 
رئیس جمهــور در پیگیری حقــوق و آزادی های 
اجتماعی و مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای 
اسلامی نشســتی با عنوان »بررسی تجربه زیسته 
دختران دهه 6۰ با نگاهی بر قوانین مصوب مرتبط« 
را با حضور کارشناسان حوزه جمعیت و خانواده در 
نهاد ریاســت جمهوری برگزار کردند تا به واکاوی 

مشکلات دختران مجرد متولد دهه 6۰ بپردازد.
سکینه سادات پاد دستیار رئیس جمهور در پیگیری 
حقوق و آزادی های اجتماعی در این نشست از اینکه 
برخی از قوانین برای دختران دهه 6۰ نســبتی با 
عدالت ندارد، انتقاد کرده بود. مشروح سخنان پاد 

را می توانید در لینک زیر بخوانید:
محمدرضا زهرایی عضو کارگروه مسائل اجتماعی 
مرکز تحقیقات اســلامی مجلس شورای اسلامی، 
احمد غیاث وند، جامعه شناس و عضو هیات علمی 
دانشگاه علامه طباطبایی، احمد دراهکی عضو هیات 
علمی و مدیرگروه جمعیت شناسی دانشگاه علامه 
طباطبایی، رقیه ســادات مومن، دکتری مطالعات 
زنان و هیات علمی دانشگاه امام صادق )ع(، حجت 
الاسلام مهدی عباسی، هیات علمی پژوهشگاه قرآن 
و حدیــث و رئیس میز تحکیم خانواده و تبلیغات 
حوزه علمیه قم، الهه خدادادی، دکتری مطالعات 
زنان و پژوهشگر حوزه خانواده، خدیجه زارعی، دانش 
پژوه فلسفه تعلیم و تربیت از کارشناسان حاضر در 

این نشست بودند:
بخش ســوم این نشســت به اظهارات محمدرضا 
زهرایی عضــو کارگروه مســائل اجتماعی مرکز 
تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی اختصاص 
دارد که معتقد اســت باید قوانینی که ســبب بی 
عدالتی برای دختران می شود مورد بازنگری قرار 
گیرد و حاکمیت خود را ملزم به حمایت از این قشر 

بداند:
محمدرضا زهرایی عضو کارگروه مسائل اجتماعی 
مرکز تحقیقات اســلامی مجلس شورای اسلامی 
در این نشســت با بیان اینکه گاهی بر سر برخی 
موضوعات انسداد ایجاد می شود، اظهار کرد: انسداد 
را ما درســت می کنیم در حالی که رهبر انقلاب 
چند سال پیش فرمودند در نظام اسلامی ما انسداد 
وجود نــدارد. وی توضیح داد: اتفاقی که بخصوص 
در وضع قوانین رخ می دهد، این اســت که قوانین 
تسهیل کننده و محدود کننده هستند یعنی هر دو 

کارکرد را دارند بنابراین وظیفه ماست که هر جا قرار 
است انسدادی ایجاد شود، سازوکاری ایجاد کنیم 
که انســداد شکل نگیرد. زهرایی، طرد، خشونت و 
خودکشی را از آسیب ها و پیامدهای ناشی از انسداد 
دانست و اظهار کرد: یکی از وظایف حکمرانی این 
است که هر جایی قرار است انسدادی ایجاد شود، 

آن انسداد را برطرف کند.
عضو کارگروه مســائل اجتماعــی مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس شورای اسلامی با اشاره به وظایفی 
که رئیس جمهور در حکم انتصاب دســتیار رئیس 
جمهور در پیگیری حقــوق و آزادی های اجتماعی 
تبیین کرده اســت، اظهار کرد: یکی از انسدادهای 
ایجاد شده، استخدام و اشتغال دخترانی بود که به 
تجرد قطعی رسیده اند. وی به یکی از جلساتی که 
برای بررسی مشکلات این قشر برگزار شده بود، اشاره 
کرد و گفت: یکی از حاضران می گفت که هیچ حامی 
مالی ندارد و همه بســتگانش که می توانستند او را 
تحت حمایت قرار دهند، فوت کرده اند و با قوانینی که 
وضع شده، پس از سالها تحصیل دانشگاهی، امیدش 

برای کسب شغل و درآمد را از دست داده است.
این کارشناس مسائل اجتماعی با بیان اینکه بسیاری 
از مشکلات مربوط به متولدین دهه 6۰ به قبل از 
آن یعنی دهه ۵۰ باز می گردد، اظهار کرد: مشکل 
اصلی متولدین دهه 6۰ بار جمعیتی این دهه است.

دختران مسبب تجرد نیستند
زهرایی با یادآوری اینکه متولدین این دهه در دوره 
اصلاحات وارد دوره جوانی شــدند و بار جمعیتی 
آنان در دوره تحصیل در مدارس، ورود به دانشگاه و 
اشتغال آنان مشهود بود، گفت: در آن زمان جمعیت 
جوان به عنوان مشکل معرفی شد در حالی که رهبر 
انقلاب پایانی بر این دیدگاه گذاشتند و فرمودند اینها 
سرمایه انسانی هستند؛ اینها مشکل نیستند و باید 
زمینه رشــد و شکوفایی آنها را فراهم کنیم. عضو 

کارگروه مسائل اجتماعی مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس شورای اسلامی این نکته را یادآور شد که به 
مرور زمان، مشکلات این گروه سنی تشدید شد؛ در 
دوره ای تحصیل آنها داستانی داشت و اگرچه همان 
زمان هم قابل حل بود اما به دلیل ضعف مدیریتی 

نتوانستند آن را حل کنند.

حاکمیت باید خــود را موظف به حمایت از 
دختران مجرد و تک سرپرست بداند

وی با بیــان اینکه در حــوزه ازدواج نیز با همین 
ســبک با متولدین دهه 6۰ برخورد شد به طوری 
که از ازدواج اینها غفلت شــد، اظهار داشت: ازدواج 
برای نسل جوان از آنجا اهمیت دارد که بازتولید نهاد 
خانواده به مثابه سازوکار حمایتی از طریق ازدواج 
صورت می گیرد. زهرایی با تاکید بر اینکه مسبب 
تجرد دختران، خود دختران نیســتند، اظهار کرد: 
دست روی دست گذاشتن در موضوع ازدواج سبب 
شد تا اکنون نه تنها با مشکل ازدواج دختران مجرد 
دهه 6۰ روبرو باشیم بلکه اشتغال آنان با مشکلاتی 

مواجه باشد.
عضو کارگروه مســائل اجتماعی مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس شــورای اسلامی با انتقاد از اینکه 
برخی قانون گذاری ها در حوزه اشــتغال ســبب 
انســداد در اشتغال افراد مجرد می شود، گفت: در 
قانون برنامه ششم و اسناد بالادستی بحث حمایت 
از زنان سرپرســت خانوار مطرح شده است یعنی 
حاکمیت خود را موظف به حمایت از این قشر می 
داند و طبیعتاً باید خود را برای دختران مجرد و تک 

سرپرست موظف بداند.

بی عدالتی قانون جوانی جمعیت برای مجردها
این کارشناس مســائل اجتماعی در ادامه به قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت اشــاره کرد و 
گفت: در این قانون تاهل ۲ درصد به امتیاز استخدام 

اضافه می کند که عدد بزرگی می شــود؛ یعنی با 
تاهل و ۴ فرزند این عدد به ۱۰ درصد می رسد، در 
صورتی که امتیازاتی که برای مقالات علمی، کتاب و 
بقیه مسائل مدیریتی و غیره باز عقب می افتد. زهرایی 
اظهار کرد: در این قانون ما یک امتیاز دادیم که افراد 
متاهل شوند و یا فرزند بیشتر داشته باشند ولی به 
نتایج این امتیازات توجه نکردیم. عضو کارگروه مسائل 
اجتماعی مرکز تحقیقات اســلامی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: اکنون خانواده هایی هم داریم 
که این تجربه و فرصت برای آنها ایجاد شــده که ۴ 
فرزند داشته باشد، از نظر سنی سنوات آنها اضافه شده 
و الان امتیاز اســتخدام آموزش و پرورش شود و در 
مقابل خانواده هایی هم هستند که در گذشته چنین 

امتیازاتی دریافت نکرده اند.
زهرایی به بحث واگذاری مســکن در قانون جوانی 
جمعیت نیز اشاره کرد و خواستار بازنگری در مواردی 
از این دست شد. وی با تاکید بر اینکه این رویکرد 
سبب شده تا قانون جوانی جمعیت به ضدخانواده 
تبدیل شود و شایسته ســالاری را مخدوش کند، 
گفت: اگر بتوانیم سازوکاری برای اصلاح اشکالات 

قانون پیدا کنیم، قدم خوبی برداشته ایم.
این کارشناس مسائل اجتماعی همچنین خواستار آن 
شد که با سازو کارهای حمایتی و قانونی مشکلات 

کسانی که به تجرد قطعی رسیده اند، برطرف شود.
زهرایی با تاکید بر اینکه باید مسئله نابرابری برای 
اشتغال دختران مجرد حل شود، از اینکه برخی از 
قوانین موجود این نابرابری را تشدید می کند، انتقاد 
کرد و گفت: باید دنبال راهکاری باشیم که عملیاتی و 
خیلی روشن و صریح و واضح باشد. وی با بیان اینکه 
قانون جوانی جمعیت به نوعی به ضدخانواده تبدیل 
شده است، افزود: این قانون و یکسری آیین نامه ها 
که در دستگاه های مختلف برای آن تدوین کرده اند، 
فرصت شایسته سالاری یا استخدام را از بین می برد 
و بنابراین باید راهکار و راه حلی در قالب یک اصلاح 
قانون گذشته داشته باشیم یا یک تبصره ای باشد که 

این مشکل را حل کند.
زهرایی با بیان اینکه اگر معیار زاد و ولد باشد، ما به 
تجرد قطعی می خوریم، اظهار کرد: اگر این معیار 
را کنار بگذاریم، می توانیم زمینه ازدواج دختران و 
پسران مجرد را که فکر می کنیم از سن ازدواج آنها 
گذشته، فراهم کنیم. وی خواستار پیش بینی ساز و 
کار قانونی و یا حمایتی شد که امکان فرزندخواندگی 

را برای مجردها فراهم شود.
این کارشناس اجتماعی موضوع نابرابری در اشتغال 
دختران مجرد را بســیار مهم دانست و گفت: این 
نابرابری سبب می شود که دختران مجرد از اشتغال 
و استخدام عقب بیفتند؛ اگر می خواهیم تجردهای 
آینده را نداشته باشیم، باید قوانینی که مانع ازدواج 

است را برداریم.

 
یکی از شــکایت های مطرح شده در پلیس، علیه 
افرادی اســت که برای نظافت منازل به خانه ها راه 

پیدا می کنند، اما دست به عمل مجرمانه می زنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جوان، هرچه به 
پایان ســال نزدیک تر می شویم، تلاش شهروندان 
برای خانه تکانی شدت بیشتری پیدا می کند. یافتن 
فردی مطمئن که بتواند نظافت منازل را به خوبی 
انجــام دهد، یکی از دغدغه هایی اســت که عمده 
شهروندان با آن مواجهند. رفتن به سراغ آگهی هایی 
که در ســایت های مجازی یــا روی دیوار کوچه و 
خیابان وجود دارد، یکی از راه های موجود است. از 
سوی دیگر بسیاری از مجرمان برای پیدا کردن راهی 

برای وارد شدن به خانه ها ترجیح شان این است که 
در پوشــش نظافتچی وارد شوند. این افراد مناطق 
مورد نظرشــان را به خوبی شناسایی و آگهی های 
خود را برحسب همان مناطق منتشر می کنند. آن ها 
گاهی عضوی از یک شبکه سرقت هستند که در 
پوشش نظافتچی وارد منازل می شود و با فرصتی 
که در اختیار دارند، همه جا را به خوبی شناسایی 
می کنند و در فرصت مناسب برای سرقت به آنجا 
برمی گردند. گاهی این افراد به صورت تک نفره عمل 
می کنند و بعد از ورود به منازل مشــغول نظافت 
می شــوند. آن ها در جریان کار خود به دنبال پول 
و طلا می گردند و اگر به آن دسترسی پیدا کنند، 
نظافت شان را نیمه کاره رها می کنند و با توسل به 
یک بهانه از ســاختمان خارج می شوند و به دنبال 

سوژه ای تازه می روند. 
خیلی از شهروندان علاوه بر نظافت، بخشی از امور 
منازل را به شــرکت های خدمات واگذار می کنند. 
شست وشــوی فرش یکی دیگــر از دغدغه های 
پیش روی شهروندان است. مجرمانی که در پوشش 
قالیشویی، فرش های مردم را سرقت و آگهی هایشان 
را در فضای مجازی منتشر می کنند. وقتی مشتری 
با آن ها تماس می گیرد با وانت یا نیسان به آدرس 
مورد نظــر می روند. آن ها لباس فرم می پوشــند، 
رسید مشــتری را صادر می کنند و با مهارتی که 
دارند اطمینان مشــتری را به خود جلب می کنند 
و فرش هــا را با خود می برند و دیگر به تماس های 
مشتریان پاسخ نمی دهند. شهروندانی که قصد دارند 
فرش هایشان را به قالیشویی بسپارند، بهتر است قبل 

از این کار از اصالت آگهی اطمینان پیدا کنند و قبل 
از اقدام به این کار راهی آدرس مورد نظر شــوند تا 
مجبور نباشند پله های اداره های پلیس و دادگستری 

را بالا و پایین کنند.
افراد سالخورده یا زنان تنها، بهترین سوژه های مورد 
نظر مجرمان هســتند. این دسته از افراد، خصوصاً 
سالخوردگان توانایی مقابله با مجرمان را ندارند برای 
همین وقتی در معرض خطر قرار می گیرند به شدت 

آسیب پذیر می شوند.
این دسته از مجرمان از شماره های اعتباری استفاده 
می کنند و بعد از ارتکاب جرم هیچ ردپایی از خود 
به جا نمی گذارند. با این حال بعد از مطرح شــدن 
شکایت، پلیس با شیوه هایی که به کار می گیرد آن ها 

را شناسایی و دستگیر می کند.

امنیــت ایران نه مثل امنیت بســیاری از 
کشــورهای منطقه اســتیجاری است؛ نه 
متکی به بمب هســته ای اســت؛ نه مثل 
آمریکا متکی به صدها میلیارد دلار بودجه 
سالانه نظامی و تســلیحاتی است . ایران 
امنیت خود را از مردم می گیرد! از انسجام 
و یکپارچگی مردم در برابر تهدید خارجی؛ 
از رضایتمندی مردم و ثبات اجتماعی؛ از 
حــس تعلق مردم به ایــن خاک و غریب 

نبودن شان در وطن خویش.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، 
رضا نصری، حقوقدان و کارشناس سیاسی 
در توئیتی نوشــت:  خبرنگار کانال خبری 
۴ انگلیس در مصاحبــه  اخیرش با آقای 
دکتر امیرعبداللهیان به طعنه به او گفت 
»شما از افزایش تنش در منطقه ترسیدید 
چون می دانید اگر با اسرائیل و آمریکا وارد 
جنگ شوید دیگر نمی توانید روی حمایت 
مردم تــان برای پیش برد جنگ حســاب 

کنید«!
چه بخواهید، چه نخواهید - چه یک و چه 

ده نظریه علوم سیاســی پیش بکشید که 
دشمن فقط از نیروی نظامی حساب می برد 
- حقیقت این است که عنصر »مردم« در 
محاسبات نیروهای ایران ستیز - چه برای 
مبادرت به تهاجم نظامی و چه برای اعِمال 
فشــارهای غیرنظامی - عنصر بسیار حائز 

اهمیتی است!
این حقیقت را هم برگزارکنندگان انتخابات 

باید بدانند و هم مردم:
»ایــرانِ امروز امنیت خــود را از مردمش 

می گیرد!«
در ادبیــات روابط بین الملــل مقوله ای به 
 Rally اســم »صف آرایی زیر پرچم« - یا
round the flag - داریم که به همین 
حمایت خودجوش مردم از کیان کشورشان 

در برابر تهدید بیگانه اشاره دارد.
نمی گویــد صف آرایــی پشــت دولت یا 
 Rally round حکومــت! نمی گویــد
از صف آریایــی  the government؛ 
زیر »پرچم« می گوید که مفهموم بســیار 
گسترده تری است و مشخصا ناظر به منافع 

و امنیت »ملی« کشورهاست.

بــه عنوان فــردی که ســال ها از نزدیک 
سیاســت خارجی ایران را دنبــال کرده، 
شهادت می دهم هر بار لابی های متخاصم 
و جنگ طلب در جلسات استماع کنگره در 
مورد ایران شرکت کرده اند، مدعی شدند 
در برابر اعِمال زور و فشــار به ایران »مردم 
ایران زیر پرچم صف آرایی نخواهند کرد«! 
هر بار برای تشویق دولت شان به جنگ و 
تحریم توصیه نامه و مقاله نوشتند، به اینکه 
مردم ایران از اقدام نظامی و تحریم حمایت 
خواهند کرد و به مقاومت برنخواهند خاست 
اشاره کردند. هر بار کارمندان به ظاهر ایرانی 
و فارسی زبان شان را به این کنفرانس و آن 
کنفرانس امنیتی اعزام کردند، آن ها هم از 
زبان مردم و به »نمایندگی« از مردم همین 

ادعا را مطرح کردند!
این نه شعار اســت، نه ساده اندیشی و نه 
نگاه پاسیفیستی و خوش بینانه به مناسبات 
بین المللی! این یک حقیقت ملموس و قابل 

اثبات است:
امنیــت ایران نه مثل امنیت بســیاری از 
کشــورهای منطقه اســتیجاری است؛ نه 

متکی به بمب هسته ایست؛ نه مثل آمریکا 
متکی به صدها میلیارد دلار بودجه سالانه 

نظامی و تسلیحاتی است . 
ایران امنیت خــود را از مردم می گیرد! از 
انسجام و یکپارچگی مردم در برابر تهدید 
خارجــی؛ از رضایتمندی مــردم و ثبات 
اجتماعی؛ از حس تعلق مردم به این خاک 
و غریب نبودن شان در وطن خویش؛ از امید 
مردم به آینده و آمادگی آن ها برای هر نوع 
فداکاری تا »ایران« برای فرزندانشان حفظ 
شــود؛ از اینکه جوانان »ایــران« را - و نه 
کشوری که قصد مهاجرت به آن را دارند - 
خانه ابدی خود بدانند و حاضر باشند برای 
ماندنش با جان و دل تلاش کنند؛ از اینکه 
حرف شان، سلایق شان و طرز فکرشان در 
تمام سطوح سیاسی به رسمیت شناخته 

شود.
امیدوارم روزی مسئولین سیاسی کشور این 
حقیقت را عمیقــاً درک کنند؛ و امیدوارم 
مــردم نیز در هر تصمیمی که برای آینده 
جمعی خود می گیرند »ایران« را همچنان 

مد نظر داشته باشند.

قانون جوانی جمعیت نیازمند بازنگری است

خانه تکانی سارقان

ایران امنیت خود را از مردم می گیرد

گزارش روز

برش

اشاره

رسانه چه خبر

آغاز فرآیند صدور احکام نومعلمان
ایســنا: وزیر آموزش و پرورش از آغاز فرآیند صدور احکام نومعلمان خبر داد و 
گفت که این احکام به زودی صادر می شود. رضا مراد صحرایی  با اعلام آغاز فرآیند 
صــدور احکام و اینکه این احکام به زودی صادر می شــود، در خصوص پرداخت 
حقوق و معوقات حق التدریسی ها که مقرر شده بود تا پایان سال پرداخت شود، 
افزود: ما همه تلاش خود را در این زمینه انجام خواهیم داد. وی ادامه داد: پرداخت 
معوقات حق التدریسی ها حق آنهاست و حق را باید سر ماه پرداخت کرد، هرچند 
شرمنده شــده ایم اما همه ما در آموزش و پرورش برای این امر تلاش می کنیم. 
پیش از این علی فرهادی سخنگوی وزارت آموزش و پرورش  از گشایش سامانه 
رتبه بندی نومعلمان از اواخر بهمن ماه امســال خبر داده و گفته بود که معلمان 
جدیدالاستخدامی که از دانشگاه فرهنگیان فارغ التحصیل شده اند می توانند مدارک 
خود را در ســامانه بارگذاری کنند و مطابق قانون رتبه بندی، احکام آن ها صادر 
می شود. همچنین نو معلمانی که به هرجهت اخیرا حکم کارگزینی دریافت کرده اند 
می توانند مدارک خود را در ســامانه بارگذاری کننــد. وی در خصوص پرداخت 
معوقات حق التدریس ها نیز عنوان کرده بود: قرار بر این بود معلم هایی که اضافه 
تدریس یا حق التدریس دارند هر دو ماه یکبار اضافه تدریس آنها واریز شود؛ ناظر به 
یک سری مشکلات که اصلیت آن تامین اعتبار بود، این پرداخت به تاخیر افتاد اما 
قبل از پایان سال نیز دو تا سه ماه حق التدریس معلمان واریز و تمام آن بعد از پایان 

سال تحصیلی یعنی خردادماه واریز می شود.

اغلب تقلبات در مواد غذایی
 گران و کمیاب

روابط عمومی سازمان غذا و دارو: معاون اداره کل فراورده های غذایی سازمان 
غذا و دارو با اشاره به پیچیدگی های تقلب در حوزه غذا، گفت: این موضوع تا حد 
زیادی با هوش ســیاه افراد و شبکه های سودجو مرتبط است و در بیشتر موارد 
در مواد غذایی گران قیمت و کمیاب بروز و ظهور دارد. هاله سمیعی اظهار کرد: 
نظارت کافی و صحیح به پروسه از مزرعه تا سفره یا به تعبیر عده ای از مزرعه تا 
قاشق می تواند از گسترش تقلب های غذایی بکاهد و این موضوعی است که وظیفه 
سازمان غذا و دارو و اداره کل فراورده های غذایی را مهم و استراتژیک جلوه می دهد. 
وی با اشاره به اینکه تقلب و سوء استفاده همواره در حوزه غذا وجود دارد، افزود: 
سودجویان با تغییر در ماهیت شکلی یا محتوایی فرآورده های ارزان آنها را با قیمت 
بالا به مصرف کننده ارائه می کنند. این کارشناس فراورده های غذایی با بیان اینکه 
احتمال تقلب برای یک ماده غذایی گران قیمت یا یک ماده غذایی کمیاب و دور از 
دسترس بیشتر مطرح است، عنوان کرد: برخی افراد ادعاهایی برای محصول خود 
مطرح می کنند؛ در حالیکه ممکن است ادعاها واقعی نباشد، لذا برای آنکه ادعاها را 
به نتیجه قابل پذیرش در ذهن مردم برسانند، از موادی که اطلاعات آن در برچسب 
بسته بندی دیده نمی شود، استفاده می کنند و همین موارد موجب عوارض برای 
مصرف کنندگان این محصولات می شود. به گفته سمیعی، اگر چه کم فروشی در 
حوزه تولید غذا در سطح های مختلف آن محدود به یک کشور یا شرایط اقتصادی و 
اجتماعی و محدود به برهه زمانی خاصی هم نیست، اما باید در مورد تقلبات غذایی 
به موقع وارد عمل شویم و اجازه ندهیم این معضل به روندی عادی و فراگیر بدل 
شود؛ بنابراین هر چه در معیارهایمان جدی باشیم و تشویق و تنبیه ها منطبق با 

ضوابط و قانون باشد تقلب قطعا کم و کمتر می شود.

غذاهای ناسالم خطر سرطان روده 
بزرگ را افزایش می دهند

مدیسن نت: غذاهای ناسالم به اندازه الکل، ورزش نکردن و چاقی خطر ابتلا به 
سرطان روده بزرگ را در افراد افزایش می دهد. به گفته محققان، دو دهه است که 
سرطان روده بزرگ و رکتوم در افراد زیر ۵۰ سال افزایش یافته است، به این معنی 
که بسیاری از آنها قبل از انجام غربالگری کولونوسکوپی به سرطان مبتلا می شوند. 
دکتر »متیو کالادی«، رئیس بخش جراحی کولورکتال مرکز جامع سرطان دانشگاه 
ایالتی اوهایو، در این باره می گوید: »ما می دانیم که غربالگری کولونوســکوپی با 
تشخیص بیماری در مراحل اولیه و اغلب پیش سرطانی، جان انسان ها را نجات 
می دهد، اما در حال حاضر برای افراد در معرض خطر نسبی این بیماری، قبل از ۴۵ 
سالگی این غربالگری توصیه نمی شود«. این مسئله عادات سبک زندگی پیشگیرانه 
را برای بزرگسالان جوان بسیار مهم می کند. کالادی گفت: »برای مردم مهم است 
که درک کنند که عوامل زیادی در خطر ابتلا به سرطان کولورکتال نقش دارند، 
و هرگز برای ایجاد تغییرات برای کمک به کاهش خطر در جایی که توانایی انجام 
این کار را دارید دیر نیست«. کالادی توصیه می کند که افراد رژیم غذایی حاوی 
فیبر، مقادیر کم چربی و گوشت قرمز، با چهار تا شش وعده میوه و سبزیجات در 
روز مصرف کنند. کالادی گفت: »این تغییرات نه تنها بر خطر ابتلا به سرطان تأثیر 
می گذارد، بلکه احتمالاً سلامت شما را به طور کلی بهبود می بخشد«. وی افزود: 
»چاقی شــما را در معرض خطر بیشتر ابتلا به سرطان کولورکتال قرار می دهد، 
بنابراین انجام برخی اقدامات ساده اما مهم- مانند یک رژیم غذایی سالم و ورزش 

منظم و متوسط- به سلامت کلی کمک می کند«. 


